
فراخوان مناقصه عمومی 
خرید، نصب و راه اندازی دو دستگاه آسانسور مسافربر کششی 

)MRL( فرودگاه گرگان

مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: 400,000,000 ریال )چهارصد میلیون ریال( که 
به صورت ضمانت نامه بانکی معتبر مورد قبول می باشد.
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 98/8/4 می باشد.

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: ساعت 16:00 روز سه شنبه تاریخ 
 98/8/14

مهلت زمانی ارسال پاکت  الف و بارگذاری پاکت ها در سامانه: ساعت 15:00 
روز سه شنبه تاریخ 98/8/28

زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 10 صبح روز چهارشنبه تاریخ 98/8/29
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد 
مناقصه و ارائه پاکت الف: آدرس: استان گلستان - اداره کل فرودگاه های استان گلستان 

– واحد بازرگانی تلفن: 8800 و 01731228015 و یا مراجعه به آدرس اینترنتی 
انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس  اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت 

021-41934
دفتر ثبت نام: 85193768 و 88969737

اداره کل فرودگاه های استان گلستان در نظر دارد مناقصه عمومی دو مرحله ای فشرده همراه 
با ارزیابی کیفی خرید دو دستگاه آسانسور مسافربر کششی )MRL( ترمینال فرودگاه 
گرگان به شمارهGBT-9806-02  را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار 
نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و 
بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس: 
www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران اسناد مناقصه را در 
موعد مقرر ارسال نمایند و در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت 

مذکرو و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران
اداره کل فرودگاه های استان گلستان

شناسه آگهی642486

امیر بهمنی – شهردار هشتگرد

آگهی مزایده عمومی 
واگذاری به صورت اجاره غرفه تجاری واقع در پارک دانشجو 

مرحله اول
شهرداری هشتگرد در نظر دارد به استناد مجوز شماره 21/798/ش مورخ 1398/4/23 شورای 
اسلامی شهر هشتگرد نسبت به برگزاری مزایده عمومی واگذاری به صورت اجاره غرفه تجاری واقع 

در پارک دانشجو اقدام نماید.
لذا متقاضیان می توانند جهت دریافت اوراق مزایده یک هفته پس از چاپ نوبت اول آگهی به واحد 
امور قراردادهای شهرداری هشتگرد مراجعه و یا با شماره تلفن های 4-44222022-026 تماس 
حاصل فرمایند. قیمت پایه کارشناس رسمی دادگستری در خصوص موضوع مزایده فوق الذکر 
در اسناد مزایده قید گردیده است. ضمناً هزینه چاپ آگهی و کارشناسی به عهده برنده مزایده 
می باشد. برندگان اول، دوم، سوم مزایده هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب 
ضبط خواهد شد و شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است و متقاضیان بابت 
شرکت در مزایده نسبت به پرداخت 5% مبلغ کارشناسی تحت عنوان سپرده شرکت در مزایده که 
مبلغ دقیق آن را در اسناد مزایده قید گردیده است به حساب شماره 1067613761 نزد بانک 
رسالت شعبه هشتگرد کد 636 یا ارائه ضمانت نامه بانکی به میزان مبلغ مذکور الزامی می باشد و 
سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مزایده مندرج می باشد پیشنهادات می بایست در 
پاکت های مجزا )الف-ب-ج( لاک و مهر شده تا پایان وقت اداری روز دوشنبه مورخ 1398/8/20 

به دبیرخانه شهرداری تحویل داده شود.

 نوبت اول

شهرداری هشتگرد

نگرانی های تنظیم بازار شب عید
رمحمدرضا صادقی فروشانی/ 

هر ســاله با نزدیک شدن ایام پایانی سال و عید نوروز مسئولان تنظیم بازار محصولات 
کشاورزی در جهت ایجاد آرامش در بازار، اقدام به اعلام برنامه های خود در زمینه تنظیم 
بازار شب عید می کنند، اما به واسطه وجود موانع و عوامل متعدد از جمله ضعف در نظام 
اطلاعاتی شبکه توزیع کشور و بعضا عوامل جوی و همچنین بلایای طبیعی و مدیریتی 
گاها تحقق این وعده ها با مشــکلاتی مواجه شــده است و علی رغم اعلام برنامه خرید و 
ذخیره ســازی مکفی با تاکید بر عدم نگرانی مردم از تامین میوه شب عید و اعلام وجود 
هزاران تن میوه در انبارها وسردخانه ها، در نوروز برخی از این سال ها بعضا امکان تحقق 
کامل برنامه تنظیم بازار به دلیل وجود برخی ناهماهنگی های اجرایی میســر نشــده و 
موجب افزایش قیمت میوه و مرکبات و برخی ســبزیجات تازه در روزهای آغازین سال 
شده است. پیشنهاد می شود وزارت خانه های صنعت، معدن و تجارت و جهاد کشاورزی 
با همکاری ســایر ســازمان های اجرایی و نظارتی مرتبط با نظام تنظیم بازار میوه شب 
عید، نســبت به رفع عوامل موجده این ناهماهنگی ها در هر یک از موارد اشاره شده به 
شرح زیر اقدام کنند:۱- با توجه به پیش بینی مکفی بودن تولید انواع سیب و پرتقال در 
ســال ۱۳۹۸ از سوی وزارت جهاد کشاورزی) ۳٫۸۵ میلیون تن سیب و ۳٫۱۷ میلیون 
تن پرتقال( که نســبت به سال ۱۳۹۷ افزایش قابل توجهی داشته است ، ضرورت دارد 
متولیان تنظیم بازار، اطلاع رســانی مکفی در این خصوص داشــته باشــند و محوریت 
در ســهمیه خرید را بر بهبود کیفیت میوه خریداری شــده استوار کنند تا ضمن جلب 
اعتماد مصرف کنندگان، با استقبال مردم از کیفیت محصولات عرضه شده مواجه شوند 
و ضمن کاهش مشــکلات ناشی از میوه باقی مانده از ذخایر احتیاطی، با موضوع افساد 
و بالا رفتن ضایعات و مشــکلات بعدی و تنگناهای مالی ناشی از آن مواجه نشوند.۲- با 
عنایت به گسترش زنجیره ای میادین میوه و تره بار در سطح شهر تهران و این واقعیت 
کــه این میادین نقش مرجع و رهبری قیمت ها را در تهران و بعضا کشــور ایفا می کند 
و از ســوی دیگر با توجه به ســهم قابل ملاحظه تهران در حجم معاملات و خریدها، تا 
حدودی شــاید بتوان گفت که قیمت کالاها و اجنــاس در تهران عمدتا نقش مرجع یا 
تعیین کننده برای قیمت ها در کشــور را ایفا می کنند، لذا پیشــنهاد می شود متولیان 
تنظیم بازار و وزارت صمت با همکاری شهرداری تهران و سازمان میوه و میادین تره بار، 
توجه خاصی به رفع مشــکلات میادین میوه و تره بار مســتقر در تهران ومتعاقب آن در 
شهرســتان ها بنماید.۳- با برنامه ریزی و هماهنگی مختصری می توان از تعطیلی کلی 
غرفه های میادین میوه وتره بار در ایام تعطیلات عید پیشــگیری کرد و در مفاد قرارداد 
غرفه داران با شهرداری ، غرفه داران را به عدم تعطیلی ایام نوروز و برنامه کشیک نوروزی 
موظف کرد، تا علی رغم ذخیره سازی مناسب، تعطیلی میادین، موجب اخلال در کارکرد 
توزیع محصولات کشاورزی نشود.۴- حتی الامکان تقویم شروع برنامه عرضه میوه شب 
عید از یک هفته تا ۱۰ روز قبل از عید شــروع شــود و تا آخر فروردین تداوم یابد تا از 

هجمه ناشی از انتظار کمبود یا افزایش قیمت کاسته و اجتناب شود.
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روزنامه اقتصادى - اجتماعى

روزنامه صبح ایران

4 صفحه

حال اقتصاد ایران رو به بهبود است اسناد عادی در یک قدمی حذف شدن
صفحه1

نگاه روز

انرژی هسته ای، تنها منبع پاک و بدون کربن

بلومبــرگ در گزارشــی از اقتصاد ایران نوشــت که روند بهبــود وضعیت به تدریج در 
حال آشــکار شــدن اســت به گونه ای که در یک نظرسنجی تازه صورت گرفته اکثریت 
شرکت کنندگان معتقدند که کارزار فشار حداکثری دولت ترامپ راه به جایی نخواهد 
برد.خبرگزاری بلومبرگ در گزارشی از وضعیت اقتصادی ایران با اشاره به پیش بینی 
کاهش رشد اقتصادی به منفی ۹.۵ درصد در گزارش جدید صندوق بین المللی پول 
نوشــت: در نگاه اول به نظر می رســد که رویکرد موســوم به "فشار حداکثری" دولت 
ترامپ در حال جواب دادن است اما در همین گزارش پیش بینی شده است که اقتصاد 
ایران سال آینده از این رکود عمیق خارج شده و به تدریج به سمت رشد مثبت حرکت 
کند. با نگاهی دقیق تر در می یابیم که بهبود تدریجی اقتصاد ایران همین اکنون نیز در 
حال انجام است؛ ثبات نسبی به قیمت های مصرف کننده، تولید، تجارت و ارزش پول 
ملی بازگشته است.بلومبرگ در ادامه، تقویت ۴۰ درصدی ارزش ریال در مقایسه با 
سال قبل را مشهودترین نشانه از بهبود وضعیت اقتصاد ایران خوانده و افزوده است 
که اقدامات موثر بانک مرکزی نظیر به کارگیری فناوری های جدید و اتصال شــبکه 
صرافی ها به بانک ها باعث شده است تا سوءاستفاده از شرایط ارزی دشوارتر شود.

بــه گفتــه بلومبــرگ، ریال قدرتمندتر، خود به مهار تورم کمک کرده اســت تا جایی که 
شاخص مصرف کننده در ماه سپتامبر به ۶.۱ درصد رسید که کمترین رقم ثبت شده 
در طول ۱۸ ماه اخیر محســوب می شــود. ثبات در بازار ارز از تقویت تولید نیز حمایت 
کرده است به گونه ای که پس از چند ماه کوچک شدن، شاخص مدیران تولید پس 
از ۷ مــاه از ۵۰ واحد گذشــت.به گفتــه بلومبرگ، انتظار می رود که صادرات غیرنفتی 
ایران امسال به ۴۰ میلیارد دلار برسد که یک رکورد تازه خواهد بود. در صورت تحقق 
این امر، برای نخستین بار در تاریخ مدرن ایران، صادرات غیرنفتی از صادرات نفتی 
پیشی خواهد گرفت. سقوط صادرات نفتی باعث شده است تا دولت ایران چاره ای 
جز اصلاحات ساختاری برای تقویت صادرات غیرنفتی نداشته باشد و حالا که صنعت 
نفت به سختی بیش از ۲۰ درصد تولید ناخالص داخلی ایران را تشکیل خواهد داد، 
نمی توان دیگر ایران را یک اقتصاد نفتی دانست.بلومبرگ در ادامه می افزاید: مردم 
عادی ایران عموما دید خوبی نســبت به وضعیت اقتصادی کنونی ندارند اما به نظر 
می رســد شــرایط رو به تغییر اســت. در یک نظرسنجی فراگیر تازه صورت گرفته، ۵۴ 
درصد شرکت کنندگان معتقد به بدتر شدن شرایط بوده اند که این رقم ۱۰ درصد کمتر 
از مدت مشــابه ســال قبل اســت. همچنین شــمار افرادی که معتقد بوده اند کارزار 

فشار دولت ترامپ راه به جایی نخواهد برد، به ۶۳ درصد افزایش پیدا کرده است.

جدیدترین تحلیل بلومبرگ:

حال اقتصاد ایران رو به بهبود است

رحلت پیامبر مکرم اسلام  و شهادت امام حسن مجتبی )ع(
 و امام رضا )ع(بر عموم مسلمین جهان تسلیت باد
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علی کُرد عضو کمیســیون اجتماعــی مجلس با بیان 
اینکه به طور شــفاف مشخص نیست که چه میزان از 
یارانه پردرآمدها حذف شــده اســت، گفت: نمی دانیم 
چرا دولت آمار دقیقی از حذف یارانه نقدی پردرآمدها 
ارائــه نمی دهد؟عضــو کمیســیون اجتماعی مجلس 
شورای اسلامی با اشــاره به تصمیم دولت برای حذف 
یارانه نقدی پردرآمدها، گفت:  دولت روش مناســبی 
برای حذف یارانه نقدی پردرآمدها اتخاذ نکرده که باید 
این روش اصلاح شــود.وی، یکــی از روش های دولت 
بــرای حذف یارانه نقدی پردرآمدهــا را، تراکنش های 
حســاب های بانکی افراد عنوان و تأکید کرد: این روش 
مناسبی برای شناسایی پردرآمدها نیست، زیرا ممکن 
اســت فردی با کارت های بانکی مختلف تراکنش  های 
بالایی داشته باشد، اما بخش اعظم درآمدهایش صرف 
پرداخت اقساط مسکن، خودرو و مایحتاج عمومی شود.

عضو کمیســیون اجتماعی مجلس اضافه کرد: پس از 
اجــرای قانون هدفمندی یارانه ها، تا قبل از ســال 93 
ما به هیچ عنوان ســهم یارانه تولید را مشخص نکرده 
بودیم، اما از ســال 94 ســهم تولید از منابع حاصل از 
اجــرای قانون هدفمندی یارانه ها مشــخص شــد که 
متأســفانه این یارانه نیز در اختیار تولیدکنندگان قرار 
نگرفته است.کُرد، با بیان اینکه دولت باید روش حذف 
یارانــه نقدی پردرآمدها را اصلاح کند، اظهار داشــت: 
مبنای پرداخت نقدی یارانه ها در جهت حمایت بیشتر 

از اقشار ضعیف جامعه است که شیوه پرداخت آن باید 
اصلاح شــود.وی تصریح کرد: تاکنون در جلساتی که 
با مسئولان ســازمان هدفمندی یارانه ها داشتیم، هیچ 
آماری از تعداد حذف یارانــه پردرآمدها ارائه نکرده اند 
و مشــخص نیســت که دولت تاکنون یارانه چه تعداد 
از پردرآمدها را حذف کرده اســت.عضو کمیســیون 
اجتماعی مجلس ادامه داد: هر گاه از مســئولان درباره 
میزان دقیق حذف یارانه پردرآمدها سؤال می کنیم، به 
پاســخ های کلی اکتفا می کنند و حتی بعضا آمارهای 
کلی ارائه می دهند، اصلا به طور شفاف مشخص نیست 
که چه میزان از یارانه پردرآمدها حذف شده است.کُرد 
افزود: طبق مصوبه مجلس، دولت می بایست هر ساله و 
براساس ابزارهایی که در اختیار دارد، درآمدهای افراد را 
بررسی کرده و نسبت به حذف یارانه نقدی پردرآمدها 
اقدام کند، اما تاکنون از این قانون مجلس تخطی شده 

است.

زهرا سعیدی مبارکه عضو کمیسیون اقتصادی مجلس 
تاکیــد کرد کــه تصمیم گیری در خصــوص تعطیلی 
ســرویس های خدمات ارزش  افزوده همچون تعطیلی 
یک کارخانه بزرگ یا صنایع مولد است که آسیب جدی 

به اقتصاد کشور وارد می  کند.
ســعیدی مبارکه با اشاره به نامه اخیر وزیر ارتباطات به 
ســران قوا برای مقابله با خدمات ارزش افزوده اپراتورها 
گفت: شکی نیســت که صنعت خدمات ارزش  افزوده 
اپراتوری تاثیر مثبتی بر فرآیند اقتصادی کشــور دارد، 
اما دولت باید با برنامه ریــزی و مطالعه دقیق زمینه را 
برای رشد هرچه بیشتر این نوع کسب و کارها و به روز 
شدن کسب و کارهای سنتی به  واسطه نوپایی مشاغل 

دیجیتالی ایجاد کند.
وی با تاکید بر ضرورت همســویی دولت در مسیر رشد 

و توســعه هرچه بیشتر کســب و کارهای نوین، افزود: 
حمایــت از صنعت خدمــات ارزش  افــزوده اپراتوری 
می تواند حرکت به سمت اقتصاد جهانی را تسهیل کند؛ 
کما اینکه اشتغال ایجاد شده در بستر کسب و کارهای 

نوین آمار بالایی دارد.
به گفته ســعیدی تصمیم گیری در خصوص تعطیلی 
ســرویس های خدمات ارزش  افزوده همچون تعطیلی 
یک کارخانه بزرگ یا صنایع مولد اســت که آســیب 
جدی به اقتصاد کشور وارد می  کند.وی با تاکید بر اینکه 
دولت باید ریل گذار کسب و کارهای مبتنی بر فناوری 
برای کم کردن تخلفات احتمالی  باشــد، در عین حال 
گفــت: اگر تخلفی هم از این کســب و کارها بروز کند 
باید برخوردهای متناســب با تخلف انجام شود؛ از این 
رو آسیب شناســی فعالیت های مبتنی بر سرویس های 
ارزش  افزوده با کمک گرفتن از فعالان و کارشناســان 
این حوزه می تواند یکی از مهم ترین اقداماتی باشد که 
دولت باید به سمت آن حرکت کند.این  عضو کمیسیون 
اقتصادی مجلس فعالیت 600 شرکت خدماتی در حوزه 
صنعت خدمات ارزش  افزوده را نشــان دهنده فراگیری 
این صنعــت در آینده نزدیک دانســت و گفت: دولت 
باید از ظرفیت این کســب و کارهای نوین برای کاهش 

مشکلات اقتصادی بهره گیرد.

سعیدی: 

حذف سرویس های خدمات ارزش افزوده 
به اقتصاد کشور آسیب می زند

دولتی هــا با خبرســازی های پیاپی دربــاره موافقت رهبر 
انقلاب با پیوســتن ایران به FATF، قصد در پوشــاندن 
منطــق مخالفــت رهبر انقــلاب درباره کنوانســیون های 

بین المللی دارند.
اســحاق جهانگیری، معاون اوّل رئیس جمهــور، در دیدار 
جمعــی از علما و اندیشــمندان گفته اســت: »با توجه به 
تصویب لوایح FATF و CFT در جلســه ســران سه قوه 
و تایید مقام معظم رهبری، مجمع تشخیص مصلحت نظام 

هر چه سریعتر این لوایح را تصویب کند«.
اگرچه در روزهایــی که لوایح مرتبط با FATF در مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام مسکوت مانده اســت، اظهارات 
جهانگیری، در ظاهر می توانســت دربرگیرنده خبری جدید 
از این لوایح باشــد، امّا در واقع، این ســبک و سیاق سخن 
گفتن دربــاره لوایح مرتبــط با FATF، تازگــی ندارد و 
پیش تر نیــز رئیس جمهور از موافقت رهبــر انقلاب با این 

لوایح سخن گفته بود!
روحانی، اســفند ۹۷ در جمع مدیران بانک مرکزی با اشاره 
بــه ضرورت تصویــب لوایح مرتبط بــا FATF گفته بود: 
»تصمیم گیر در این کشــور دولت، مجلس و رهبری است؛ 
رهبــری چند بار به من گفتند، نه یکبــار، که با این لوایح 
چهارگانه مخالفتی نــدارم. اینکه موضع رهبری، دولت هم 
کــه لایحه داده، مجلس هم تصویب کرده اســت، پس چه 

کسی مخالف است؟«
اســتنادات گاه و بیگاه مقامــات دولتی بــه رهبر انقلاب 
درباره لوایح مرتبط با FATF، در حالی اســت که اولًا این 
استنادات، غیررســمی محسوب می شود، چراکه هیچ گاه از 
سوی رهبر انقلاب یا دفتر ایشان اعلام نشده است. ثانیاً در 
تضاد آشــکار با منطق  حاکم بر سخنان علنی رهبر انقلاب 

درباره کنوانسیون های بین المللی است.
رهبــر معظّم انقــلاب در تاریخ ۳۰ خــرداد ۹۷ در دیدار 

نمایندگان مجلس فرمودند:
»همین جا من اشاره کنم به این مسائل کنوانسیون ها و این 
معاهدات بین المللی. ببینید؛ این معاهدات بین المللی که به 
آن در لغت فرنگی گفته می شــود کنوانسیون، در اصل در 
یک نقطه ای پخت وپز می شود که اطراف قضیّه، مِن باب مثال 
آن ۱۰۰ کشــور یا ١۵۰ کشــور که بعداً به آن می پیوندند، 
هیچ تأثیری در آن پخت وپز اوّلیّه ندارند. یک جایی بالاخره 

چند قدرت بزرگ در مجموعه های هیئت های فکری شــان 
ـ به قول خودشــان اتاق فکرشــان ـ می نشینند برای یک 
منافعی و مصالحی که برای خودشــان تعریف کردند، یک 
چیزی را پخت وپز می کنند، بعد این را به وســیله  دولتهایی 
که همسوی با آنها هستند یا مرعوب آنها هستند یا دنباله رو 
آنها هستند و خیلی منافعی هم در این کار ندارند، تصویب 
می کنند؛ اگر یک دولت مستقلّی هم پیدا بشود ـ حالا مثل 
جمهوری اسلامی ـ که مثلًا بگوید »من این را قبول ندارم؛ 
این کنوانسیون را، این معاهده ی بین المللی را قبول ندارم«، 
ســرش می ریزند که »آقا! ۱۲۰ کشــور، ١۵۰ کشور، ۲۰۰ 
کشور این را قبول کردند؛ شــما چطور قبول نمی کنید؟« 

کنوانسیون ها غالباً این ]جور[ است«.
بعضی از این معاهــدات بین المللی و کنوانســیون ها موادّ 
مفیدی دارند. خیلی خوب، اشــکالی نــدارد؛ بنده هم در 
مورد همین چیزهایی که اخیراً در مجلس مطرح شــد در 
این چند مــاه اخیر، گفتم مجلس مســتقلّاً خودش قانون 
بگذرانــد. فرض کنیــم ]موضوع[ مبارزه  با تروریســم یا با 
پولشــویی اســت؛ خیلی خب، مجلس شورای اسلامی یک 
مجلس رشــید و عاقل و بالغی اســت و پشتوانه های کاریِ 
خیلی خوبی هم دارد؛ بنشــینند یک قانون بگذرانند؛ این 
قانون، قانون مبارزه ی با پولشــویی است، هیچ مشکلی هم 
ندارد، شــرایط زیادی ای هم نــدارد و همان کاری که خود 

شــماها می خواهید بکنید، در این قانون مندرج است؛ این 
مهم اســت. هیچ لزومی ندارد که ما برویم چیزهایی را که 
نمی دانیم تَه آن چیست یا حتّی می دانیم که مشکلاتی هم 
دارد، به خاطــر آن جهاتِ مثبــت و جنبه های مثبت، قبول 

بکنیم.«
عــلاوه بر منطق کلّی حاکم بر نظــرات رهبر انقلاب درباره 
کنوانسیون های بین المللی، نکته  حائز اهمیت دیگر، تأکید 
ایشــان بر طی شــدن روال قانونی تصمیم گیری نسبت به 
پذیرش یا عدم پذیرش این کنوانســیون ها در داخل کشور 
اســت. این واقعیت، درباره لوایح مرتبط با FATF، دست 

کم در دو مقطع، خود را نشان داده است.
نخســت پاسخ رهبر انقلاب به استفســاریه علی لاریجانی، 
رئیــس مجلس، پــس از بیانــات رهبر انقــلاب درجمع 
نمایندگان بود. ایشان در پاسخ به رئیس مجلس می فرمایند: 
»آنچه که من در دیدار با نمایندگان راجع به لوایح چهارگانه 
و کنوانســیون ها گفته ام مربوط به اصل کنوانسیون ها بود و 
نه کنوانســیون خاص. لذا با »بررسی« این لوایح در مجلس 
مخالفتی ندارم تا مسیر قانونی خود را طی کند. تدبیر فوق 
قبلًا در زمان استفســار به طور شــفاهی به جنابعالی ابلاغ 

شده بود«.
همچنین عدم پاســخ مثبت رهبر انقلاب به نامه تعدادی از 
 FATF وزرای دولت که درخواست تصویب لوایح مرتبط با

را کرده بودنــد، خود مؤید دیگری بر این اســت که رهبر 
انقــلاب نمی خواهند در رونــد تصمیم گیری مراجع قانونی 

نسبت به لوایح مزبور، دخالت کنند. 

محمود واعظی، رئیس دفتر رئیس جمهور، بهمن ۹۷ بدون 
اینکه به محتوای پاســخ رهبر انقلاب به نامه وزرا اشاره ای 
بکنــد، اعلام می کند کــه رهبر انقلاب پاســخ این نامه را 

داده اند.
بدیهی است چنانچه رهبر انقلاب، پاسخ مثبتی به نامه وزرا 
می دادند، تکلیف لوایح مرتبط با FATF تاکنون در مجمع 

تشخیص مصلحت نظام روشن شده بود.
اگرچــه با اطّلاعیه دیــروز )چهارشــنبه اول آبان( مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام مبنی بر خلاف واقع بودن ادعای 
معاون اوّل رئیس جمهور، تکلیف ســخنان وی روشن شد، 
امّا اصرار مکــرر مقامات دولتی، از شــخص رئیس جمهور 
و معــاون اوّل گرفته تا برخی وزرای دیگر برای کشــاندن 
پای رهبر انقلاب به موضــوع FATF دو واقعیت را عیان 
می کند: نخســت اینکه دولتی ها با خبرســازی های پیاپی 
 ،FATF درباره موافقت رهبر انقلاب با پیوســتن ایران به
قصد پوشــاندن منطــق مخالفــت رهبر انقــلاب درباره 
کنوانســیون های بین المللی را دارند. حال اینکه ســخنان 
رهبر انقلاب در دیدار نمایندگان مجلس به خوبی بیانگر نوع 
نگاه ایشان به کنوانسیون هایی نظیر کنوانسیون های مرتبط 
با FATF است و خبرسازی هایی که درباره موافقت ایشان 
با این لوایح انجام می شــود، آشــکارا به دنبال نادیده گرفته 

شدن این بخش از سخنان رهبر انقلاب است. 
دومین واقعیتی کــه دولتی ها اصــرار در وارونه کردن آن 
 FATF دارند، طی شدن روال قانونی تصمیم گیری درباره
در مراجع قانونی اســت. در حالی کــه رهبر انقلاب تأکید 
دارند تا FATF نیز همانند برجام از کانال نهادهای قانونی 
کشــور عبور کند، دولتی ها اصرار دارند تا با فشارهای خود، 
تکلیف لوایح مرتبط با FATF در خارج از نهادهای قانونی 

کشور، مشخص شود.
ســؤالی که وجود دارد این است که به راستی چرا دولتی ها 
در ماجــرای FATF، نظــر و مصلحت خــود را به عقبه 
کارشناســی کشــور و نهادهای تصمیم گیــر نظام، ترجیح 

می دهند؟

۱۰ سفره هزارنفری یک کاندیدای احتمالی
مجلس یازدهم

نماینده فریمان در مجلس گفت: اگر می خواهیم مجلس پاکدســت، 
کارآمد و سلامت داشته باشــیم باید در بحث مالی کاندیداها با یک 

سازوکار مناسب شفاف سازی ایجاد کنیم.
در روزهای گذشته با تعدادی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی در 
این باره به گفتگو نشســتیم تا ببینیم برای تبلیغات انتخاباتی چقدر 
هزینه کرده اند. بررسی متوسط حقوق و دریافتی یک نماینده مجلس 
دهم دیگر گزارش ما در مورد این موضوع بود، تا مشــخص شود یک 
نماینده در 4 ســال دوره نمایندگی چه میزان دریافتی دارد که برخی 
از کاندیداها تا میلیاردها تومان برای کسب کرسی های پارلمان هزینه 

می کنند؟
احسان قاضی زاده هاشمی نماینده فریمان در مجلس شورای اسلامی 
در گفت وگو بــا خبرنگار پارلمانی خبرگزاری تســنیم، با بیان اینکه 
متاسفانه پول های کثیف در انتخابات وجود دارد، گفت: دستگاه های 
نظارتی به ویژه شورای نگهبان باید به این موضوع ورود جدی داشته 

باشد.
وی بــا تاکید براینکه شــورای نگهبان باید از طریــق دفاتری که در 
استان های مختلف دارد بر فعالیت انتخاباتی افراد نظارت داشته باشد، 
ادامه داد: متاســفانه همین الان که حدود 4 ماه به انتخابات مانده و 
ثبت نام ها انجام نشده و افرادی که تائید صلاحیت می شوند مشخص 
نشــده اند، در شهرهای مختلف به عناوین مختلف برخی کاندیداهای 
احتمالی مراسم های در  تالارها و مساجد با حضور هزار نفر و 2 هزار 

نفر برگزار می کنند و شام و نهار می دهند.
عضو کمیســیون فرهنگی مجلس با بیان اینکه برخی از کاندیداها در 
برخی شهرها کارناوال به راه می اندازند، گفت: باید مشخص شود این 
پول های چند میلیونی و حتی میلیاردی از کجا آمده اســت و چگونه 

قرار است این پول ها برگردانده شود؟.
نماینده فریمان در مجلس بــا تاکید براینکه این حجم عظیم هزینه 
کرد واقعاً عجیب اســت، اضافه کرد: قطعــاً برخی با هزینه های چند 
صــد میلیونی و  حتی چند میلیاردی اگر وارد مجلس شــوند وام دار 
و مدیون افراد دیگری خواهند شــد و بعد از آن نمی توانند به وظیفه 

اصلی خود برسند.
قاضی زاده هاشمی تصریح کرد: شورای نگهبان باید هزینه کرد مالی 
نمایندگان فعلی، ادوار و کاندیداهــای احتمالی را رصد کند، همین 
الان فردی را ســراغ دارم که حداقل تاکنون ١0 ســفره هزار نفری 
داشته، اگر هزینه کرد فعلی این فرد را محاسبه کنید به اندازه 4 سال 
حقوق نمایندگی وی خواهد شــد، خود این موضوع شــائبه ای ایجاد 
می کند که این پول ها از کجا آمده اســت؟ و آیا در جهت خرید رای 

پیش از برگزاری انتخابات است یا خیر؟
وی ادامه داد: اگر می خواهیم مجلس پاکدســت، کارآمد و ســلامت 
داشــته باشــیم و این اتفاقاتی که برای مجلس دهم رخ داد تشدید 
نشود، وقت رســیدگی به آنها همین الان است و باید در بحث مالی 

کاندیداها با یک سازوکار مناسب شفاف سازی ایجاد کنیم.

عبدالرضــا رحمانی فضلی وزیر کشــور گفت: از نظر ما 
حزب مجموعه ای از افراد است که با یک مرام مشخص 
و با مجــوز قانونی فعالیت سیاســی می کنند، بنابراین 
چیزی به نام حزب کاغذی نداریم و هر کس مجوز دارد 
و شرایط مجموعه خود را با قانون جدید احزاب تطبیق 
داده اســت از نظر ما حزب محسوب می شود و می تواند 

در چارچوب قانون فعالیت کند.
رحمانی فضلی در حاشــیه همایش استانداران سراسر 
کشور که در مشــهد مقدس برگزار شد، اظهار کرد: در 
مراسم اربعین حسینی امسال لطف خدا شامل دو ملت 
ایــران و عراق و به ویژه خادمین زائران عزیز شــد تا در 

امنیت و در شرایط مطلوب این مراسم برگزار شود.
وی افزود: در جوار بارگاه مطهر رضوی همایش دو روزه 
استانداران سراسر کشور برگزار شد تا ارزیابی از مجموعه 
عملکــرد وزارت کشــور و اســتانداری ها در حوزه های 
امنیتی، اقتصادی، سیاسی، اجتماعی و فرهنگی صورت 
بگیــرد، همچنین کمیســیون های مختلفــی پیرامون 
این حوزه ها تشکیل شــد. وزیر کشور با اشاره به اینکه 
انتخابات از جمله محورهای مورد بررسی در این همایش 
بود، عنوان کرد: انشاء الله انتخاباتی باشکوه، امن، سالم و 

قانونی برگزار خواهیم کرد.
رحمانــی فضلی ادامه داد: اســتانداران و فرمانداران در 
سراسر کشور اصلی ترین وظیفه اعمال حاکمیت و اجرای 
سیاســت های نه تنها دولت بلکه نظام را برعهده دارند و 

به لطف خدا امســال نیز از جملــه در حوزه تحریم ها و 
مقابله با آن واقعا اقدامات خوب و قابل قبولی داشتند.

وی تصریح کرد: طبق آمار در حوزه تورم، رشد اشتغال 
و صادرات همه نشان دهنده یک رشد بسیار مناسب در 
امســال نسبت به سال قبل است، از طرفی دستگاه های 
اجرایی به عنوان متولیان تخصصی حوزه ها در استان ها 
این موارد را پیگیری می کنند.وزیر کشــور خاطرنشان 
کرد: تاکید ما در بحث انتخابات به اســتانداران، رعایت 

شرایط سالم، قانونی و امن برای انتخابات است.
رحمانی فضلی با اشــاره بــه اینکه بایــد امنیت را در 
انتخابــات برقرار کنیم، تاکید کرد: بــه عنوان مجریان 

انتخابات باید آن را ســالم برگزار کنیــم و قانون درآن 
محور و ملاک باشــد، متولیان نظــارت، نظم و تبلیغات 
و همه دســتگاه های مســئول هم باید کمک کنند تا با 
محوریت قانون و وزارت کشــور به عنوان مجری قانوت، 
این مهم صورت گیرد.وی در پاســخ به سوالی پیرامون 
وضعیت شــرکت پدیده، ابراز کــرد: پرونده پدیده را در 
یک مقطع زمانی خاص به وزارت کشــور واگذار کردند 
در حالی که وزارت کشــور ارتباط ویژه ای با مســائل از 
قبیل شرکت پدیده نداشت اما شرایط خاص بود؛ زمانی 
که پرونده را گرفتیم اشــکالات متعددی داشت به طور 
مثال بدهی زیادی این شــرکت داشت و تعیین تکلیف 

ســهام داران صورت نگرفته بود، لــذا زحمات زیادی در 
خراسان رضوی با همراهی مدیران استانی و قوه قضاییه، 
استاندار و سایر دستگاه ها در سطح ملی صورت گرفت.

وزیر کشور افزود: اختیاراتی در شورای عالی امنیت ملی 
گرفتیم و همه موارد مشکل دار قانونی در این پرونده حل 
شد و هم اکنون فعالیت در پدیده شروع شده و اقدامات 
در حال انجام اســت اما بحث نقدینگی و تعیین تکلیف 
برخی از سهام برای دوســتان مطرح بوده که جلساتی 
اخیراً در ســطح ملــی برگزار و مقرر شــده که یکی از 
بانک ها وظیفه بیشتری را برعهده بگیرد و مسئله تامین 
مالی را در پدیده انجام دهد تا فعالیت ها به سلامت پیش 
برود.رحمانی فضلی گفت: اخیراً در جلســه هماهنگی 
اقتصادی مســائلی پیرامون پدیده مطرح و بخشی از آن 
مصوب شده که ابلاغ خواهد شد.وی در پاسخ به سوالی 
در خصوص احزاب بیان کرد: از نظر ما حزب مجموعه ای 
از افراد اســت که با یک مرام مشخص و با مجوز قانونی 
فعالیت سیاســی می کنند، بنابراین چیزی به نام حزب 
کاغذی نداریم و هر کس مجوز دارد و خود را با شرایط 
قانون جدید احزاب تطبیق داده از نظر ما حزب محسوب 

می شود و می تواند در چارچوب قانون فعالیت کند.
وزیر کشور با اشاره به نحوه برگزاری انتخابات خاطرنشان 
کــرد: به جرات می توانم بگویم بیش از ۸۰ تا ۸۵ درصد 
روندهای برگزاری انتخابات به صورت الکترونیکی برگزار 
می شود و مهم ترین قســمت این روندهای الکترونیک 
احراز هویت است، چراکه بیشــترین تخلفات در احراز 
هویــت صورت می گیــرد، به طور مثال، پیشــگیری از 
اســتفاده از شناسنامه های مشــکل دار با سیستم احراز 

هویت الکترونیک صورت می گیرد.

سیاسی

عراقچی : 
مسیر دیپلماسی همچنان باز است 

ســیدعباس عراقچی بــا انتقاد از سیاســت های یکجانبه آمریکا و 
ناتوانــی اروپا در عمل به تعهدات خود پس از خروج آن کشــور از 
برجام گفت: در صورت عدم تحقق خواســته های ایران، جمهوری 
اســلامی به کاهش تعهدات خود در برجام ادامه خواهد داد و هیچ 
کس نباید اراده ایران در این زمینه را مورد تردید قرار دهد.معاون 
سیاســی وزارت امور خارجه کشورمان که در مسکو به سر می برد 
با »ســرگئی ریابکوف« معاون وزیر خارجه روسیه دیدار و گفتگو 
کــرد. در این مذاکرات که قریب به چهار ســاعت به طول انجامید 
طرفین آخرین تحولات در موضوع هسته ای و برجام را مورد بحث 
و بررســی قرار دادند.معاون وزیر امور خارجه کشورمان در این دور 
از مذاکرات با اشــاره به طرح فرانسه و مذاکرات جناب آقای دکتر 
روحانی در نیویورک تاکید کرد: جمهوری اســلامی ایران همواره 
از  هر ایده و ابتکاری که قادر به حل مســالمت آمیز بحران موجود 
باشد استقبال می کند اما چنین ابتکاراتی تنها زمانی قابل پذیرش 
هســتند که متعادل و واقع بینانه بوده و تامین کننده منافع ایران 

در برجام باشند.
عراقچی با انتقاد از سیاســت های یکجانبــه آمریکا و ناتوانی اروپا 
در عمــل به تعهدات خود پس از خروج آن کشــور از برجام گفت: 
در صورت عدم تحقق خواســته های ایران، جمهوری اســلامی به 
کاهش تعهدات خود در برجام بر اســاس حق خود مندرج در بند 
۳۶ ایــن توافق ادامه خواهد داد و هیچ کــس نباید اراده ایران در 
این زمینــه را مورد تردید قرار دهد.عراقچــی در عین حال تاکید 
کرد: مســیر دیپلماســی همچنان باز اســت اما این مسیر هر روز 
باریکتر و صعب العبورتر می شود و کشورهای باقی مانده در برجام 
اگر در اراده خود برای حفظ برجام جدی هســتند باید بدانند که 
زمان کمی در اختیار دارند.آقای ریابکوف معاون وزیر امور خارجه 
روسیه نیز در این گفتگوها با تاکید بر اینکه خروج آمریکا از برجام 
نقض بیّن قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت سازمان ملل متحد است 
گفت: کشورش از برجام به عنوان دستاورد بزرگ چندجانبه گرایی 
حمایت می کند و به تماس خود با سایر کشورهای مشارکت کننده 

در برجام برای حفظ این توافق ادامه خواهد داد.
در این مذاکرات طرفین مشورت های نزدیک دو کشور در خصوص 
برجام و دیگر مســائل مهم منطقه ای و بین المللی را ارزشــمند 

دانسته و بر ضرورت تداوم این مشورت ها تاکید کردند.
رایزنی های عراقچی و ریابکوف به عنوان مذاکره کنندگان ارشــد 
ایران و روســیه از ابتدای مذاکرات هسته ای به صورت مستمر در 

تهران و مسکو جریان داشته است.

دولت؛ همچنان پیگیر تعیین تکلیف لوایح FATF خارج از روال های قانونی
خبر: 

خبر چرا دولت آمار دقیقی از حذف یارانه نقدی پردرآمدها 
ارائه نمی دهد

وزیر کشور: حزب کاغذی نداریم
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اصلاحیه 
پیرو آگهی منتشره  موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند 
برابر رای شماره 98/07/21-139860306007000502  رسمی  

صحیح می باشد که بدینوسیله اصلاح می گردد  . 
 سیدمجتبی جوادزاده- رئیس ثبت اسنادواملاک تربت جام 

اصلاحیه 
پیرو آگهی منتشره  موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
برابر رای شماره  507 139860306007000 -98/7/23 صحیح 

می باشد که بدینوسیله اصلاح میگردد  . 
 سیدمجتبی جوادزاده- رئیس ثبت اسنادواملاک تربت جام 

اصلاحیه 
پیرو آگهی منتشره  موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
برابر رای شماره   39860306007000492-98/07/17 صحیح می 

باشد که بدینوسیله اصلاح میگردد  . 
 سیدمجتبی جوادزاده- رئیس ثبت اسنادواملاک تربت جام 

مفقودی 
مدل 1386،   sx زانتیا  سواری  خودروی  به  مربوط  مدارک  کلیه 
به رنگ سفید روغنی به شماره موتور 714196 و شماره شاسی 
s1512286158135 و به شماره انتظامی ایران 19 - 155 د91 به 
نام فردین بهرامی فرزند شامیرزا به شماره ملی 3251496761 مفقود 

و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

اصلاحیه 
پیرو آگهی منتشره  موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
صحیح  شماره 98/07/23-139860306007000509  رای  برابر 

می باشد که بدینوسیله اصلاح میگردد  . 
 سیدمجتبی جوادزاده- رئیس ثبت اسنادواملاک تربت جام

اصلاحیه 
پیرو آگهی منتشره  موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
صحیح  شماره 98/07/21-139860306007000501  رای  برابر 

می باشد که بدینوسیله اصلاح میگردد  . 
 سیدمجتبی جوادزاده- رئیس ثبت اسنادواملاک تربت جام 

اصلاحیه 
پیرو آگهی منتشره  موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
فاقد سند  اراضی و ساختمانهای  و  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین 
رسمی  برابر شماره 139860306007000508-98/07/23 صحیح 

می باشد که بدینوسیله اصلاح میگردد  . 
 سیدمجتبی جوادزاده- رئیس ثبت اسنادواملاک تربت جام 

اصلاحیه 
پیرو آگهی منتشره  موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
صحیح  شماره 98/07/21-139860306007000500  رای  برابر 

می باشد که بدینوسیله اصلاح می گردد  . 
 سیدمجتبی جوادزاده- رئیس ثبت اسنادواملاک تربت جام

آقای اصغر پیرامون دارای شناسنامه شماره 1398 به شرح دادخواست به کلاسه 
3/980827 ش از این دادگاه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شادروان ربابه جبیری به شناسنامه 872 در تاریخ 92/9/24 اقامتگاه دائمی 

خود بدرود زندگی گفته آن مرحوم منحصر است به:
1- جعفر پیرامون فرزند صفر به شماره شناسنامه 838 صادره از خوی فرزند متوفی 

2- اصغر پیرامون فرزند صفر به شماره شناسنامه 1398 صادره از خوی فرزند متوفی 
3- رقیه پیرامون فرزند صفر به شماره شناسنامه 34553 صادره از خوی فرزند متوفی 
4- نادره پیرامون فرزند صفر به شماره شناسنامه 1313 صادره از خوی فرزند متوفی 

5- طاهره پیرامون فرزند صفر به شماره شناسنامه 38743 صادره از خوی فرزند متوفی 
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک مرتبه آگهی می نماید تا هر 
کسی اعتراض دارد و یا وصیت نامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی 

ظرف یک ماه به دادگاه تقدیم دارد والاگواهی صادر خواهد شد.
جعفرزاده چهراغی – رئیس شعبه سوم شورای حل اختلاف خوی

رونوشت آگهی حصر وراثت

آقای محمدکاظم مجیدزاده مشهدسری فرزند عبدالعلی به شرح درخواستی که به شماره 
1/980686 این شورا ثبت گردیده درخواست صدور گواهی انحصار وراثت نموده و اعلام داشته 
که گل بهار مجیدزاده مشهدسری فرند عبدالعلی به شماره شناسنامه 280 صادره از بابلسر در 
تاریخ 98/7/13 در اقامتگاه دائمی خود شهرستان بابلسر فوت نموده و ورثه/ وراث حین الفوت 

وی عبارتند از / عبارتست از:
1- علی اصغر مجیدزاده فرزند عبدالعلی شماره ملی 4989093127 متولد 1317/04/08 نسبت 

برادر
2- محمد کاظم مجیدزاده مشهد سری فرزند عبدالعلی شماره ملی 4989200586 متولد 
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ولاغیر، اینک شورا پس از انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را یک نوبت آگهی می نماید 
تا هر کس اعتراضی دارد و یا وصیت نامه ای از متوفی نزد او می باشد از تاریخ انتشار آگهی ظرف 

یک ماه به این شورا مراجعه و تقدیم نماید والا گواهی صادر خواهد شد.
قاضی شعبه اول شورای حل اختلاف شهری بابلسر

آگهی درخواست گواهی حصر وراثت

 محمدرضا زائری، استاد حوزه و دانشگاه و فعال فضای مجازی
گفت: فضای مجازی باید مکمل فضای حقیقی باشد. در این شرایط 
بایــد این فضا را به عنوان موضوعی که در متــن جامعه وجود دارد 

پذیرفت و برای آن برنامه ریزی کرد و برای آن تدبیر و فکر کرد.
این استاد حوزه و دانشگاه و فعال فضای مجازی در سی امین جلسه 
از سلسله نشست های نقد و اندیشه با موضوع »همسریابی در فضای 
مجازی«؛ دلایل و آسیب ها، با تأکید بر اینکه اساساً نه در این موضوع 
بلکه در هــر موضوع دیگری فضای مجازی زمانــی که مکمل و یا 
کمک کننده به واقعیت های حقیقی باشد کاملًا قابل دفاع است گفت: 
آنجایی که فضای مجازی می آید به عنوان مکمل واقعیت های حقیقی 
ظهور و بروز پیدا می کند موفق اســت؛ امــا آنجایی که به هر دلیل 
ازجمله فقدان و یا ضعف ســواد رســانه ای فضای مجازی جایگزین 

فضای حقیقی می شود دچار مشکل می شویم.
در همین ارتباط تنها 0.2 درصد آشنایی برای ازدواج از طریق فضای 

مجازی است نمی توانیم فضای مجازی را از مردم بگیریم.
این اســتاد حــوزه و دانشــگاه در ادامه دربــاره ازدواج های فضای 
مجــازی گفت: یک زمانی ما از آشــنایی در فضــای مجازی حرف 
می زنیم این موضوع کاملًا متفاوت اســت؛ یعنی از فرایند گسترده 
ازدواج یک بخشــی از آن با استفاده از ظرفیت فضای مجازی محقق 
شده است؛ اما یک زمانی هســت که می گویم کل فرایند ازدواج در 
چارچــوب فضایی اتفاق می افتد کــه می تواند همراه با ملاحظات و 

نگرانی هایی باشد.

نگرانی ها از همسریابی در فضای مجازی 
ناشی از ضعف سواد رسانه ای است

آمایش ۳۸۰۰ هکتار برای شهرک های 
گلخانه ای و کشاورزی لرستان

یادگارامروز_رئیس ســازمان  خرم اباد_ مهری پهلوانی_ 
جهاد کشاورزی لرســتان از انجام آمایش ۳۸۰۰ هکتار 
برای شــهرک های گلخانه ای و کشاورزی در استان خبر 

داد.
عبدالرضا اظهار کرد: شهرک کشــاورزی بروجرد با ۲۷ 
هکتار مساحت کمتر از سه ماه بوده که مراحل واگذاری 

آن به شرکت شهرک ها انجام شده است.
وی از واریــز ۳ میلیــارد و ۷۲۰ میلیــون تومان هزینه 
به حساب شرکت گاز اســتان خبر داد و گفت: این مبلغ 
برای خط و انشعاب شبکه گاز شهرک کشاورزی بروجرد 
اســت، ۱.۷ میلیارد تومان قرارداد برق را به صورت اوراق 

امضا زدیم تا امسال به انجام برسد.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی لرستان با بیان اینکه در 
شهرک دام بروجرد تغییراتی را اعمال کردیم و ۶۰ درصد 
زیرســاخت آن آماده و مهیای کار اســت که با فراخوان 
چند شــرکت ســرمایه گذار اعلام آمادگی کردند، افزود: 
برای شــهرک بروجرد سرمایه گذاری از کشور آذربایجان 

اعلام آمادگی کرده است.
بازدار عنوان کرد: شهرک نورآباد هم ۲۸ هکتار است که 
۲۵ درصد پیشرفت فیزیکی دارد؛ مجوز حفر چاه آن را از 
آب منطقه ای لرستان اخذ کرده ایم و استخر مخزن آب و 

حصارکشی آن انجام شده است.
وی اضافه کرد: شهرک کشاورزی واشیان پل دختر نیز از 
شــهرک های واگذارشده جهاد کشاورزی بوده که یک بار 
به ســرمایه گذار واگذار شده؛ با توجه به شرایط منطقه و 
تنش هایی که بین سرمایه گذار و مردم منطقه ایجاد شد 

سرمایه گذار نتوانست ادامه کار دهد و خلع ید شد.
رئیس ســازمان جهاد کشاورزی لرستان بیان کرد: برای 
پروژه گلخانه واشیان دو سرمایه گذار پل دختری پای کار 
هستند که این پروژه را به یکی از این دو واگذار خواهیم 

کرد.
بازدار با اشــاره به اینکه ۳۸۰۰ هکتار آمایش در لرستان 
انجام شده که ۳۴۰ هکتار آن در حال انجام است، گفت: 
۶۰۰ هکتار هم برای احداث شــهرک گلخانه ای مرحله 
امکان ســنجی اولیه آن انجام شــده و منظر تخصیص از 

منابع طبیعی استان هستیم

اجتماعی

با دســتور اخیــر رئیس قــوه قضائیه قرار 
است اسناد عادی از چرخه معاملات ملکی 
حذف شــود که اقدامی قابل تحسین برای 

ساماندهی معاملات ملکی به شمار می رود.
موضوع اســناد عادی و تقابل آن با اســناد 
رســمی یکی از معضــلات حقوقی چندین 
ساله کشور است که علاوه بر ایجاد تشکیل 
پرونــده های قضایــی بســیار، زمینه بروز 
تخلفات زیــادی از جمله فرار ســرمایه از 
کشور، پولشــویی، فروش چندین باره یک 
ملک به چند نفر و اعتبار قولنامه ها را فراهم 

می کند.
همیــن موضــوع ســبب تزلــزل موقعیت 
کشــورمان در صیانت از حقوق مالکیت در 
جهان شده اســت. چنانچه طبق آمار بانک 
جهانــی رتبه ایران در حــوزه حقوق ثبتی 
)Registering Property( از میان ۱۲۸ 
کشور در ســال ۲۰۱۸، نود و در زیرشاخه 
صیانــت از مالکیت فیزیکی امــوال دارای 
رتبه نودویک است.  از طرف دیگر همانطور 
که بسیاری از ســرمایه گذاران پروژه های 
ســاختمانی تجربه کردند یکی از مهمترین 
عوامــل از بیــن برنده امنیــت اقتصادی و 
متزلــزل کردن حقوق مالکیت در کشــور، 
بحث اعتبار اسناد غیررسمی است. به دلیل 
اینکه معاملات غیررسمی علی رغم اینکه در 
سامانه ای به ثبت نمی رسند و حاکمیت نیز 
از آن ها بی اطلاع بــوده اما در دادگاه دارای 
اعتبار هســتند و می توانند اسناد رسمی را 

ابطال کنند.
بنابراین هر فرد به راحتی با ارائه یک معامله 
غیررســمی به تاریخ قبل تر از سند رسمی 
و دو شــاهد بر اســاس قوانین می تواند این 
اسناد را ابطال کند. در نتیجه تا این شرایط 
در کشور برقرار است هیچ شخصی نمی تواند 
از مالکیت خود اطمینان خاطر پیدا کرده و 

سرمایه خود را صرف کارآفرینی کند.
اعتبار اسناد غیررســمی یا قولنامه ای بارها 
با واکنش مســئولین قضایی هم روبرو شده 

حتی ســخنگوی قوه قضاییه در نشســت 
خبری خود در زمینه اعتباربخشی به اسناد 
رسمی و حذف معاملات عادی )غیررسمی( 
نیز به این موضوع اشــاره کرد و گفت : »در 
این زمینه دســتگاه قضایــی اهتمام جدی 
برای اعتباربخشــی به اســناد رسمی دارد. 
در همیــن زمینه تدوین لوایــح و مقرراتی 
که بتواند با تثبیت مالکیت از طریق اســناد 
رســمی، زمینه پرونده هــای فراوانی که به 
موجب مبایعه نامه های عادی ایجاد می شود 

در دستور کار قرار گرفته است«.
ë  گام اول حذف اسناد غیر رسمی در

دوره جدید دستگاه قضایی 
اخیرا هم آیت ا... رئیسی در جمع مسئولان 
عالی قضایی اعلام کرده که معاونت حقوقی 
قوه قضاییه و رئیس ســازمان ثبت اســناد 
و املاک کشــور برای متمرکز شــدن نظام 
معاملات کشــور در اســناد ثبتی و حذف 
اسناد عادی از چرخه معاملات ملکی برنامه 
ریزی و در صورت نیاز به قانون، نســبت به 
تهیه لایحه و ارســال آن بــه مجلس اقدام 

کنند.
دلیل خیلــی از صدماتی که در بحث زمین 
خواری مطرح اســت، این است که بسیاری 
از مباحــث معامــلات در بحث مســکن و 

زمین این اســت که با اســناد عادی انجام 
می  شــوددر همین رابطه بهمن طاهر خانی 
عضو کمیسیون قضایی مجلس  در گفتگو با 
خبرنگار مهر در رابطه با موضوعی که اخیرا 
در رابطه با اسناد رســمی و عادی از سوی 
ریاست قوه قضائیه مطرح شده است،گفت: 
این کاملا فرمایش درستی است که از جانب 
ریاست قوه قضائیه  مطرح شده است. دلیل 
خیلی از صدماتی که در بحث زمین خواری 
مطرح اســت و همچنین سوء استفاده  های 
کلانی که در این زمینه می  شود، این است 
که بســیاری از مباحــث معاملات در بحث 
مسکن و زمین این است که با اسناد عادی 

انجام می  شود.
وی افزود: طبیعی اســت اســناد عادی به 
واســطه خیلی از اشخاص قابل جعل و قابل 

سوء استفاده است.
نیاز به یک سامانه جامع نقطه به نقطه

این نماینده مجلس با اشــاره به اینکه می 
توانیم یک سامانه مجهز و پیشرفته در این 
رابطه داشته باشــیم، گفت: در این سامانه 
باید اولا نقطه به نقطه مسائل کشور روشن 
باشــد که چه تحولاتی در بحــث زمین و 
خرید و فروش انجام می شــود. ثانیا ما اگر 
این سامانه را داشته باشیم این به نفع افراد 

ضعیفی اســت که به لحاظ کمبود مباحث 
مالی از وعــده و قول های افــراد به نوعی 

راضی  و مورد سوء استفاده قرار بگیرند.
طاهرخانی تصریح کرد: بنابراین اگر بتوانیم 
ســامانه جامعی ایجاد کنیم که همه اراضی 
کشور در آن باشــد و همچنین سازوکاری 
ایجــاد کنیم که همه معاملات در چارچوب 
مقررات و ثبت شــده انجام شــود و رسمی 
باشد، بسیاری از مشکلات مربوطه حل می 

شود.
این عضو کمیســیون قضایــی مجلس در 
خصوص دیگر معایب اســتفاده از اســناد 
عادی گفت: استفاده از آنها  موجب معاملات 
معارض می شــود. افراد سودجو روی یک 
زمین   دو الی سه بار معامله انجام می دهند 
و در همین رابطه زمینه جرم فراهم شــده 
و از طرفی کار دســتگاه قضائی هم چندین 

برابر می شود.
ë  خرید املاک توسط خارجی ها

غیرقانونی است اما رخ می دهد
همچنیــن داوود محمــدی ضمــن تایید 
صحبت های آقای رئیسی مبنی بر راه نجات 
کشــور با بی اعتباری قولنامه ها در گفتگو با 
خبرنگار مهر گفت :ما بایستی به طور جدی 
مانع این موضوع شویم که جامعه به سمت 
ایجاد زمینه ســوء برود. یکــی از راه ها این 

است باید قولنامه ها ساماندهی شوند.
رئیس کمیسیون اصل نود در ادامه با اشاره 
به خرید فروش اموال غیرمنقول توسط افراد 
بیگانه و ممنوع معامله با استفاده از قولنامه 
گفــت: من اخیرا در اخبار شــنیدم که یک 
عده خارجی، در ایــران ملک می خرند. در 
صورتی که به لحاظ قانونی ممنوع است اما 
اینها خریدند. این خارجــی رفته راهش را 
پیدا کرده است. ما باید راههای سوء استفاده 
را ببندیم. باید این راه ها شناســایی شود و 
همه باید احساس مســئولیت کنند. یعنی 
وقتی قولنامه نوشــته شــده این در مکانی 
نوشته شده، توسط فردی صورت گرفته باید 

اینها به طور جدی آسیب شناسی شود.

۶۰ درصد جرایم سایبری مربوط به 
کلاهبرداری اینترنتی است

سردار وحید مجید رئیس پلیس فتا نیروی انتظامی گفت: 
بیش از ۶۰ درصد جرایم ســایبری مربوط به برداشــت 
غیرمجاز اینترنتی و همچنین کلاهبرداری اینترنتی است؛ 
بر این اساس ضرورت دارد تا برای پیشگیری از این جرایم 

رمزهای یک بار مصرف هر چه زودتر عملیاتی شود.
مجید افزود: پنج جرم برتر در کشــور بررســی شده است 
اما اولویت اول در این جرائم، برداشــت اینترنتی است که 
مصداق بارز فیشینگ است و رتبه اول را به خود اختصاص 
داده اســت.وی با اشاره به پنج جرم برتر در کشور در حوزه 
سایبری، گفت: کلاهبرداری اینترنتی، مزاحمت اینترنتی، 
دسترســی غیرمجاز به داده ها کــه مصادیق مختلف دارد، 
هتک حیثیت و نشــر اکاذیب جزو جرایم برتر در کشور در 
حوزه فضای مجازی و ســایبری اســت. بیش از ۶۰ درصد 
از جرایم متوجه حوزه اقتصادی اســت و شــامل همان دو 
جرم برتر برداشت اینترنتی غیرمجاز و کلاهبردای اینترنتی 
است.پسردار مجید افزود: برای مبارزه با این جرایم اقداماتی 
انجام شده اســت و قاطعانه با آن برخورد می کنیم. بر این 
اساس با قدرت کشــف ۷۷ درصد اقدامات مقابله ای انجام 
شده اما رشــد جرایم مولود توسعه حوزه فناوری اطلاعات 
اســت در حالی که ضریب نفوذ اینترنــت، بالا رفته و انواع 
دسترســی های مردم به حوزه اینترنت ایجاد شده است به 
نحوی کــه اکنون ضریب نفوذ اینترنتــی بالای ۸۹ درصد 
اســت و بیش از ۷۳ میلیون نفر از هموطنان کاربر اینترنت 
هســتند و همچنان این رقم افزایش می یابد.رئیس پلیس 
فتا گفت: با توجه به افزایش ضریب نفوذ اینترنت و افزایش 
کاربران آن باید پیش بینی هایــی صورت گیرد، به همین 
دلیل در یکی از حوزه هایی که در بررســی عملیاتی به آن 
رســیدیم و در کشورهای دیگر هم ســاری و جاری است، 
رمزهای یک بار مصرف یا همان رمز پویا اســت که برخلاف 
رمز ایستا طبیعتاً دارای ویژگی هایی است که از وقوع جرم 
و بزه جلوگیری می کند.ســردار مجید افزود: در راســتای 
فعال سازی رمزهای یک بار مصرف جلسات متعدد با بانک 
مرکزی گذاشــتیم که با پیگیری های انجام شده، موضوع 
برداشــت های غیرمجاز، حل می شــود و مردم دچار زیان 
و ضرر نمی شــوند؛ بنابراین این موضــوع در حال پیگیری 
اســت و امیدوارم به زودی انجام شود. اما عملیاتی شدن آن 
منوط به جلساتی است که با بانک مرکزی خواهیم گذاشت 
و به لحاظ زمان عملیاتی شدن رمزهای یک بار مصرف باید 
گفت که پلیس از هم اکنون آماده اجرایی شــدن آن است 
اما این اجرایی شــدن آن به مقدورات بانک مرکزی بستگی 
دارد تا نهایی شود.وی تاکید کرد: پلیس فتا به صورت جدی 
به دنبال تحقق رمزهای دوم یک بار مصرف اســت در این 
زمینه با بانک مرکزی جلسه و مکاتبات بسیاری داشته ایم؛ 
چرا که معتقدیم اگر رمزهای یک بار مصرف اجرا شود، آمار 
بســیاری از جرایم کاهش می یابد بر این اساس دنبال این 
موضوع هســتیم و اصرار بر اجرایی شــدن این طرح داریم.
یکــی از روش های جلوگیری از حــدس زدن کلمات عبور 
 on ضعیف و نامناسب استفاده از رمزهای یک بار مصرف یا
tim password است.رمز یکبار مصرف برای ایمن سازی 
دسترســی کاربران به سیستم های الکترونیکی است که در 
آن از قابلیت های رمزنگاری برای تولید رمز تصادفی یک بار 
مصرف اســتفاده می شود.با رمز یک بار مصرف امنیت ورود 
به سامانه اینترنت بانک تقویت می شود. همچنین از رمزهای 
یک بار مصرف برای انجام تراکنش های مالی در اینترنت بانک 
نیز استفاده می شود. به این شکل که برای انجام هر تراکنش، 
به یک رمز جدیــد نیاز خواهید داشــت.اول خرداد ۹۸ به 
بانک ها اعلام شــد تا طرح رمزهــای دوم یک بار مصرف را 
اجرا کنند تا رمزهای ایستا با رمزهای پویا جایگزین شود اما 
بانک مرکزی این طرح را به دلیل ایجاد مشکل در برخی از 

اپلیکیشن های بانکی به تعویق انداخت.

مسؤولان تا پایان آبان دارایی  های خود 
را اظهار کنند

حجت الاسلام شهریاری رئیس مرکز آمار و فناوری اطلاعات 
قوه قضائیه گفت: مســؤولان و مدیران در سراســر کشور 
لازم اســت بعد از دریافت حساب کاربری "ثنا" تا پایان آبان 
دارایی ها و اموال را در سامانه اظهار کنند.شهریاری با بیان 
اینکه اینکه ســامانه ثبت دارایی مســؤولان بر روی شبکه 
ملی قرار گرفته است، اظهار کرد: مسؤولان و مدیران نظام 
جمهوری اســلامی ایران در سراسر کشور از ۲۸ مهرماه که 
این سامانه روی شــبکه ملی قرار گرفته است، می توانند با 
مراجعه به نشــانی https://amval.adliran.ir دارایی و 
اموال خود را اظهار کنند.وی ادامه داد: مسؤولان و مدیران 
نظام جمهوری اســلامی ایران در سراسر کشور مهلت ۳۰ 
روزه ای برای ثبت اموال و دارایی خود دارند و بعد از دریافت 
حســاب کاربری "ثنا" از دفاتر خدمات الکترونیک قضایی و 
لازم اســت تا پایان آبان ماه دارایی ها و اموال را در سامانه 
مذکور اظهار کنند.شــهریاری با بیان اینکه دسترســی به 
سامانه ثبت دارایی مقامات، مسؤولان و کارگزاران جمهوری 
اســلامی ایران به دلیل حفظ امنیت اطلاعات تنها از داخل 
کشــور مقدور است، تصریح کرد: این سامانه بر روی شبکه 
ملی قرار دارد و از خارج کشور قابلیت دسترسی ندارد. ما به 
همه مدیران توصیه می کنیم قبل از ورود به ســامانه اموال 
و دارایی ها به سامانه https://residegi.adliran.ir وارد 
شــوند و اطلاعات کافی را از این ســامانه اخذ کنند.رئیس 
مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه قضائیه خاطرنشــان کرد: 
تمهیدات امنیتی لازم در این حوزه در نظر گرفته شــده و 
محرمانگــی اطلاعات محفوظ بــوده و ما مطابق قانونی که 
مصوب مجلس شورای اسلامی است، گام برمی داریم.معاون 
رئیــس قوه قضائیه بــا بیان اینکه دفتر ویــژه ثبت دارایی 
مسؤولان در ساختمان ستاد مرکز آمار و فناوری اطلاعات 
فعال اســت، گفت: در همین راستا در نقاط مهم حاکمیتی 
حضور فیزیکی داریم و با شورای عالی امنیت ملی، شورای 
نگهبان قانون اساسی، شورای عالی انقلاب فرهنگی، شورای 
عالــی فضای مجــازی، مجمع تشــخیص مصلحت نظام، 
مجلس شورای اســلامی و مجلس خبرگان رهبری در این 
زمینه مکاتبه شده است.برای دریافت حساب کاربری "ثنا" 
مراجعه مســؤولان به یکی از دفاتــر خدمات الکترونیک 

قضایی با همراه داشتن کارت ملی ضروری است.

اسناد عادی در یک قدمی حذف شدن خبرخبر

حبیب ا... مسعودی فرید معاون امور اجتماعی سازمان بهزیستی کشور گفت: 
مهدهای کودک به هیچ عنوان حق اســتفاده از کــودکان به عنوان مُدلینگ 
ندارند.مســعودی فرید با اشــاره به اینکه اخباری در فضای مجازی مبنی بر 
اســتفاده کودکان زییا در مهدهای کودک به عنوان مُدلینگ اظهار کرد: تا به 
حال گزارشی به سازمان در این خصوص نرسیده است و این اخبار در فضای 
مجازی دیده شده است اما حوزه معاونت اجتماعی سازمان بهزیستی کشور به 
بهزیســتی استان تهران موضوع را ارجاع داده است و از آنها خواسته شده در 
این زمینه بررسی کنند اما بنا بر اعلام همکاران مان در بهزیستی استان تهران 
هنوز گزارشــی در این زمینه نداشــته اند.وی تصریح کرد: با توجه به موضوع 
مطرح شــده در فضای مجازی، روز گذشته بخشــنامه ای با عنوان استفاده از 
کودکان در مهدهای کودک برای مُدلینگ غیرقانونی اســت و  این بخشنامه 
روز گذشــته به همه مهدهای تهران ارسال شد ولی گزارشی در این زمینه به 

ما ارائه نشده است.
معاون امور اجتماعی ســازمان بهزیستی کشور در خصوص نظارت سازمان بر 
مهدهــای کودک تصریح کرد: در این زمینه چند راهکار وجود دارد که از آن 

جمله می توان به نظارت مهدهای کودک و همچنین نظارت های که توســط 
همکاران در بهزیســتی شهرستان ها و اســتان ها و بخصوص 3 ماه اول سال 
تحصیلی که تعداد کودکان در مهدها افزایش می یاید، اکیپ های مشــخصی 
از همکاران در حوزه معاونت اجتماعی، بازرســی و حراســت از مهدها بازدید 
می کنند علاوه بر اینکه شهروندان می توانند در صورت مشاهد هر گونه تخلف 
آن را از طریق سامانه پیامکی 30000١2333 و یا از طریق ادارات بهزیستی 
موارد را پیگیری کنند.مســعودی فرید خاطرنشــان کرد: در ستاد بهزیستی 
کشــور این پیامک طی  در یک بازه زمانی 24 ساعت یا 48 ساعت رسیدگی 
خواهد شــد و برخــورد لازم را انجام خواهند داد.وی در خصوص بیشــترین 
میزان تخلفات در مهدهای کودک گفت: بیشــترین مــوارد در این بخش بر 
می گردد به شــهریه مهدهای کودک که به بهزیســتی اطــلاع و این موارد 
پیگیری می شود.معاون رئیس سازمان بهزیستی کشور افزود: همه مهدها در 
استان ها و شهرستان ها موظف هستند تعرفه و شهریه مهدهای کودک در در 
دید خانواده ها در مهدها قرار دهند و خانواده ها بدانند که افزایش شــهریه ها 

در سال جاری چقدر است.

استفاده از کودکان در مهدهای کودک به عنوان مُدلینگ ممنوع است



��273��شماره�-��1398��4�آبان�ماه�شنبه yadegar_emrooz@yahoo.com 4

روش های جدید تامین مالی برای 
اشتغال در دستور کار است

محمد شریعتمداری وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه 
تخصیص منابع اشتغال از محل قانون بودجه نزدیک به صفر است، 
از به کارگیری روش های جدید تامین مالی برنامه اشتغال از قبیل 

اوراق مشارکت خبر داد.
شریعتمداری درباره میزان تخصیص منابع اشتغال فراگیر از محل 
بند الف تبصــره ۱۸ قانون بودجه اظهار داشــت: بودجه عمومی 
امسال با مشکلات و محدودیت هایی مواجه است و فشارهای نظام 

سلطه نیز مشکلاتی در بودجه ایجاد کرده است.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: بخشی از درآمد ۱۵۰ هزار 
میلیارد تومانی دولت از محل فروش نفت خام با مشکلاتی مواجه 

شده که طبیعتا بر روی بخشی از فعالیت ها سایه می اندازد.
وی ادامه داد: اما ما به هیچ وجه نا امید نیســتیم چراکه سازمان 
برنامه و بودجه برای ایجاد شرایط مطلوب در اجرای بند الف تبصره 
۱۸ بودجــه برای تامین منابع برنامه اشــتغال فراگیر ، روش های 
جدیدی تامین مالی از قبیل بکارگیری اوراق مشارکت برای فعالیت 
های اقتصادی را فراهم کرده که امیدواریم بتوانیم با استفاده از این 

مکانیزم ها سیاست اشتغال فراگیر را در کشور اجرا کنیم.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پاســخ به این سوال که چرا با 
وجود گذشت نیمی از سال میزان تخصیص منابع اشتغال فراگیر از 
محل بودجه صفر است؟ گفت: البته شاید بخشی از منابع اشتغال 
پرداخت شــده باشد اما می توان گفت تخصیص این منابع نزدیک 

به صفر است.
اعتبارات اجرای برنامه اشــتغال فراگیر طی چند ســال اخیر در 
قالب تبصره ۱۸ بودجه های سالانه پیش بینی شده است که روند 
تخصیص این منابع در ســال های گذشته کند و حتی نزدیک به 

صفر بوده است.
»برنامه اشتغال فراگیر« با هدف افزایش جمعیت شاغل کشور، در 
ســتاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی در اردیبهشت ماه ۹۶ تصویب 
شد و در آن ایجاد ۹۷۰ هزار فرصت شغلی از طریق منابع مختلف 
پیش بینی شد. این برنامه در سال های ۹۷ و ۹۸ در قوانین بودجه 
تنفیذ شــد.حتی اسفندماه سال گذشــته وزیر کار در »هفتمین 
جشــنواره ملی تعالی مدیریت تعاونی« بــه عدم تخصیص منابع 
اشــتغال از محل بودجه انتقاد کرد و گفته بود:»من سپاسگزارم از 
اینکه در بودجه ۹۷، ۱.۰۰۰ میلیارد تومان برای اشــتغال فراگیر، 
البته فقط روی کاغذ اختصاص یافته اســت اما باید روش هایی را 
در نظر بگیریم که بتوانیم منابع را توزیع کنیم تا در نهایت منجر 

به اشتغالزایی شود.«

جواد حســین زاده رئیس مرکز آمار ایران 
گفت: پیش نویس قانون آمار کشور مرداد 
ماه امسال به تصویب شــورای عالی آمار 
رسید و در همین راستا فهرست آمارهای 
رسمی تهیه و در مسیر تصویب در شورای 

عالی آمار قرار دارد.
حسین زاده به مناسبت اول آبان ماه، روز 
ملی آمــار با بیان اینکــه »ثبتی مبنا« از 
مباحث مورد توجه مرکز آمار ایران است، 
اظهار داشــت: از مهم ترین گرایش هایی 
که در دنیا روی مدل ســازی نظام آماری 
تمرکز شده بحث »ثبتی مبنا« کردن آمار 
است. در ایران نیز به دنبال این هستیم که 
به جای استفاده از آمار سنتی، درصد قابل 
توجهی از آمارگیری ها را به ســمت ثبتی 

مبنا ببریم.
رئیس مرکز آمار ایران با اشــاره به اینکه 
داده های باارزشــی در دســتگاه ها وجود 
دارد، افــزود: در روش ثبتی مبنا این داده 

ها و پردازش هایی که به شکل علمی تهیه 
شــده و در ادامه نیز، تقابل داده ها صورت 
گرفتــه اســت را تبدیل بــه داده آماری 
می کنیــم و در نهایت نیز ایــن داده های 

آماری به آمار رسمی تبدیل می شود.
وی ادامه داد: اســتفاده از روش ثبتی مبنا 
منجر به بالا رفتن کارایی نظام آماری شده 
و بهره وری را بهبود می بخشــد؛ همچنین 

می توانیم آمارهای متنوع تری با کیفیت 
بیشتر و هزینه کمتر تولید کنیم.

حسین زاده با بیان اینکه اوضاع داده های 
اداری دســتگاه ها خوب اســت، گفت: با 
شــعار »همگرایی ملی برای مدرن سازی 
نظام آمــاری« در پی این هســتیم که با 
همکاری دســتگاه ها و کلیه قوا این بحث 

مهم را پیاده سازی کنیم.

وی اظهار داشــت: طی ۲ ســال گذشته 
مبانی تئوریک ایــن کار را انجام داده ایم 
و در حال حاضر از نظــر تئوری وضعیت 
خوبی داریم و نقشــه راه را مشخص کرده 
ایم. در همین راستا نیز برنامه توسعه ملی 

آمار کشور به دستگاه ها ابلاغ شده است.
رئیس مرکــز آمــار ایران گفــت: پیش 
نویس قانون آمار کشــور نیز در مرداد ماه 
به تصویب شــورای عالی آمار رسید و در 
همین راســتا فهرست آمار رسمی تهیه و 
در مسیر تصویب در شواری عالی آمار قرار 
دارد.وی ادامه داد: این مسیری که طراحی 
شده به خصوص در برنامه ملی آمار به طور 
دقیق و کامل وظیفه همه دســتگاه ها و 
مراکز آمار مشخص شده است. در پی این 
هستیم که با کمک همه دستگاه ها و نظام 
آماری کشور موضوع توسعه کشور را پیش 
ببریم.گفتنی اســت، در نظام آماری ثبتی 
مبنا، برای جمع آوری امار به جای مراجعه 
ماموران سرشماری به درب منازل مردم ، 
از آماری که توســط دستگاه های اجرایی 

تولید می شود، بهره گیری می شود

محســن دلاویز، مدیرعامل شــرکت بهینه سازی 
مصرف ســوخت گفت: سالانه ۳۲۰ میلیون بشکه 
معادل نفت خام انرژی در سامانه حمل ونقل کشور 
مصرف می شود.آیین تحویل ۱۰۰ دستگاه سمند 
پایه گازسوز در جهت اجرای طرح نوسازی ناوگان 
تاکسیرانی شهر تهران دیروز )۳۰ مهرماه( برگزار 
شد.شــرکت بهینه ســازی مصرف سوخت در این 
زمینه اعلام کرده اســت: واگذاری مرحله نخست 
تاکســی های نو، پیرو ســند همکاری ســه جانبه 
نوسازی ناوگان تاکســیرانی شهر تهران که میان 
این شــرکت، اتحادیه تاکســیرانی های شهری و 

شرکت پاکرو منعقد شده بود، آغاز شده است.
مدیرعامل شرکت بهینه سازی مصرف سوخت در 
این آیین گفت: صنعت خودروسازی باید با رویکرد 
افزایش دانش فنی و توسعه توانمندی، رویکردهای 

خود را اصلاح کند و در مسیر توسعه قرار دهد.
وی آمــار و ارقــام مصــرف انرژی در کشــور را 
نگران کننده توصیف کــرد و گفت: مصرف انرژی 
در ناوگان حمل ونقل کشور ۱.۵ تا ۲ برابر میانگین 
جهانی است و کاهش شدت مصرف انرژی در این 
ناوگان با همکاری همه جانبه سازمان های ذی ربط 
و با اعمــال تغییرات فنی خودروهــای داخلی و 

اصلاح قیمت ســوخت و همچنین فرهنگ سازی 
ممکن خواهد شد.دلاویز گفت: وزارت نفت با همه 
ظرفیت و توان خود برای توسعه ناوگان حمل ونقل 

عمومی کشور تلاش می کند.

یک کارشــناس انرژی با اشــاره به آلودگی زا بودن انرژی 
خورشیدی، گفت: انرژی هســته ای حتی نمونه فعلی آن، 

قابلیت خود در کربن زدایی را به نمایش گذاشته است.
حل مشکلات محیط زیستی در مقیاس کلان نیازمند تغییر 
نگرش کارشناســان و فعالان محیط زیست است. ابتدا باید 
این حقیقت را پذیرفت که سیاره زمین تبدیل به سیاره ای 
انسانی شده اســت و زمین به دست انسان بازآفرینی شده 
است. بسیاری از دانشــمندان، این موضوع را اینگونه بیان 
می کنند که زمین وارد دوره زمین شناســی جدیدی به نام 
عصر انسان ها )آنتروپوسین( شده است.براین اساس، انسان 
باید تاثیرات خود بر محیط زیســت را تقلیل دهد تا فضای 
بیشتری برای طبیعت فراهم کند. اما این گزاره که جوامع 
انسانی باید با طبیعت به هارمونی و آهنگی یکسان برسند 
تا از فروپاشــی اقتصادی و محیط  زیستی جلوگیری کنند، 

لزوما گزاره درستی نیست.

محمدمهدی صدیقی، کارشــناس حــوزه انرژی و محیط 
زیســت با بیان اینکه همه قبول دارند که شکوفایی انسان، 
در عین مزیت هایی که ایجاد کرده اســت، خسارتی جدی 
به محیط طبیعی غیرانسانی و حیات وحش رسانده است، 
گفت: انسان ها حدود نیمی از زمین های غیر یخ زده زمین را 
استفاده می کنند؛ عمدتا برای چرا، کاشت محصولات زراعی 
و تولیــد چوب. از میان زمین هایی کــه زمانی با جنگل ها 
پوشیده شــده بودند، ۲۰ درصد برای استفاده انسان تغییر 
یافته اند. جمعیت بســیاری از پســتانداران، دوزیست ها و 
پرندگان، تنها در طی ۴۰ سال گذشته، بیش از ۵۰ درصد 
کاهش یافته اســت. بیش از ۱۰۰ گونــه جانوری در قرن 
بیســتم میلادی و حدود ۷۸۵ گونه از سال ۱۵۰۰ میلادی 

تاکنون منقرض شده اند.
ë کمک انرژی ارزان به رفاه بیشتر مردم

وی افزود: اما نکته اساسی اینجاست که امروزه اکوسیستم ها 

در سراســر دنیا به این دلیل مورد تهدید قرار گرفته اند که  
مردم بیش از حد به آن ها وابسته هستند. مثلا مردمی که به 
هیزم و ذغال به عنوان سوخت نیاز دارند، جنگل ها را بیشتر 
تخریب می کنند. در نظر بگیرید که سه چهارم جنگل زدایی 

در جهان قبل از انقلاب صنعتی رخ داده است.
این کارشــناس انرژی اظهار داشــت: دسترسی سرشار به 
انرژی مدرن یک لازمه اصلی برای تفکیک توسعه انسانی از 
خسارت به طبیعت است. در دسترس بودن انرژی ارزان به 
مردم فقیر سراســر جهان این امکان را می دهد که استفاده 
از جنگل ها به عنوان ســوخت را متوقــف کنند. به کمک 
ورودی های انرژی بر مثل کود شیمیایی و تراکتور، انسان ها 
این قابلیت را یافته اند که غذای بیشتری را در زمین کمتری 
کشت کنند. این مثال به درستی نشان می دهد که مصرف 

انرژی سرشــار و مدرن، اتفاقا می توانــد به طبیعت کمک 
 کند. به عنوان یک قانون کلی هر چه در فناوری پیشــرفت 
می کنیم، مســیر توسعه انســانی را آسیب به طبیعت جدا 

می کنیم.
صدیقی با اشــاره به اینکه انرژی سرشــار پاک به انسان ها 
این قابلیــت را می دهد که آب پســماند را بازیافت کند و 
آب دریا را شیرین ســازی کند تا از رودخانه ها و سفره های 
آب چشم پوشی کنند، توضیح داد: این تغییرات به انسان ها 
این قابلیت را می دهد تا با هزینه کم، فلزات و پلاستیک را 
بازیافت کنند؛ به جای آنکه این مواد معدنی را اکتشــاف و 

پالایش کنند.
ë  احتمال بقای انرژی هسته ای در آینده ای بدون

کربن
وی تصریح کرد: با این حال، طی سه قرن گذشته بالارفتن 

جهانی تولید انرژی با تمرکز اتمســفری دی اکسید کربن 
همزمان شده است. همچنین فرآیند کربن زدایی اقتصادهای 
جهانــی به کندی پیش رفته اســت و هدف مهار گرمایش 
جهانی زیر حد ۲ درجه ســانتیگراد مغفول مانده اســت. 
ازاین رو مهار جدی تغییرات اقلیمی نیازمند این اســت که 
کشورها بی درنگ فرآیندهای کربن زدایی موجود را شتاب 

دهند و به منابع انرژی پاک دسترسی پیدا کنند.
صدیقــی افــزود: تاریخچه تحولات انرژی نشــان می دهد 
جایگزینی ســوخت هایی با کیفیت بالاتر )یعنی با شــدت 
کربن کمتر، چگالی انرژی بیشــتر( به جای سوخت هایی با 
کیفیت پایین تر )یعنی با شدت کربن بیشتر، چگالی انرژی 
کمتر( عملا تنها روشــی است که جوامع با آن کربن زدایی 
کرده اند. رسیدن به جهانی که نیرویافته از انرژی پاک باشد، 

نیازمند فناوری های انرژی بهتر و پیشرفته تر است.
به گفته این کارشــناس انرژی، متاســفانه اکثر اشــکال 
انرژی های تجدیدپذیر قادر به انجام چنین کاری نیســتند. 
مقیاس مصرف زمین و سایر اثرات محیط زیستی لازم برای 
تولید نیرو با زیست ســوخت )biofuel( یا بسیاری دیگر 
از انرژی هــای تجدیدپذیر فعلی به گونه ای اســت که بعید 
اســت راه گذاری مطمئن به ســمت انرژی پاک و ردپای 
کم بر محیط زیست فراهم کنند. توسعه شدید انرژی های 
تجدیدپذیر فعلی، باعث مصرف چشم گیر زمین های بکر و 
عناصر نادر طبیعت می شــود. دی اکسید کربن تولید شده 
در فرآینــد تولید یک واحد انرژی خورشــیدی با ســلول 
خورشیدی چهار برابر انرژی هســته ای است. این موضوع 
به این خاطر است که اســتخراج عناصر نادر طبیعت مثل 
گالیوم و ایندیوم و غیره برای ســاخت پنل های خورشیدی 

بسیار آلودگیزاست.
در مقابل انرژی خورشــیدی،  انرژی هسته ای حتی نمونه 
فعلی آن، قابلیت خود در کربن زدایی را به نمایش گذاشته 
اســت. باید گفت که تنها مورد کربن زدایی جدی در تاریخ 
بشر، رشد سریع انرژی هسته ای در فرانسه،تا حد ۸۰ درصد 

برق تولیدی، بود.
ë مدرنیزاسیون با سرمایه داری یکسان نیست

این کارشناس انرژی ادامه داد: امروز شکافت هسته ای تنها 
فناوری بالفعل پاک با قابلیت نمایش داده شده برای پاسخ 

به تقاضاهای انرژی یک اقتصاد مدرن است. 

اقتصادی

مدیرعامل شرکت بهینه سازی مصرف سوخت:

سالانه معادل ۳۲۰ میلیون بشکه نفت خام، انرژی در حمل و نقل می سوزد

چرا سیاستمداران از پذیرش مسوولیت درباره 
وضع موجود کشور طفره می روند

نیما نامداری
مملکت در دســت کیست؟ این ســوالی است که این روزها 
برخی افراد سیاسی از یکدیگر به کنایه می پرسند یعنی وقتی 
می خواهند به هم حمله کنند این گونه شــروع می کنند که 
مملکت دســت شماســت پس چرا فلان و بهمان؟ چند روز 
پیــش یک نماینده مجلس که مــورد حمایت قدرتمندترین 
جریان سیاسی کشور است همین را به رئیس مجلس گفت و 
جالب اینکه رئیس مجلس هم همین اتهام را به خود نماینده 
برگرداند. بارها روســای فعلی و سابق قوای دیگر هم  چنین 
اتهاماتی را نثار هم کرده اند. اخیراً دبیر شورای نگهبان هم از 
همه مدیران کشور بلااستثنا ابراز ناامیدی کرده اند و دست به 
دامان معجزه شــده اند!قطعاً بخشی از این تبادل اتهام و توپ 
را در زمین هم انداختن ناشــی از روحیه فرار از پاسخگویی 
و سیاسی کاری است اما باید پذیرفت این وضعیت که معلوم 
نیســت چه کسی مســوول چه چیزی اســت تا حدی هم 
واقعیت دارد. به عبارت دیگر اینکه صاحبان قدرت هیچ کدام 
خود را صاحب قدرت نمی دانند و حاضر نیســتند مسوولیت 
وضع موجود را بپذیرند فقط ناشی از رتوریک های سیاسی و 
روحیات فردی نیست و دلایل ساختاری و سیاستی هم دارد. 
به گمان من سه دلیل اصلی این وضعیت به شرح زیر هستند.

ë واگرایی نظام اداره کشور
نظام اداره کشور واگراست، یعنی مکانیسم های تصمیم گیری 
در نظام اداره کشــور طوری طراحی شده که تصمیم گیرنده 
نهایی مشــخص نیست و معلوم نیســت چه کسی در نهایت 
پاسخگوی یک تصمیم اســت و فرآیندهای تصمیم سازی به 
شــدت پیچیده و وصله پینه ای هستند. مثلًا هرجا قرار بوده 
تصمیمی گرفته شــود که تبعات چند وجهی دارد یک شورا 
یا مجمع یا کمیسیون جدید ایجاد شده و انبوهی از اشخاص 
حقیقــی و حقوقی در آن عضو شــده اند. در چنین فرآیندی 
همان قدر که جلو بردن یک کار ســخت اســت )چون باید 
انبوهی از نهادها و اشخاص را متقاعد کرد( ممانعت از انجام 
یک کار، آسان است چون برای کار کردن باید همه را قانع کرد 
اما برای کار نکردن، یک مخالف هم کافی است.در عین حال 
مکانیسم های چک و بالانس هم وجود ندارد. یعنی مشخص 
نیست اگر جایی گرفتار بن بست شد و نهادهای متعدد قدرت 
هم را خنثی کردند چگونه می توان از بن بســت خارج شــد 
)مثلًا قضیه FATF یا مبارزه با فســاد اقتصادی را ببینید(. 
برای این موضوعات راه حل حقوقی و نهادی نداشــته ایم در 
 )Responsibility( نتیجه شکاف عمیقی میان مسوولیت
و پاسخگویی )Accountability( ایجاد شده، یعنی افراد 
به قدر تاثیری که در ایجاد یک وضعیت داشــته اند در قبال 
تبعات آن پاســخگو نیســتند. پاســخگویی در قبال تبعات 
اقدامــات یکی از مهم ترین روش های چک و بالانس اســت. 
وقتی کســی بداند باید در قبال تبعات اقداماتش پاســخگو 
باشــد )هم نزد افکار عمومی و هم نــزد نهادهای نظارتی( و 
مسوولیت آن را کامل بپذیرد، طبیعی است که شیوه رفتارش 

تغییر خواهدکرد.
شکاف میان قدرت و اقتدارقدرت )Power( را قانون می دهد 
اما اقتدار )Authority( ناشــی از دسترسی به منابع دیگر 
نظیر ثروت، اطلاعات، قدرت سیاســی یا نظامی است. اقتدار 
یعنی توانایی اعمال قدرت، اقتدار از واقعیت های سیاســی و 
پذیــرش دیگران برای گردن نهادن به قدرت قانونی ناشــی 
می شــود. نهادی که اقتدار ندارد روی کاغــذ قدرت زیادی 
دارد اما در عمل توان اســتفاده از این قدرت را ندارد و کسی 
حرفش را نمی خوانــد. در نظام اداره کشــور میان قدرت و 
اقتدار شــکاف وجود دارد. یعنی برخی نهادها که روی کاغذ 
قدرت دارند، در عمل بی اقتدار هســتند و از آن طرف برخی 
نهادها که به لحاظ حقوقی و قانونی قدرت چندانی ندارند، در 
عمل مقتدر هســتند.به عنوان مثال نهاد دولت )قوه مجریه( 
بر اساس قانون، قدرت زیادی دارد اما در عمل در بسیاری از 
حوزه ها فاقد اقتدار اســت و نهادهای دیگر در بسیاری موارد 
تصمیم های دولت را وتو می کنند. مثلًا در موضوع ســاده ای 
نظیر فیلترینگ شــبکه های اجتماعی دولت توان اعمال نظر 
ندارد. همچنین در مسائل اقتصادی و سیاسی متعددی دولت 
فاقد اقتدار است. بخشی از این فقدان اقتدار قوه مجریه قطعاً 
بــه رفتار رئیس دولــت و وزرا برمی گردد اما مشــکل اصلی 

ساختاری است.
ســازوکار کلان حاکمیت و مناســبات غیررسمی موجود به 
گونه ای اســت که رئیس دولت اگر بــا بقیه ارکان حاکمیت 
هم راستایی سیاسی پررنگ نداشته باشد فرآیند اقتدارزدایی 
از دولت به صورت خودکار آغاز می شود. این اتفاقی است که 
برای اغلب دولت ها در سه دهه اخیر رخ داده  است. نیمه دوم 
دولت دوم هاشمی رفسنجانی )١374 تا ١376(، بخش اعظم 
دولــت خاتمی )١378 تــا ١384( و دولت دوم احمدی نژاد 
)١388 تا ١392( را می توان مصادیق این وضعیت دانســت. 
قدرت نهادهــای دیگر و نقش پررنگ نهادهای غیررســمی 
)موسسات خصولتی غول پیکر، بنیادها و بانک ها، رسانه و...( 
در خنثی کردن قدرت دولت در حدی اســت که اگر رئیس 
دولت از نظر رفتار و مشی سیاســی مطلوب نباشد می توان 
دولتش را بی اقتدار کــرد. همین تجربه در برخی ادوار برای 

قوه مقننه هم رخ داده  است.ادامه دارد...

انرژی هسته ای، تنها منبع پاک و بدون کربن

غلامرضا سلیمانی رئیس کل بیمه مرکزی با بیان 
اینکه مسائل مرتبط با پوشش بیمه ای راهپیمایان 
شریف اربعین در ظرف محدود اصول بیمه ای نمی 
گنجد،گفت:خساراتی که در روزهای اخیر پرداخت 
شــده از حق بیمه دریافتی بالاتر است.سلیمانی با 
ابراز قدردانی از تلاش های صورت گرفته در عرصه 
های گوناگون خدمات رسانی صنعت بیمه به زائران 
کربلای معلی، ضمن اعــلام این خبر افزود: تعهد 
فراتر از قواعد بیمه ای و اصول ریسک پذیری برای 
برقراری آرامش دربین شــرکت کنندگان  یکی از 
گسترده ترین رویدادهای ســالانه جهان اسلام از 
توان بالای تخصصی، فنی و همچنین مســئولیت 

پذیری اجتماعی صنعت بیمه کشور حکایت دارد.
رییس کل بیمه مرکــزی از پرداخت ۱۵۶میلیارد 
ریال خســارت ناشــی از بروزحادثه برای ۶۵ جان 
باخته و سی میلیارد ریال برای ۷۸ فوت شده عادی 
خبر داد و افزود: در مراسم امسال، مبلغ ۲۰ میلیارد 
ریال از ســوی صنعت بیمه به بیمارستانهای عراق 
پرداخت شده و مبلغ ۵ میلیارد ریال دیگر نیز بابت 

هزینه های پاراکلینیکی هزینه شده است.
رییــس کل بیمه مرکزی، ارایــه خدمات متنوع و 
فراتر از تعهدات بیمه نامه ها به شرکت کنندگان در 
راهپیمایی را در راستای مسوولیت های اجتماعی 
صنعت بیمه ارزیابی کــرد و گفت: بیمه نامه های 

راهپیمایی بزرگ اربعین بــا رویکرد غیراقتصادی 
طراحی شــده که پرداخت خسارات بیش از سقف 
حق بیمه های دریافتی ایــن حقیقت را به اثبات 

می رساند.

خسارت زیان دیدگان اجتماع بزرگ اربعین بیش از حق بیمه است

آیین نامــه اجرایی حقوق و مزایــای مدیران عامل و 
اعضای هیئت مدیره شــرکت های دولتی و وابسته به 
نهادهای عمومی و فهرست شــرکت های مشمول در 

کمیسیون اقتصاد هیئت دولت به تصویب رسید.
در جلســه این هفته گذشــته کمیســیون اقتصاد به 
ریاست فرهاد دژپسند، آیین نامه اجرایی جزء )۶( بند 
)ط( تبصره )۲( ماده واحده قانون بودجه ســال ۱۳۹۸ 
کل کشور تصویب شــد.با تصمیم اعضای کمیسیون، 
شرکت ها به سه سطح بزرگ، متوسط وکوچک طبقه 
بندی شده و امتیاز شــغلی مدیران عامل بین ۸۵۰۰ 
تــا ۱۵۵۰۰ و امتیــاز اعضای موظف هیئــت مدیره 
بین ۷۰۰۰ تا ۱۴۰۰۰ تعیین شــد و همچنین امتیاز 
فوق العــاده مدیریت برای اعضای موظف هیئت مدیره 
و مدیران عامل کلیه شــرکت ها بین ۳۵۰۰ تا ۵۰۰۰ 

به تصویب رسید.
براســاس این مصوبه، میزان فوق العــاده ویژه موضوع 
بند )۱۰( ماده )۶۸( قانون مدیریت خدمات کشــوری 
بــرای اعضای موظف هیئت مدیره و مدیران عامل کلیه 
شرکت های موضوع این آیین نامه به میزان )۵۰ درصد( 

ســقف امتیاز حقوق ثابت و فوق العاده های مســتمر 
)براســاس تعاریف مندرج در قانون مدیریت خدمات 

کشوری( مندرج در احکام کارگزینی خواهد بود.
همچنین کمکهای رفاهی مستقیم شامل کمک هزینه 
مهدکودک، کمک هزینه غذا و ایاب و ذهاب بر اساس 
ضوابط اجرایی بودجه و همچنین سایر کمکهای رفاهی 
اعضــای هیئت مدیــره و مدیران عامل شــرکت های 
موضــوع این آیین  نامه در ســقف )۶۵درصد( حقوق و 
مزایای مندرج در احکام کارگزینی قابل پرداخت است.

پرداخت های غیرمســتمر شــامل فوق العاده خاص، 
فــوق العاده اضافه کار، حــق التدریس، حق التحقیق، 
حق الترجمه، حق التالیف، هزینه سفر و ماموریت روزانه 
داخل و خارج از کشــور و فوق  العاده اشتغال خارج از 
کشور بر اساس ضوابط و مقررات قانون مدیریت خدمات 
کشوری و ضوابط اجرایی قانون بودجه پرداخت و میزان 
عیدی پایان سال براساس مصوبه هیئت وزیران تعیین 
شد.پاداش عملکرد پایان ســال اعضای هیئت مدیره 
و مدیران عامل شــرکت های موضوع این آیین نامه با 
رعایــت ماده )۸۴( قانون الحاق برخــی مواد به قانون 
تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت )۲( صرفاً براساس 
افزایش بهره  وری )افزایش سود، کاهش زیان انباشته، 
افزایش داراییهای جاری و ثابت، کاهش بدهی ها، اعم 
از بازپرداخت تسهیلات و ســایر بدهی ها(، با تصویب 

مجامــع عمومی آنها خواهد بــود. پرداخت پاداش در 
موارد اســتثنا که هرگونه کاهش یا افزایش موارد فوق 
خارج از اختیارات هیئت مدیره و مدیرعامل باشد، بعد 
از تأیید سازمان برنامه و بودجه کشور در چارچوب این 
آیین نامه و ســایر قوانین مربوط امکانپذیر خواهد بود.

هم چنین، حق جلسه ماهانه اعضای غیرموظف هیئت 
مدیره شــرکت های موضوع ایــن آیین نامه با تصویب 
مجامع عمومی آنها، با رعایت ســقف ماده )۸۴( قانون 
الحاق برخی مواد به قانون تنظیم بخشــی از مقررات 
مالی دولت)۲( بر اســاس امتیازات ۳۰۵۰ تا ۳۸۰۰ و 
ضریب ریالی حقوق سالانه مصوب هیئت وزیران قابل 

پرداخت خواهد بود.
براساس این آیین نامه شرکت های وابسته به نهادهای 
عمومی حســب نوع وظایــف، حساســیت و تأثیر و 
نقش اقتصادی و همچنین شــاخص هایی نظیر تعداد 
کارکنــان، درآمدهای عملیاتی، جمــع کل دارایی ها، 
بهره وری، توسط کارگروهی با مسئولیت سازمان اداری 
و استخدامی کشور و عضویت سازمان برنامه و بودجه 
کشــور و وزارت امور اقتصادی و دارایی ســطح بندی 
می شوند. نهادهای عمومی مکلفند اطلاعات مورد نیاز 
کارگــروه را حداکثر ظرف مدت )۱۵( روز پس از ابلاغ 

این آیین نامه ارسال نمایند.

تولید آمار با روش ثبتی مبنا کلید خورد

نحوه تعیین حقوق و مزایای مدیران شرکت های دولتی تصویب شد
خبر کوتاه

یادداشت
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خبر کوتاه

بازدید دادستان اشتهارد از تصفيه خانه شهرك صنعتي این شهرستان
کرج-اکبری-خبرنگاریادگارامروز ؛

دادستان شهرستان  اشــتهارد  به همراه مدیر 
عامل شركت شهركهاي صنعتي استان البرز از 
تصفيه خانه  شــهرک  صنعتی  این شهرستان 
بازدید کردند.به گزارش روابط عمومي شــركت 
شهركهاي صنعتي استان البرز،  دادستان شهر 
ستان اشــتهارد در حاشــيه این بازدید اظهار 
کرد: مســئولان وظيفه دارنــد ضمن حمایت 
از واحدهــای توليدی و صنعتــی، فضا را برای 
جذب ســرمایه گذار و با توجه نمودن به حفظ 
محيط زیست زمينه رشد توليد کالای باکيفيت 
را فراهــم کنند.وی ضمن بازدیــد از روند ارتقا 
تصفيــه خانه شــهرك صنعتي اشــتهارد  بر 
لزوم رعایت الزامات زیســت محيطی و تجهيز  

واحدهاي صنعتي  بــه پيش تصفيه  و انتقال آن به تصفيه خانه فاضلاب مرکزی تاکيد کرد  
و در ادامه گفت: هيچ واحد توليدی نباید تعطيل باشــد، افزود: امســال رونق توليد به عنوان 
یک محور مهم، عملکردی و فعاليتی در کشــور تبيين شده اســت.نوروزي با بيان اینکه در 
حال جنگ اقتصادی هســتيم و کارآفرینان در خط مقــدم جبهه قرار دارند، ادامه داد: همه 
سعی و تلاش مسئولان دستگاه قضایی استان البرزدر جهت رفع موانع توليد بوده و روانسازی 
و انعطاف پذیری در رســيدگی به پرونده های ســرمایه گذاران را در اولویت کاری خود قرار 

داده ایــم.وي با بيان اینکه حمایت گســترده از 
سرمایه گذارانی که دغدغه ای جزء توليد و ایجاد 
اشتغال ندارند از برنامه های دستگاه قضا است، 
تصریح کرد: متاسفانه برخی واحدهای توليدی 
با مشــکلاتی مواجه هســتند و باید مشکلات 
آنها رفع و مورد حمایت قرار بگيرند.دادســتان 
شهرســتان اشــتهارد نيز اظهار کرد: حمایت 
از توليــد داخلــی و کالای ایرانی موجب رونق 
سرمایه گذاری و اشتغال و در نهایت رفع بيکاری 
می شــود که این امر نقش به سزایی در کاهش 
بسياری از تخلفات و آسيب های اجتماعی دارد.

وی بــا تاکيد بر اینکه رونق کارآفرینی و ترویج 
فرهنگ استفاده از توليدات داخلی و همچنين 
ایجاد اشــتغال یکی از اولویت های اوليه زندگی 
مردم است، عنوان کرد: اگرچه اشتغال تنها دليل وقوع آسيب های اجتماعی نيست اما بخشی 
از آسيب های اجتماعی نتيجه بيکاری و عدم اشتغال است و با ایجاد اشتغال و تامين زندگی 
مردم در حد کفاف می توان باعث کاهش آســيب های اجتماعی شد.ایشــان خاطرنشان کرد: 
حضــور ميدانی و بازدید مســئولان قضایی از واحد های توليدی و صنعتی با هدف شــنيدن 
ســخنان مدیران توليد، بررسی مشــکلات، شــناخت موانع توليد در کنار ارائه مشاوره های 

حقوقی به صنعتگران  شد

 ساوجبلاغ – عبدالله مظفری-خبرنگاریادگار امروز: 
دکتــر امير بهمنی شــهردار هشــتگرد به همراه 
معاونين و مســولين واحدهای شهرداری از پروژه 
خيابان۱۶ متری جدیدالاحــداث در ضلع جنوبی 

شهر بازدید نمود .
بهمنی گفت : اجرای پروژه های مهم و بنيادین در 
هشتگرد رویکردی اســت که طی دوساله اخير با 
حمایت رئيس و اعضای شورای اسلامی شهر آغاز 
و بسياری از معضلات شهری را رفع خواهد نمود .

وی گفت : احداث بازار دائمی دستفروشان،  احداث 
سایت مدیریت بحران،  ساختمان آتش نشانيينگی 
امام،  ساختمان اداری امامزاده جعفر)ع( ، حفاری 
و لوله گذاری و جداســازی آب خام فضای سبز از 
آب شرب شهری ، ایجاد معابر و راههای دسترسی 

جدید در نقاط مختلف شــهر  از جمله پروژه های زیرساختی 
مهمی است که بخشــی از آنها تکميل و بخشی دیگر در حال 
اجراست و اکنون نيز پروژه جاده کمربندی۱۶ متری در بخش 
جنوبی شــهر که پس از تکميل خيابــان راه آهن را به خيابان 
شــهيدان حبيب زاده)دخانيات( متصل خواهد کرد می تواند 

موجب تسهيل در تردد بلوار امام)ره( گردد .
شهردار هشــتگرد افزود : این پروژه در مسيری به طول۱۵۰۰ 
متر در حال اجرا بوده و تاکنــون ضمن تملک املاک واقع در 
طرح ، عمليات خاکبرداری ، تسطيح ، زیرسازی ، جدولگذاری 

ضلع جنوبی و شمالی به طول ۸۰۰ متر انجام گردیده است .
در اجرای این پروژه و در محل تقاطع خيابان شــهيد بهشتی و 

آزاده محمدی دو دهنه کانال هدایت آبهای سطحی 
و آب کشــاورزی به طول ۴۰ متر ، عرض ۱.۵متر 
و ارتفاع ۱.۷۰ احــداث و ضمن اجرای بتن کف و 

دیوارها ، دال گذاری آن نيز انجام شده است.
بهمنــی از همکاری مالکين در اجــرای این پروژه 
تقدیــر نمــود و بيان کرد : بی شــک مشــارکت 
شــهروندان در اجرای این پروژه عام المنفعه موثر 
بوده و اميدواریم موجب ســاماندهی بخش جنوبی 

شهر گردد .
وجــود ترافيک در خيابــان اصلی شــهر یکی از 
مشکلات موجود در هشتگرد می باشد و با احداث 
بازار دائمی  و هدایت دستفروشــان از این مشکل 
هميشــگی شهر کاســته شده و بی شــک ایجاد 
کمربندی در ضلع جنوبی شهر نيز تاثير بسزایی در 

تسهيل ترافيک خواهد داشت .
اميدواریم این پروژه که با همت و تلاش شــهرداری و شورای 
اســلامی شــهر طی ماههای جاری آغاز گردیــده با همکاری 
مالکين و شــهروندان در اسرع وقت تکميل و به نتيجه مطلوب 

برسد .

 شهردار هشتگرد :

 احداث جاده کمربندی جنوبی  راهکاری موثر در برون رفت از ترافيک  است

رئيس دانشگاه علمي كاربردي استان چهار محال وبختياري:

اگربهمطبوعاتاعتمادميكرديمخيليازمفاسداتفاقنميافتاد احيای 10 گونه از گياهان دارویی ،مرتعی ، 
خوراکی و صنعتی در کرمانشاه

کرمانشاه-محمدی-خبرنگار یادگار امروز
 اقدامی شایسته از اداره کل منابع طبيعی  و آبخيزداری استان کرمانشاه 
در راستای حفظ ، احياء و توسعه منابع طبيعی بزرگترین سرمایه ملی و 

بستر حيات و توسعه پایدار کشور
مهنــدس کولانــی مدیــر کل اداره منابع طبيعی و آبخيزداری اســتان 
کرمانشــاه اظهار داشت ما در سالجاری از محل اعتبارات صندوق توسعه 
ملی تخصيص داده شــده  از سوی ســازمان جنگلها مراتع و آبخيزداری 
کشــور 10 گونه از گياهــان دارویی  مرتعی خوراکــی و صنعتی  را در 
اختيــار تعاونی های مجری طرح هــای  مرتعداری قرار خواهيم داد  که 
پس از اولين بار  بارش  با نظارت کارشناســان کشــت ، حفاظت و نهایتا 
بهره برداری نمایند که تاثير به ســزایی  در حفظ این گونه های طبيعی 
داشــته  و مانع از نابودی و سير قهقرایی آنها به جهت بهره برداری بيش 

از حد خواهد داشت .
وی گفت این گونه ها  شــامل چویر )چنــور( کندل کوهی )زو(، کنگر ، 
ریــواس ، باریجه ، آنغوره ، آوندل )گنور( ،علف گاوزبان، زیره و آویشــن 

هستند. 

 عزم جدی وزارت ميراث فرهنگی، و وزارت نيرو
 بر توسعه فعاليت گردشگری 

  ساری – اميری فر-خبرنگاریادگار امروز : 
بــه گزارش روابط عمومی آب منطقه ای مازندران آهویی مدیر کل دفتر 
بررســی های اقتصادی،تعرفه و خصوصی ســازی شرکت مادر تخصصی 
مدیریت منابع آب کشــور: در اولين نشســت مدیــران آب منطقه ای و 
گردشگری اســتان های شمالی)مازندران،گيلان وگلســتان ( با اشاره به 
مبادلــه تفاهم بين دو وزارتخانه در حوزه گردشــگری آبی گفت: وزارت 
نيرو و گردشــگری تأکيد دارند که باید ســازمان ها و شرکت ذیربط در 
استان ها در این زمينه گام جدی برداشته و نتایج کار خود را هر دو هفته 

یکبار به وزارتخانه های خود اعلام نمایند. 
آهویی با بيان اینکه توسعه فعاليت گردشگری بخشی از مطالبات دولت و 
مردم شریف کشور ما است، از شرکت های آب منطقه ای و سازمان ميراث 
فرهنگی و گردشــگری خواست چالش ها و مشــکلات و محدودیت های 
اجرای تفاهم نامه را شناســایی تا راهکار مناسب برای عملياتی شدن آن 

برداشته شود.
وی ظرفيت اســتان های شــمالی را در بخش گردشگری آبی بسيار زیاد 
برشــمرد و گفت: این استان ها در حوزه های مختلف از جمله حوزه دریا، 
رودخانه ها، تالاب ها، ســدها و آب بندان ها دارای ظرفيت بالایی هستند 
که باید زمينه حضور بخش خصوصی جهت سرمایه گذاری را فراهم نمود.
آهویــی با تأکيد بر تــداوم برگزاری اینگونه جلســات تصریح کرد: آنچه 
مهم است عملياتی کردن شــيوه نامه و برطرف کردن نقاط ضعف مسير 
اجرا است وگرنه این شيوه نامه در سال ٩1 از سوی آب کشور تهيه ولی 
عملياتی نشــد. امــا با اراده و عزمی که امروز در ســطح ملی وجود دارد 
اميدواریم تا پایان امســال شــاهد حداقل یک الی دو طرح در استان ها 

باشيم.
در ادامــه مدیرعامــل آب منطقه ای مازندران با اشــاره بــه جاذبه های 
گردشــگری در اســتان های شــمالی تصریح کرد: این جاذبه ها هم به 
صورت طبيعی و هم انســان ساخت وجود دارد و مردم کشور ما گرایش 

زیادی برای حضور در چنين محيط هایی و استفاده از آن را دارند.
یخکشــی افزود: ما در استان مازندران علاوه بر جاذبه های گردشگری در 
بخش آب، مباحث ميراث تاریخــی فراوانی داریم که مباحث آن مغفول 
مانــده یا آنکه زیاد بدان پرداخته نشــد. به عنوان نمونه ســد قدیمی و 
تاریخی عباس آباد تنها ســد تاریخی با قدمت بيش از ۴00 سال در حال 
بهره برداری اســت و یا ميراث آبی طبيعی زیادی داریم که بدان پرداخته 
نشد.مانند شبکه هراز که قدمت چندین صدساله و یا هزار ساله دارد و ما 
هنوز نتوانستيم آن را خوب ارائه و معرفی نمایيم و اگر در مورد تأسيسات 
و ميراث آبی ســخن به ميان آید، قطعاً اذهان عمومی در کشــور و حتی 
استان ما به سوی تأسيسات آبی شوش و یا قنات یزد می رود.در حاليکه 
در بخش آب ســطحی با توجه به اقليم شمال کشور به ویژه مازندران، ما 
تاسيســات آبی و ميراث طبيعی به جای مانده زیادی داریم که از اهميت 

فوق العاده ای برخوردار هستند.

رییس HSE و پدافند غیرعامل شرکت گاز خراسان رضوی مطرح کرد؛

هشدارهای عمومی در رابطه با مصرف گاز طبيعی
مشهد-مرضيه یاری-خبرنگاریادگار امروز:

ریيس HSE و پدافند غيرعامل شرکت گاز خراسان رضوی گفت: توسعه 
شــبکه های گازرســانی در اقصی نقاط اســتان نيازمند افزایش آگاهی 
شــهروندان در اســتفاده صحيح و ایمن از این نعمت الهی  است.محمد 
ایمانی فر با اعلام این مطلب اظهار کرد: گاز طبيعی انرژی مفيد و مطلوب 
در تاميين گرمایش ایام ســرد ســال اســت که با رعایت نکات ایمنی و 
استفاده صحيح و بهينه موجب ایجاد رفاه و آرامش برای شهروندان خواهد 
شــد.وی افزود: مشــترکين گاز طبيعی در صورت استشمام بوی گاز در 
منزل باید فورا شير اصلی گاز را بسته و مراتب را از طریق تماس با امداد 
1٩4 اطلاع دهند. دقت داشته باشيد در این هنگام از روشن کردن لامپ، 
کبریــت و فندک خودداری کرده و برق را از فيوز اصلی قطع کنيد.ایمانی 
فر با بيان این مطلب که اتصالات دستگاههای گازسوز هر چند وقت یکبار 
بایــد مورد بازبينی مجدد قرار گيرد گفت: هرگــز برای پيدا کردن محل 
نشت گاز از شعله کبریت و امثال آن استفاده نکنيد. در مواقع ضروری می 
توان از کف مواد شــوینده برای تشخيص محل نشتی گاز استفاده کرد.به 
گفته ریيس HSE و پدافند غيرعامل شرکت گاز خراسان رضوی، بازکرن 
درب و پنجرها، خارج کردن افراد خانواده از محل آلوده و تکان دادن حوله 
پنبه ای مرطوب در هوا از اولين اقدامات در هنگام مواجهه با انتشــار گاز 
طبيعی در محيط های بســته همانند منزل یا محل کار به شمار می رود.

ایمانی فر با تاکيد بر خودداری شهروندان از برداشتن دسته شير گاز افزود: 
هر وسيله گازسوز باید یک شير مصرف مستقل داشته باشد تا در صورت 
وقوع حادثه بتوان نســبت به بستن مسير گاز اقدام کرد. این مقام مسئول 
توصيه کرد: شــهروندان در هنگام تــرک منزل برای مدت طولانی، حتماً 
شــير اصلی گاز را ببندند.وی رعایت نکات ایمنی را مخصوص همه افراد 
خانواده عنوان کرد و افزود:  در اســتفاده از گاز طبيعی باید دقت کرد که 
هر چه ميزان مصرف گاز در وسایل گازسوز کمتر باشد احتمال بروز خطر 
نيز کمتر اســت. شرکت گاز خراسان رضوی وظيفه تامين گاز بيش از دو 

ميليون و 300 هزار مشترک را بر عهده دارد.

شهرکرد - احسان محمودی- خبرنگار یادگار 
امروز

دكتــر فرید براتــي رئيس دانشــگاه علمي 
كاربردي استان چهار محال وبختياري گفت 
: در ســال جاري در ادامه فرآیند سياســت 
هاي اصلاحي مراكز وابســته به دستگاههاي 
اجرایي تعطيل شــدند و دانشجویان آنها به 
مراكز معين منتقل گردیدند و هيچ مشكلي 
هم نداشــتند و در ادامه ایــن فرآیند چهار 
مركز نيــز تعييــن تكليف شــدند و مراكز 
از گردونه دانشگاه علمي كاربردي  خصولتي 
خــارج گردیدند.و در حــال حاضر از 1400 
مركز علمــي كاربردي فقط 500 مركز مجاز 
به جذب دانشجو هستند و مراكز دانشگاهي 
علمي كاربردي كاهش چشمگيري پيدا كرده 

است .
   وي افزود : اگر به مطبوعات اعتماد پيدا مي 
كردیم خيلي از مفاسد اتفاق نمي افتاد و اگر 
اجازه ندهيم كه شفاف سازي از طریق رسانه 
ها انجام شــود چه بســا زمينه بروز مفاسد 
بيشــتر خواهد شد و در سال جاري به همت 
رســانه هاي گروهي و تلاش هاي انجام شده 
مجوز دانشگاه علمي كاربردي گردشگري در 
اســتان راه اندازي شد و اميد است در آینده 
تحولاتي در زمينه توســعه گردشــگري در 

استان رخ دهد .

  رئيــس دانشــگاه علمي كاربردي اســتان 
تصریح نمود كه بــراي اولين بار رتبه بندي 
مدرسان در دانشــگاه صورت گرفته و پيش 
بيني مي شــود كه به دليــل اینكه فرم رتبه 
بندي را برخي از مدرســان تكميل نكرده اند 
از گردونه فعاليت در دانشــگاه خارج شــوند 
و ریزش زیاد و ســنگيني از مدرســان قبلي 
داشته باشيم . ونيز در ماههاي آتي فراخوان 

جذب مدرس اعلام خواهد شد كه بر اساس 
ظرفيت ، نســبت بــه جذب مــدرس اقدام 
خواهيم نمود و مدرساني كه در حوزه مهارت 
فعاليت دارنــد مي توانند در ایــن فراخوان 

شركت كنند . 
  وي افــزود: كمپ هــاي كارآفریني در 16 
اســتان كشــورمنجمله اســتان چهارمحال 
وبختياري ایجاد شــده اســت كه این كمپ 

ها مقدمه مسابقه كســب و كار دانشگاه مي 
باشــد بطوریكه دانشــجویان متقاضي كار و 
التحصيلان بيكار و مدرســان دانشگاه  فارغ 
با شــركت در این كمپ ها حمایت شــده و 
كســب و كار هاي آماده كه تحليل مالي بر 
روي آنهــا صورت گرفته بــه آنان عرضه مي 
شــود و پس از كيفي سازي دانشجویان روي 
كارآفرینــي تمركز خواهد شــد و بر همين 
مبنا امسال نمایشگاه اشــتغال و كارآفریني 
نســبت به سال گذشته محدودتر شده و این 
به منظور ایجاد انگيزه براي دانشــجویان در 
 راستاي حركت به سمت شركت هاي تعاوني 

خواهد بود . 
  دكتر براتي مناظرات دانشــجویي را یكي از 
دیگر از رویدادهاي فرهنگي دانشگاه دانست 
و گفت : بنــده معتقدم كه باید فضایي براي 
مناظره دانشــجویي باز شــود چون ورودي 
دانشــگاه نباید صالح باشد بلكه باید خروجي 
آن صالح باشد و دانشگاه محل اشتباه كردن 
است و سيستم هاي نظارتي باید براي اجراي 
مناظرات  وارد شوند تا شاهد مشكلي نباشيم 
   وي در پایــان از توزیــع كارت رفاهي بين 
811 دانشــجو نــام برد و اظهار داشــت كه 
مبالغي به حســاب آنها واریز مي شود و نيز 
وام دانشــجویي از 500 هزار تومان به 750 

هزار تومان ارتقاء پيدا كرده است . 

 طلاق و پيامدهای آن
 بر جامعه زوجين و فرزندان

هر چند بسياری از کارشناسان اذعان دارند که فرزند طلاق بودن 
نمی تواند دليل ناموفق بودن باشــد چرا که کودکانی هستند که 
زندگی های سختی را پس از طلاق والدین تجربه کردند اما هيچ 
محدودیت اســتعدادی و یا مشکل اخلاقی پيدا نکردند و زندگی 
اجتماعی و آینده خوبی را نيز حاصل نمودند اما باید در نظر داشت 
که تاثير طلاق را فقط در دراز مدت و در مرحله به مرحله زندگی 
کودکان و زوجين ميتوان بررســی کرد و صرف نيل به موقعيت 
اجتماعی مناســب یا شغل مناسب دليل بر موفقيت نبوده و چه 
بســيار از این کودکان که در موقعيت عالی اجتماعی هستند اما 
هرگز نتوانستند در انتخاب شریک مناسب زندگی و یا کنار آمدن 

با شریک زندگی موفقيت حاصل کنند.
آمارها نشان از ان دارد که بيشترین طلاقها در کشور آمریکا اتفاق 
می افتد کــه در آن تقریبا نيمی از ازدواجها به طلاق می انجامد 
و بســيار جای تاسف دارد که در این ميان ایران مقام چهارم را به 
خــود اختصاص داده و در آن یک چهارم ازدواجها به طلاق منجر 
می شــود، با مقایسه جمعيت آمریکا و ایران و همچنين فرهنگ 
تکنولوژیک و نوین آمریکا با قوانين سنتی ایران هر چند آمار طلاق 
در ایران به نسبت آمریکا کمتر هست اما در یک تناسب منطقی 
که از این مقایسه حاصل می شود همين مقدار کم طلاق ایران نيز 
به لحاظ سنت حسنه ازدواج در ایران و شئونات اسلامی حاکم بر 

ازدواج، اماری  بسيار بالا و تکان دهنده می باشد.  
سياستهای کلی کشــور در خصوص خانواده نياز به خانه تکانی 
اساســی دارد. سالهاست در کشــور برای افزایش تعداد ازدواج با 
توســل به طرح های مختلف برای ترویــج ازدواج از جمله طرح 
ازدواج دانشــجویی، طرح تســهيل ازدواج، طرح وام ازدواج و … 
اقدام کرده ایم اما جای بسی تاسف دارد که وقتی ریشه در جایی 
دیگر اســت این طرحها جز هزینه های گزافی که بر گردن دولت 
گذاشته  تاثيری نداشــته و ندارد کما اینکه اغلب این طرحها یا 

اجرایی نشد یا اگر اجرایی شد با شکست مواجه گردید.
حاشــيه نشــينی، تنش ميان مردم به دلایل مختلف اقتصادی 
اجتماعی و مشــکلات روحی روانی که پرونده های انها خارج از 
توان قوه قضایيه شــده، اعتياد و … مســتقيم و غير مستقيم با 
طلاق پيوند دارد به عنوان مثال در بحث حاشيه نشينی به سبب 
ازبين رفتن ارزشهای انسانی، ناهنجاری های اجتماعی به سرعت 
رشــد می کنند و دزدی و فساد و فحشــا و طلاق کمترین آثار 
سو ان می باشد. از اینرو ســاده انگاری مساله خانواده و اقدامات 
غير کارشناسانه در راستای حل مساله هرگز پاسخگو نبوده و در 
این راستا سياســتگزاری  کاهش طلاق و افزایش ازدواج به طور 
جداگانه با بازنگری در قوانين مرتبط با این مســاله و به روز اوری 
حقوقی قوانين در خصوص اراده تنها مرد برای طلاق، بحث مهریه، 
عندالمطالبه بودن و ميزان شــرعی ان  با در نظر گرفتن حرکت 
جامعه از سنت به مدرنيته و پوست اندازیی که در بطن جامعه در 
این راستا در حال رخداد است ضروری می نماید. چرا که قوانين 
ازدواج نسبت به شرایط اجتماعی حاکم بر جامعه هنوز عقب مانده 
و با نگاه به اینکه نيمی از صندلی های دانشــگاهها را زنان اشغال 
می کنند که به اگاهی رسيده و به حق و حقوق خود اشنایی دارند 
به این نتيجه می رسيم که زنان با سطح تحصيلات بالا با نگاهی 
متفاوت به زندگی و خانواده نگریسته و با قوانين و عرف عقب مانده 
جامعه هرگز کنار نخواهند امد و بنابراین حقوق و قوانين کشوری 

باید این تغيير نگرش از سوی زنان را به رسميت بشناسد.

قم-مریم یقينی- خبرنگاریادگار امروز:  مدیر ســتاد 
هماهنگی کانون های فرهنگی و هنری مساجد استان 
قم ازاجرای هرهفته طرح شنبه های کتاب در مساجد 
منتخب قم خبرداد. حجت الاســلام سعيد روحانی با 
اشــاره به اهميت ترویج فرهنگ کتاب خوانی اظهار 
داشت: ترویج کتاب خوانی در جامعه به خصوص برای 
نوجوانان و جوانان یکی از موضوعاتی اســت که باید 
مورد تأکيد باشد. وی با اشاره به اقدامات صورت گرفته 
برای برگزاری طرح کتاب خوانی در مساجد افزود:طرح شنبه های کتاب در کانون های مساجد سراسر 
کشور برگزار می شود که بر اساس آن همه اقدامات طرح زیر نظر امام جماعت و مربی مسجد انجام 
می شود. مدیر ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی و هنری مساجد استان قم گفت: طرح شنبه های 
کتاب در کانون های مساجد سراســر کشور فرصت مناسبی برای ترویج فرهنگ کتاب خوانی است 
و بر اســاس این طرح کتاب های مناســب جهت مطالعه نوجوانان مساجدمعرفی می شود. روحانی 
گفت: احيای نقش کتابخانه های مساجد در اعتلای فرهنگ عمومی، رونق بخشيدن به کتابخانه های 
مساجد کشور و ترویج فرهنگ کتاب و کتاب خوانی  ازجمله اهداف برگزاری طرح شنبه های کتاب 
در کانون های مساجد است. وی ابراز کرد: آشنایی نوجوانان و جوانان مساجد بافرهنگ کتاب خوانی 
موضوع مهمی است که مورد تأکيد کانون مسجد استان قم است و در این زمينه برنامه های مناسبی 
مدنظر است. مدیر ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی و هنری مساجد استان قم بابيان اینکه 620 
کانون فرهنگی در 420 مسجد استان مستقراست، افزود: محور بودن برنامه ها بر اساس تفاهم نامه از 
قبل تعيين شده است و شبکه سازی برنامه ها و ارائه خدمات اجتماعی در مساجد است. روحانی گفت: 
وظيفه همه مسئولان مربوطه است که با کمک بيشتر وضعيت را برای حضور جوانان فراهم کنند و 
مشکلات حضور آنان برطرف شود که این امر لبيک به منویات مقام معظم رهبری است زیرا ایشان 
فرمودند خود را به سلاح علم و معرفت مجهز کنيد و برای کانون فرهنگی مساجد آماده کنيد و اشاره 
صریح داشتند که همه گونه افراد را پذیرا باشيد. وی خاطرنشان کرد: طرح شنبه های کتاب هر هفته 
در مساجد منتخب قم به اجرا درمی آید و  امام جماعت یا یکی از اعضای فرهنگی هنری بر اساس 

این طرح با قرائت صفحاتی از کتاب منتخب بين نماز مغرب و عشا به معرفی آن کتاب می پردازند.

قم-زهره نعلبندی -خبرنگاریادگارامروز
شــهردار قم گفت: انتخابات دليل خوبی برای اعمال 
نظرات شخصی خود در تصميم گيری های کلان نبوده 

و باید نيازها و مطالبات مردمی را در نظر بگيریم. 
ســيد مرتضی سقائيان نژاد شهردارقم  حرکت عظيم 
پياده روی اربعين رانشانه عزت تشيع دانست وگفت: 
باید از همه کسانی که در این راهپيمایی شرکت کرده 

وهمچنين از مقام معظم رهبری تشکر ویژه نمائيم.
وی به ســرانجام رسيدن پروژه ها را نکته بســيار مهمی  در تصميم گيری برای آغاز پروژه ها دانست و 
اظهارداشت: باید هنگام تصميم گيری برای اجرای پروژه و بررسی مطالبات مردم به ظرفيت شهرداری 

توجه کنيم و نمی توانيم فراتر از ظرفيت های خود پروژه  ای را آغاز کنيم.
شهردار قم مشکلات شهرداری و مطالبات مردمی از شهرداری را فراتر از توان حقيقی شهرداری دانست 
و خاطرنشان کرد: برای اجرای هر پروژه و تحقق مطالبات مردمی نيازمند همکاری همه ارگانها هستيم 

اما متاسفانه شهرداری تنها طرف مردم است.
وی مباحث ترافيکی شهر را یکی از معضلات شهر دانست و ابراز کرد: در این حوزه تنها شهرداری مورد 
بازخواست قرارگرفته و دیگر ارگانهای مرتبط مانند نيروی انتظامی و رسانه ملی که دو ارگان مرتبط به 

ساماندهی ترافيک هستند دیده نمی شوند.
وی ایجاد حاشــيه در شــهر به علت عدم همکاری مدیران شهری با شهرداری را مورد توجه قرارداد و 
گفت: انتخابات دليل خوبی برای اعمال نظرات شخصی در تصميم گيری های کلان نبوده و باید نيازها و 

مطالبات مردمی را در نظر بگيرم.
شهردار قم به بعضی از معضلات شهر قم اشاره و بيان کرد: برای اجرای پروژه های استانی بر طبق شرط 
درج  شده در بودجه باید 50 درصد اعتبارات هر پروژه را دولت تأمين کند در حالی که این شرط مهم 

اجرا نمی شود.
سقائيان نژاد ادامه داد: تا این لحظه هيچ اعتبار دولتی به شهرداری پرداخت نشده و باید شهرداری را در 
اجرای پروژه های عمرانی کمک کرد اما این اتفاق در حال حاضر نيفتاده و شهرداری به تنهایی در حال 

اجرای پروژه در سطح شهر بوده است.

اعمال سليقه شخصی مدیران
بزرگترین مانع تأمين رفاه شهروندان 

طرح شنبه های کتاب در مساجد منتخب استان قم 
اجرا می شود 

یادداشت - مينا اصلانی 

در 6 ماهه نخست سال جاری؛

 300 کيلومتر به شبکه توزیع برق مازندران 
افزوده شد
  ساری – اميری فر-خبرنگاریادگار امروز : 

مدیرعامل شــرکت توزیع نيــروی برق مازنــدران از افزایش 300 
کيلومتر شــبکه توزیع برق مازندران در 6 ماهه اول امسال خبر داد 
. مهندس رضا غفاری گفت : در 6 ماهه نخســت  سال جاری 124 
کيلومتر شبکه فشار متوسط و 176 کيلومتر شبکه فشار ضعيف در 
حوزه توزیع برق مازندران احداث شــده است که طول شبکه فشار 
متوســط به 16 هزار و 573 کيلومتر و طول شــبکه فشار ضعيف 
به 12 هزار و 2٩8 کيلومتر رســيده اســت . وی افزود : همچنين 
در این مدت 6٩3 دســتگاه پســت زمينی و هوایی با ظرفيت 83 
مگاولت آمپر در حوزه توزیع برق مازندران نصب شــده است و در 
حال حاضر تعداد پســت های  هوایی شبکه توزیع برق مازندران به 
32 هزار و 454 دســتگاه با ظرفيت ســه هزار و 566 مگاولت امپر 
و تعداد پســت زمينی نيز به 7٩0 دستگاه با ظرفيت 54٩ مگاولت 
آمپر رسيده اســت . مدیرعامل شرکت توزیع نيروی برق مازندران 
از تحویــل  3 ميليارد و 45 ميليــون و 486 هزار و 257 کيلووات 
ساعت انرژی شبکه توزیع به مشترکان خبر داد . غفاری خاطرنشان 
کــرد : از ایــن ميزان ، یک ميليارد و 510 ميليــون و 737 هزار و 
11 کيلووات ســاعت در بخش خانگی ، 521 ميليون و 255 هزار 
و 824 کيلووات ســاعت در بخش صنعتــی ، 418 ميليون و ٩67  
هزار و 461 کيلووات ســاعت در بخش کشاورزی ، 28٩ ميليون و 
425 هزار و 758 کيلووات ساعت در بخش عمومی و 28٩ ميليون 
و 7٩7 هزار و 833 کيلووات ســاعت در بخش ســایر مصارف بوده 
است .وی حداکثر بار غير همزمان شرکت در سال جاری را 184٩ 
مــگاوات اعلام کرد که با همکاری ، همدلی و همراهی احاد مردم و 
مشترکان در زمان پيک .... مگاوات کاهش داشتيم که نتيجه آن نيز 
 تابســتان بدون خاموشی و آسایش و آرامش مشترکان عزیز استان 

بوده است .

اخبار
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لایحه تجارت علیرغم اینکه بیشــترین ارتباط را بخــش اقتصادی جامعه دارد 
فقط در کمیســیون حقوقی و قضائی مجلس بررسی شد و این موجب اعتراض 

کمیسیون اقتصادی و دفتر اقتصادی مرکز پژوهش های مجلس شده است.
در حالی که لایحه تجارت، بیشــترین ارتباط را با بخش اقتصادی جامعه دارد، 
اما در بررسی این لایحه در مجلس، تنها کمیسیون حقوقی و قضایی این لایحه 
را بررسی کرده اســت. این موضوع موجب اعتراض کمیسیون اقتصادی و دفتر 

اقتصادی مرکز پژوهش های مجلس شده است.
حــدود دو ماه پیش بود که ۳۲۹ ماده از کتــاب اول لایحه تجارت، در مجلس 
شورای اسلامی تصویب شــد. این  لایحه  در سال ۱۳۸۴ توسط دولت وقت به 
مجلس واگذار گردید، اما به دلیل حجم بالای آن، در طول این سال ها هیچ گاه 
در صحن مجلس به رای گذاشــته نشد. تا اینکه در اواخر مرداد ماه سال ۹۸ در 

دستور کار مجلس قرار گرفت.
عدم نظرخواهی از اقتصاددانان و فعالین اقتصادی از جمله مســائلی اســت که 
اعتراض تمامی اقشــار اقتصادی را در پی داشــت. علی مروی، استاد دانشگاه 
علامه طباطبائی و رئیس اندیشکده حکمرانی شریف اعتقاد دارد، قانون تجارت 
در نظام اقتصادی اصلی ترین قانون است اما در تدوین این لایحه، اقتصاددان و 

فعالین اقتصادی مشارکت چندانی نداشته اند.
اقتصاددانان طرف مشورت قرار نگرفته اند

طبق اظهار نظر مســئولین مرکز پژوش های مجلس شــورای اسلامی، تدوین 

کنندگان لایحــه تجارت، حتی دفتر اقتصادی مرکز پژوهش های مجلس را نیز 
در تدوین متن آن دخالت نداده اند.

در همین ارتباط، حســینی، عضو بخش اقتصــادی مرکز پژوهش های مجلس 
شــورای اســلامی نیز گفت: راهبری لایحه تجارت باید با اقتصاددانان باشــد 
در حالیکه در تشــریفات رســیدگی به این لایحه این مســئله را نمی بینیم و 

حقوق دانان راهبری آن را بر عهده گرفته اند.
وی همچنیــن، افزود: این لایحه گزارش های پشــتیبان اقتصــادی و حقوقی 
می خواهــد و نیاز به مطالعات تطبیقی اقتصادی با دیگر کشــورها دارد، اما اثر 

اقتصادی اصلاحات در لایحه تجارت مشخص نیست.
به تدوین کنندگان و مجلس پیشنهاد شده که بررسی آن در کمیسیون متوقف 

شود تا بعد از تشکیل مجلس دوره بعدی در خصوص آن تصمیم گیری شود.
 اعتراض کمیسیون اقتصادی به نحوه بررسی لایحه تجارت

اما مشــارکت نکردن اقتصادی هــا برروی لایحه تجارت بــه همین جا متوقف 
نمی شود بلکه کمیسیون اقتصادی مجلس نیز معتقد است نباید لایحه ای که به 
این اندازه در اقتصاد، حائز اهمیت است صرفا در کمیسیون حقوقی بررسی شود
در ایــن زمینه، محمد پورابراهیمی، عضو کمیســیون اقتصادی مجلس معتقد 
اســت، کمیسیون محوری این لایحه، باید کمیســیون اقتصادی در نظر گرفته 
می شــد. این اشکالی است که در بررســی این لایحه وجود دارد اگر این اتفاق 

می افتاد، ایرادات اقتصادی آن برطرف می شد.

سید حسن حسینی شاهرودی، سخنگو کمیسیون اقتصادی نیز بیان کرده که، 
برروی این لایحه کار اقتصادی انجام نشــده و گرچه در حوزه حقوقی اصلاحات 
خوبی انجام شــده اما در حوزه اقتصادی باید کامل شــود اگر برای بررسی این 
لایحه کمیسیون ویژهای تشکیل میشد قطعا نتیجه بهتری نیز حاصل می شد.

تصویب سریع، اولین نقد جدی مجلسی ها به لایحه تجارت
فارغ از مشــارکت یا عدم مشــکارت اقتصادی ها در تدویــن این لایحه، انتقاد 
دیگری که از همان روزهای اول تصویب در مجلس شــنیده می شــد، سرعت 
عجیــب و خارق العاده تصویب این لایحه در صحن مجلس بود،به نحوی که در 
عین ناباوری و درحالی که گاهی برای هر ماده قوانین کم اهمیت تر، بررسی های 
دقیق  و موشــکافانه تری صورت می گیرد، در یک جلسه مجلس، ۱۰۶ ماده آن 
تنها در دو ساعت و چهل دقیقه به تصویب رسید. به عبارت دیگر در هر یک و 

نیم دقیقه، یک ماده این لایحه توصیب شده است.

ثبت نام طرح ملی مسکن در ۱۰ استان از 
نیمه آبان ماه

محمود محمودزاده سرپرســت معاونت مســکن و 
ساختمان وزارت راه و شهرســازی با اشاره به آغاز 
ثبــت نام طرح اقدام ملی مســکن در ۱۰ اســتان 
کشوراز نیمه آبان، شــروط متقاضیان مشمول این 

طرح را اعلام کرد.
محمودزاده جزئیات آغــاز ثبت نام طرح اقدام ملی 
مسکن در ۱۰ استان کشور را که از نیمه آبان امسال 
آغاز می شــود و به مرور به تمامی استان های کشور 
تســری یافته و تا پایان امســال به پایان می رسد، 

تشریح کرد.
محمودزاده با اعلام اینکه طرح اقدام ملی مســکن 
در اســتان کرمان به صورت پایلوت شروع شد و به 
اتمام رسید، گفت: پس از آغاز ثبت نام در این طرح 
در استان استان کرمان، ســامانه ثبت نام آزمایش 
شد که خوشبختانه مشکل خاصی در این خصوص 

وجود نداشت.
سرپرســت معاونت مســکن و ســاختمان با اشاره 
به اینکه ثبت نام ۱۰ اســتان دیگر کشــور از جمله 
اســتان های قم، سیســتان و بلوچســتان، همدان، 
اردبیــل و زنجان نیــز در نیمه آبان امســال انجام 
می شــود، افزود: ثبت نام طرح اقدام ملی مســکن 
در ۱۰ اســتان کشــور از نیمه آبان امســال آغاز و 
استان به اســتان انجام می شود. سعی بر این است 
که تا پایان ســال جاری، ثبت نام تمامی استان های 
مشارکت کننده در طرح اقدام ملی مسکن به پایان 

برسد.
محمــودزاده ادامه داد: پس از ثبت نام ۱۰ اســتان 
طرح اقدام ملی مســکن، ثبت نام دیگر استان های 

این طرح، آغاز خواهد شد.
وی در خصوص شــرایط ثبت نام طــرح اقدام ملی 
مسکن نیز نکاتی را ارایه کرد و توضیح داد: شرایطی 
که در قانون ســاماندهی اعلام شــده جزو شروط 
اصلی برای افرادی اســت کــه متقاضی طرح اقدام 
ملی مسکن هستند.محمودزاده ادامه داد: سه شرط 
اصلی ثبت نام در ایــن طرح و بهره مندی از آن این 
است که متقاضیان متاهل باشند، سابقه استفاده از 
امکانات دولتی برای خرید مسکن را نداشته باشند 
و همچنین سابقه ســکونت در شهری که تقاضای 
مسکن را دارند، داشته باشــند؛ این ها جزو شروط 

اصلی متقاضیان طرح اقدام ملی مسکن است.
سرپرست معاونت مسکن و ســاختمان اعلام کرد: 
اولویت بندی بر اســاس میزان تقاضا و شرایطی که 
وجود دارد انجام می شــود و تلاش بر این است تا با 
اولویت، واحدهای موجود به متقاضیان واجد شرایط 

تخصیص یابد.

»جامعه ما جامعه خوش اخلاقی نیســت ولی بداخلاقی پیدا 
کرده. مقدار زیادی از این بداخلاقی برمی گردد به موقعیتی 
که جامعه ما در آن زیست می کند. یعنی شرایط اجتماعی، 
اقتصــادی، بین المللی و... مقــداری از آن هم برمی گردد به 
تلاشی که برای پوســت اندازی می کند. ما در دوره طولانی 
بداخلاق هستیم و در آینده هم بداخلاق خواهیم بود برای 

این که داریم تغییر می کنیم.«
تقی آزاد ارمکی ، جامعه شــناس، در یادداشــتی  نوشــت: 
»تصــوری که درباره اخــلاق در جامعه وجــود دارد تصور 
غلطی است. کســانی که این تصور را می ســازند، مدعیان 
یک جامعه فاضله هســتند و چون بر اســاس یک ســری 
محفوظات کمال گرایانه نگاه می کنند، طبیعی اســت که در 
موضع انتقادی هستند و وضعیت موجود را قبول ندارند. این 
افراد بیشتر این مســأله را مطرح می کنند که جامعه دچار 
بی اخلاقی شده و فروپاشی اخلاقی اتفاق افتاده است. برایش 

شواهد و مثال های زیادی هم می آورند.
وقتــی می گوییم بی اخلاقی یعنی هیــچ چیز وجود ندارد و 
هر آن چه بوده، فروریخته اســت. عده دیگری همین بیان 
را مستمســک قرار داده اند برای این که بروند سراغ این که 
جامعه فروریخته و هیچ چیز ســر جای خودش نیست و از 
یک آشــوبگاه بسیار بزرگ یاد می کنند که در همه عرصه ها 

این فروپاشی را پی بگیرند.
امــا حتی با نگاه انتقادی واقعیت امر این اســت که جامعه 
یک جامعه فروریخته به لحاظ اخلاقی نیســت. یک جامعه 
بداخلاق اســت و دچار بداخلاقی شــده. فرق اســت بین 
بداخلاقی و بی اخلاقی. وقتی جامعه ای بی اخلاق است یعنی 
هیچ امکان کنش، عمل، زیســت و بقا پیدا نمی کند و همه 
چیزش فرومی ریزد ولی در بداخلاقی شما با سختی زیست 

می کنید و در عین حال بخش های دیگر نظام اجتماعی تان 
هم همچنان ماندگار است.

جامعه ما جامعه خوش اخلاقی نیســت ولی بداخلاقی پیدا 
کرده. مقدار زیادی از این بداخلاقی برمی گردد به موقعیتی 
که جامعه ما در آن زیست می کند. یعنی شرایط اجتماعی، 
اقتصــادی، بین المللی و... مقــداری از آن هم برمی گردد به 
تلاشی که برای پوســت اندازی می کند. ما در دوره طولانی 
بداخلاق هستیم و در آینده هم بداخلاق خواهیم بود برای 
این که داریم تغییر می کنیم. مثل کســی که یک مســیر 
ســربالایی را طی می کند و انرژی کم می آورد و نفس نفس 
می زنــد. ما چنین وضعیتی داریم و شــرایط و مشــکلات 
زیســت مان هم به این اضافه شده اســت. چیزهایی مانند 
مشــاجرات بین المللی، جابه جایی جمعیت و... یعنی دو نوع 
بداخلاقی در هم شــده داریم. یکی که ریشه در حرکت مان 
بــرای تغییر دارد و یکــی دیگر بداخلاقی ای که ناشــی از 

نابسامانی های جامعه و شــرایط بین المللی است. به همین 
دلیل جامعه ما به بداخلاقی نســبتاً نفسگیری دچار شده و 
این خودش را در روابط بین فردی نشــان می دهد. در این 
که اکنون وقتی افراد جامعه ما با هم اختلاف پیدا می کنند، 

این اختلاف به نزاع تبدیل می شود.
در گذشته به این شکل و به این شدت نبود. این را بین زن و 
شوهر، بچه ها، معلم و شاگرد، کارفرما و کارگر و... می بینیم. 
البته سطح دیگری از بداخلاقی هم بین مسئولان و مدیران 

و کارگزاران وجود دارد.
بخشــی از این بداخلاقی ها را در فضــای مجازی می بینیم. 
بــه دلیل این که این فضا دو ویژگی دارد. یکی این که نو و 
جذاب اســت و دوم این که اغواگرایانه و افشاگرایانه است. 
چون تازه اســت مــردم هر چه در این فضــا بگویند، طلب 
می شــود و خودش را هم به عنوان افشاگر جلوه داده است. 
کاربــر دنبال موارد عجیب و غریــب می گردد که هایلایت 

کند و همه هــم آن را لایک می کنند. امــا وقتی مدتی از 
ایــن فضای مجازی بگذرد قدرت افشــاگری و تازگی اش را 
از دســت می دهد و جامعه به واقع گرایی می رسد و فضای 
مجازی قدرت تخریبش را از دســت می دهد. مانند آن چه 
دربــاره ماهواره با آن مواجه بودیم. ماهواره ابتدا قیل و قالی 
ایجــاد کرده بود و حالا از حساســیت افتاده و حساســیت 

آغازین را ندارد. فضای مجازی هم به مرور به همین شکل
تغییر می کند.

بداخلاقــی جامعه نتایج بلندمدت هم دارد. جامعه بداخلاق 
می تواند خســته، افسرده، عصبانی و ناامید شود. چیزی که 
اکنون هم در جامعه می بینیم. اما این که می گویم ما دچار 
فروپاشــی اخلاقی نشــده ایم، نشــانه ها و دلایلی دارد. این 
که ما هنــوز میل به تغییر داریــم، اراده ای به بهبود داریم 
و تلاش می کنیم زیســت مان را ادامه دهیم نشان می دهد 
هنوز اخــلاق در جامعه ما وجود دارد. این که دین باوری را 
ادامه می دهیم و موج بزرگی از مردم ما راهی کربلا می شوند 
هم از همین نشانه هاســت. اگر اخلاق فروریخته بود این را 

نباید می دیدیم.
مردم هنوز ازدواج می کنند، فرزند دارند و به سالمندان توجه 
می کننــد ولی بداخلاقانه. فرزندان شــان را تربیت می کنند 

ولی با بداخلاقی. یعنی از ادامه زندگی دست برنمی دارند.
بسیاری از این بداخلاقی ها از طریق آموزش یا تغییر شرایط 
قابل رفع است. اگر نظام حقوقی ما اصلاح شود به جای این 
کــه برای هر اختلاف کوچکی دعــوا کنیم به نظام حقوقی 
مراجعه می کنیم یــا می بینیم ارزش پیگیری را ندارد و آن 
را رها می کنیــم. در صورتی که اکنون اختلافات کوچک را 
به نزاع می کشــانیم. به جامعه بایــد توجه داد که بداخلاق 
شــده و مسئولیت پذیری اش را بالا برد. تذکر دادن، آموزش 
دادن و تربیت کردن و از نتیجه بداخلاقی و بی اخلاقی مردم 
را مطلع کردن باعث می شــود جامعه به اخلاق بهتر دست 

پیدا کند.

ما بداخلاقیم، نه بی اخلاق!
خبر

گوناگون

آگهی موضوع ماده 3 قانون و 13 آئین نامه تعیین 
تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

  آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان 
دورود بشــرح ذیل : رسیدگی و تایید و انشــاء گردید . مراتب در اجرای ماده 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی دو نوبت به فاصله ١5 روز جهت اطلاع 
مالکین و سایر صاحبان حقوق در روزنامه کثیر الانتشار و محلی آگهی انتشار و علاوه بر آن در 
روستاها الصاق تا چنانچه اشخاص نسبت به مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشر اولین آگهی 
و در روســتاها از تاریخ الصاق به مدت دو ماه اعتراض خود را کتبا به اداره ثبت اسناد و املاک 
شهرستان دورود تسلیم دارند و برابر مقررات معترض مکلف است ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به مراجع قضائی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم 
دادخواست تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات ثبتی موکول به ارائه حکم نهائی می باشد 
در غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواست و پس از انقضای مدت مذکور 
و یا عدم وصول اعتراض ســند مالکیت مورد تقاضا بر اســاس مدلول رای وفق مقررات صادر 
خواهد شد در هر حال صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع قضائی نخواهد بود . 
پرونــده کلاســه ١398١١4425005000١54 و رای شــماره ١3986032500500١603 
مورخه 98/07/22  به تقاضای آقای: عباس مهرزاد  فرزند : عوض علی  نســبت به ششــدانگ 
یک باب ســاختمان به مســاحت : ١40 – متر مربع مفروز و مجزا شــده از پلاك ١ فرعی از 
١١8- اصلي واقع در بخش 4 شهرســتان دورود . خروجی از مالکیت : اســد لک فرزند احمد 
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انتشار نوبت اول : 98/08/04 

انتشار نوبت دوم : 98/08/20                                                       
مصطفي امان اله بهاروندي -رئیس اداره ثبت اسناد و املاک دورود

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

پرونده کلاســه ١47/97 برابر رای شــماره ١39860325008000705 مورخ ١398/06/3١ 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی 
مستقر در واحد ثبنی حوزه ثبت ملک شهرستان پل دختر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
خانم نازدولت مهری فرزند صید جمعه بشــماره شناســنامه ١5628 صــادره از خرم آباد در 
ششــدانگ عرصه و اعیان یکباب عمارت مسکونی به مســاحت ١76 متر مربع پلاک ١ فرعی 
١١6 اصلــی واقع در کاوکالی پلدختر بخش 7 خرم آباد خریداری از مالک رســمی پاپی خان 
ســگوند محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ١5 روز 
آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/07/17
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/08/04

امین عبدی نژاد
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان پلدختر

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

پرونده کلاســه ١52/97 برابر رای شــماره ١39860325008000640 مورخ ١398/06/24 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی 
مستقر در واحد ثبنی حوزه ثبت ملک شهرستان پل دختر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
خانم زیبا دیناروند فرزند کرم جان بشماره شناسنامه 30488 صادره از خرم آباد در ششدانگ 
عرصه و اعیان یکباب عمارت مســکونی به مساحت ١66 متر مربع پلاک ١ فرعی ١١6 اصلی 
واقع در کاوکالی پلدختر خریداری از مالک رسمی کلبعلی روزجک محرز گردیده است. لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ١5 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/07/17
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/08/04

امین عبدی نژاد
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان پلدختر

آگهی مزایده اموال غیر منقول

به موجب پرونده اجرائی کلاســه 9800060 له بانک کشــاورزی شعبه خرم آباد و علیه شرکت تعاونی گستر شیر ده باقر 2400 ثبت شده به 
شــماره 5353 و خانم ثریا معماری نام پدر :ابوالقاسم ، شــماره ملی : 3979١9484١ شماره شناسنامه : 226 و آقای نادر میرزاده نام پدر : 
حاجی رضا ، شماره ملی : 407١644222 شماره شناسنامه :354 اعلام میدارد . ششدانگ پلاک 302 فرعی از 70 فرعی باقیمانده از پلاک 
١955 اصلی بخش ١ خرم آباد، ذیل ثبت 27١42 صفحه ١9١ دفتر جلد 2١0 و ذیل ثبت ١0533 صفحه ١33 دفتر جلد 77 به نام آقای نادر 
میرزاده و خانم ثریا معماری ثبت گردیده است . به آدرس:24 متری کوی فلسطین پلاک ١9 و محدود است به شمالًا :  به طول ١2 متر دیوار 
به دیوار عمارت پلاک ١07 فرعی از اصلی مرقوم ،شرقاً: به طول 25 متر دیوار به دیوار عمارت پلاک 69 فرعی از اصلی مرقوم، جنوباً: به طول 
١0/70 متر درب و دیواریست به خیابان 24 فرعی ،غرباً: در سه قسمت ، اول به طول 7 متر ، دوم که جنوبی است به طول ١/30 متر به دیوار 
و راه پله پلاک 302 فرعی ، سوم به طول ١8 متر دیوار به دیوار عمارت پلاک 7١ فرعی از اصلی مرقوم ، پلاک مزبور طبق سند رهنی شماره 
١6985 مورخ ١390/١2/23 دفتراسناد رسمی شماره 30 خرم آباد ، در قبال مبلغ ١/850/000/000 ریال) یک میلیارد و هشتصد و پنجاه 
میلیون ریال ( در رهن  بانک کشاورزی قرار گرفته و طبق نظر کارشناس رسمی به مبلغ 2١/١١4/500/000 ریال ) بیست و یک میلیارد و 
یکصد و چهارده میلیون و پانصد هزار ریال ( ارزیابی شده و پلاک فوق دارای 206 متر مربع اعیانی در همکف و ١57 متر مربع اعیانی در طبقه 
اول و ١5 متر مربع انباری در زیر زمین می باشد نمای ملک با سنگ چینی و قدمت بنا ملک حدوداً 25 سال و دارای انشعابات آب و برق و 
گاز که برابر گزارش مامور اجرا در تصرف مالک می باشــد ،ضمناً پلاک فوق الذکر از ســاعت 9 الی ١2 روز دوشنبه مورخه ١398/08/27 در 
اداره اجراي اسناد رسمي خرم آباد واقع در خرم آباد- 60متری مدیریت بلوار شهید فرشاد شفیع پور ،خیابان 24متری شهید چمران، خیابان 
شهید جهان آرا ، از طریق مزایده به فروش می رسد . مزایده از مبلغ کارشناسی شده شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته می 
شود .لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به آب ،برق،گاز اعم از حق انشعاب و یا حق اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده 
دارای آنها باشد و نیز بدهی های مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به 
عهده برنده مزایده اســت و نیز در صورت وجود مازاد ،وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق از محل مازاد به برنده مزایده مســترد خواهد شد 
و نیم عشــر و حق مزایده نقداً وصول می گردد . ضمناً چنانچه روز مزایده تعطیل رســمی گردد ،مزایده روز اداری بعد از تعطیلی در همان 
ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد . در ضمن مورد مزایده برابر نامه وارده به شماره 36003565 مورخه ١398/07/25 فاقد بیمه میباشد .

علی رحیمی- رئیس اداره اجرای اسناد رسمی خرم آباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

پرونده کلاســه ١60/97 برابر رای شــماره ١398603250080007١١ مورخ ١398/06/3١ 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی 
مستقر در واحد ثبنی حوزه ثبت ملک شهرستان پل دختر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای نظر تقی نیا فرزند خداداد بشــماره شناسنامه 629 صادره از پلدختر در ششدانگ عرصه 
و اعیان یکباب عمارت مســکونی به مســاحت ١١7/30 متر مربع پلاک ١ فرعی ١١6 اصلی 
واقع در کاوکالی پلدختر بخش 7 خرم آباد خریداری از مالک رســمی پاپی خان سگوند محرز 
گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ١5 روز آگهی می شــود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشــار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/07/17
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/08/04

امین عبدی نژاد
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان پلدختر

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

پرونده کلاســه 97/96 برابر رای شــماره ١39860325008000745 مورخ ١398/07/08 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی 
مستقر در واحد ثبنی حوزه ثبت ملک شهرستان پل دختر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای عیسی بازگیر فرزند حسین بشماره شناسنامه 499 صادره از پلدختر در ششدانگ عرصه 
و اعیان یکباب عمارت مسکونی به مساحت ١53/70 متر مربع پلاک ١ فرعی ١١6 اصلی واقع 
در کاوکالی پلدختر بخش 7 خرم آباد خریداری از مالک رسمی فیض اله محمودی )رشیدی( 
محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ١5 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/07/17
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/08/04

امین عبدی نژاد
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان پلدختر

آگهی ابلاغ اجراییه 
بدین وســیله به مهرداد فرساد فرزند یوسف به شماره شناســنامه ١249١ و کد ملی 4١70١١5١63 صادره از الیگودرز و حمید روانشاد فرزند جعفر 
به شــماره شناســنامه 299 و کد ملی 407١98١30١ صادره از خرم آباد و خانم شیرین سیفوری نژاد فرزند علی شناسنامه شماره  4253 و کد ملی 
4070552995 صادره از خرم آباد ابلاغ می شود که بانک کشاورزی شعبه خرم آباد به استناد سند رهنی شماره 27003 مورخ ١39١/١١/9 تنظیمی 
دفتر خانه شماره ١5 خرم آباد جهت وصول مبلغ 2/859/000/000 ریال تا تاریخ ١398/5/5 به انضمام خسارت تاخیر متعلقه و از تاریخ مذكور تا روز 
تسویه كامل بدهي طبق مقررات علیه شما اجرائیه صادر نموده و پرونده اجرائی به کلاسه 9800434 در این اداره تشکیل شده و طبق گزارش مورخ 
١398/7/9 مامورابلاغ ، محل اقامت شــما به شــرح متن سند شناخته نشده ،لذا بنا به تقاضای بســتانکار برابرنامه وارده به شماره 36003635 مورخ 
١398/7/29 و  طبق ماده ١8 آئین نامه اجرا مفاد اجرائیه فقط یک مرتبه در یکی از روزنامه های  کثیرالانتشار محلی آگهی می شود و چنانچه ظرف 
مدت ده روز از تاریخ این آگهی که روز ابلاغ محسوب می گردد ، نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام ننمایید ، مورد وثیقه مندرج در سند رهنی فوق  

با تقاضای بستانکار پس از ارزیابی از طریق مزایده فروخته و از حاصل فروش آن طلب بستانکار و حقوق دولتی استیفا خواهد شد .
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی خرم آباد - علی رحیمی 

آگهی ابلاغ اجراییه 
بدین وسیله به مهرداد فرساد فرزند یوسف به شماره شناسنامه ١249١ و کد ملی 4١70١١5١63 صادره از الیگودرز و حمید روانشاد فرزند جعفر به شماره 
شناسنامه 299 و کد ملی 407١98١30١ صادره از خرم آباد ابلاغ می شود که بانک کشاورزی شعبه خرم آباد به استناد اسناد رهنی شماره 27002 مورخ 
١39١/١١/9 و ســند متمم به شــماره 275١9 مورخ ١392/2/١0 تنظیمی دفتر خانه شماره ١5 خرم آباد جهت وصول مبلغ ١/439/000/000 ریال تا 
تاریخ ١398/5/5 به انضمام خسارت تاخیر متعلقه و از تاریخ مذكور تا روز تسویه كامل بدهي طبق مقررات علیه شما اجرائیه صادر نموده و پرونده اجرائی 
به کلاسه 980044١ در این اداره تشکیل شده و طبق گزارش مورخ ١398/7/9 مامورابلاغ ، محل اقامت شما به شرح متن سند شناخته نشده ،لذا بنا به 
تقاضای بستانکاربرابرنامه وارده به شماره 36003637 مورخ ١398/7/29 و  طبق ماده ١8 آئین نامه اجرا مفاد اجرائیه فقط یک مرتبه در یکی از روزنامه 
های  کثیرالانتشار محلی آگهی می شود و چنانچه ظرف مدت ده روز از تاریخ این آگهی که روز ابلاغ محسوب می گردد ، نسبت به پرداخت بدهی خود 
اقدام ننمایید ، در مورد وثیقه مندرج در سند رهنی با تقاضای بستانکار پس از ارزیابی از طریق مزایده فروخته و از حاصل فروش آن طلب بستانکار و حقوق 

دولتی استیفا خواهد شد . ضمنا اجراییه در مورخه ١398/7/9 به شرکت شهرکهای صنعتی لرستان ابلاغ گردیده است .
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی خرم آباد - علی رحیمی 

تداوم حواشی لایحه تجارت
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ســمنان _ حســین بابامحمدی ،یادگار امروز؛ اول آبان ماه ۹۸، برای نخســتین بار، » ســمینار توسعه 
گردشــگری در اســتان ســمنان « با حضور صاحب نظران و مدیران اقتصادی و فعالان ســرمایه گذاری 

گردشگری کشوری و استانی ، توسط مدیریت شهری سمنان در شهرداری سمنان برگزار شد . 
سید مسعود سیادتی ، رییس شورای اسلامی شهر ، در زمینه دلایل و ضرورت های برگزاری این سمینار 
گفت:   »مدیریت شــهری که عمدتاً شــورای اسلامی و شهرداری را شامل می شود به نمایندگی از مردم 

امور مختلف در شــهر را برای زیست مطلوب شهروندان و توســعه گردشگری مدیریت می کنند. از نظر 
قانونی مأموریت و وظایف تسهیل گردشگری را برعهده دارد که این وظیفه قانونی بیشتر ناشی از مصوبات 
شورای اسلامی شهر ها می باشد تا قانون شهرداری ها و… ؛ اما قابلیت های اجرایی بالای مدیریت شهری 
برای توســعه گردشگری در شهر و بهره مند ساختن جامعه شهری از مزایای آن ، غیر قابل انکار است که 

باید در اولویت مناسب برای مدیریت شهری قرار گیرد.«.
ســیادتی ، در زمینه جزئیات این همایش افزود: »برای نخســتین بار اســت که همایشــی تخصصی در 
این ســطح در زمینه توسعه گردشگری شــهری در استان برگزار می شود و خوشــبختانه در این برنامه 

صاحب نظران و کارشناسان حوزه سرمایه گذاری گردشگری کشوری و استانی حضوری فعال داشتند «.
در این راستا، سیادتی ، موارد زیر را به عنوان برخی از موضوعات محوری این نشست تخصصی برشمرد:

• تشریح اقدامات و برنامه هاي شوراي اسلامی و شهرداری  سمنان براي توسعه گردشگري
• تشریح برنامه ها و حمایت هاي استانداري از توسعه گردشگري

• ارائه گزارش مطالعات انجام شده درباره توسعه گردشگري در استان 
• برنامه هاي اداره كل گردشگري استان سمنان 

• نقش یونسكو در  توسعه گردشگري 
• توسعه گردشگري در مسیر جاده ابرشیم 

• لزوم آموزش همگاني در توسعه گردشگري و اقدامات انجام شده
وی در پایان یادآور شد: »از دیگر برنامه های جانبی این سمینار، بازدید از پروژه های انجام شده و در حال 
انجام شهرداری سمنان در حوزه گردشگری شهری است که در این راستا از مرمت تعدادی خانه تاریخی 

، باغ راه های قدیمی و سیستم تقسیم آب و نظام آبیاری سنتی شهر سمنان بازدید شد«.

شهردار ســمنان گفت : آماده سازی شــهر برای مشارکت پذیری 
کودکان در طرح های مرتبط با کودکان، برگزاری جشــنواره ها ی 
مختلف برای کودکان، آماده ســازی شــهر متناســب بــا نیازهای 
کودکان، ایجاد فضای ســبز و طبیعت همســو بــا علاقه کودکان و 
ایجاد فضای نشــاط و سرگرمی در نقاط مختلف شهری از اقداماتی 
است که برنامه ریزی و زیرساخت های آن تهیه و از نوروز 98 آغاز و 
علاوه بر ایجاد شهری شاد، بستری مناسب برای حضور گردشگران 

داخلی و خارجی شد. 
برگزاری جشــن ها، کارناوال شــادی، حضور مهمانان برتر کشوری 
در حوزه ی کودک و نوجوان، ایجاد ایســتگاه ها و جشــنواره های 
تخصصــی ، پویش کتاب  و از همه مهمتر حضور پرشــور کودکان 
ایران به همراه خانواده در عید نوروز امسال در قالب جشنواره عیدانه 
نوروز 98 ، در شهر سمنان، شهری متفاوت و شاد را به همراه داشت.

شــهردار ســمنان ضمن یادآوری این موضوع که در شهرســمنان 
17 محله مورد توجــه بحث بازآفرینی قرار دارد، تســهیلات ویژه 
توسعه زیرساخت های گردشگری شــهر را بیان کرد و خاطر نشان 
کرد: برای ســاخت وساز در بافت تاریخی 60 درصد تخفیف و برای 
تغییر کاربری خانه های قدیمی به هتل و تاسیســات گردشــگری 
تقریبا عوارضی دریافت نمی شــود تا بعد از گذشــت حدود 4 سال 
که به سرمایه گذاری پایدار برسند، در آن زمان نیز چنانچه اسناد و 
مدارکی دال براینکه پیرامون بافت خود را ترمیم و مراقبت کرده اند 
ارائه دهند باز هم معادل هزینه از عوارض آن ها چشــم پوشی می 
شود.  با این تصمیمات ریسک سرمایه گذاری در بافت تاریخی برای 

سرمایه گذار بخش خصوصی کاهش داده شده است

ســید محمد ناظم رضــوی گفت : یکی از مهــم ترین ظرفیت های 
ســمنان که هنوز به طور شایسته به گردشگران و حتی مردم بومی 

معرفی نشده موضوع کوچه باغها است. 
در ســمنان جریان آب از کوهپایههای البرز سرچشمه میگیرد و در 
شــهر شاهراه حیاتی است و از سدهها قبل تا امروز جریان زندگی و 

امور کشاورزی مردم منطقه را تحت شعاع قرار داده است. 
شــهرداری در این حوزه ورود کرده و با بازآفرینی چند کوچه باغ و 
نهرهای قدیم، قصد آن دارد تا دوباره ظرفیت این کوچه باغها اصالت 

شهر سمنان را در کانون توجه مردم و گردشگران قرار دهد.  
بازســازی کوچه باغ کدیور موســوم به "نی کیژه" و کوچه باغ "مهر" 

در همین راستااست

ایجاد مــوزه آب در آب انبار قدیمی واقع در بلــوار حکیم الهی در 
دســتور کار قرار دارد که بعد از اتمام بازســازی و مرمت، به مکان 

مناسبی برای جذب گردشگر تبدیل خواهد شد .

شهرداری ســمنان برای تحقق اهداف  توسعه گردشگری شهر سمنان 
برای ســرمایه گذاران فرش قرمز پهن نموده و حمایت های لازم را  نیز  

انجام می دهد . 
سید محمد ناظم رضوی در سمینار توسعه گردشگری در استان سمنان  
کــه با حضور مدیران اقتصادی و فعالان ســرمایه گذاری گردشــگری 
برگزار شــد گفت: در راستای بهسازی و  بازسازی بناهای تاریخی بافت 
قدیمی شــهر و بهره گیری از این اماکن  وبناهــا به عنوان  اماکن بوم 
گردی،  شــهرداری سمنان برای تحقق اهداف  توسعه گردشگری برای 
سرمایه گذاران در این حوزه  فرش قرمز پهن نموده و حمایت های لازم 

را  نیز  انجام می دهد . 
وی اضافه كرد: زیرساخت هاي توسعه گردشگري با توسعه مراکز اقامتی 
و بهبود مســیرهاي دستیابي به ســمنان  از جمله فرودگاه، راه آهن و 
جاده ها فراهم شده است كه لزوم تقویت ظرفیت هاي گردشگري شهر 

را مي طلبد.

شــهردار ســمنان با تاکید بر مورد توجه قرار دادن سرمایه گذاری در 
حوزه گردشــگری با استفاده از  سرمایه گذاران منطقه  و بومی  اظهار 
داشــت :  ۱۰ خانه تاریخی در شــهر مرمت و بهســازی شده  و آماده 
بهره برداری می باشــد  و  برنامه ما شناساندن ظرفیت های گردشگری 
شهرســمنان به مردم و گردشــگران است و شــهرداری سمنان آماده 
همکاری برای تبدیل شدن خانه های تاریخی شهر به مکانی برای جذب 

گردشگر می باشد . 
ناظم رضوی با اشاره به لزوم بهره گیری از تجربیات شهرهایی مانند یزد 
و کاشان که در زمینه جذب گردشگر اقدام نموده اند گفت : بازشناسی 
فرصت های گردشــگری  شهر ســمنان و باغ راه ها و  اماکن تاریخی و 
امامزادگان در دستور کار قرار داشته و نسبت به مرمت تعدادی ابنیه و 
تبدیل  آن به موزه اقدامات لازم صورت گرفته که در این راستا در یکی 
از بناهای قدیمی شــهر موزه تخصصی آب با چینش ادوات آبرسانی و 

جاذبه های  خاص تقسیم آب در باغات افتتاح خواهد شد

صنعت گردشــگری امروزه یکی از مهمترین راهکارهای ایجاد ارزش 
افزوده و بهره وری بیشتر در جامعه محسوب می شود و در این میان 
یکی از پیش نیازهای صنعت گردشگری و توریسم وجود ظرفیتهای 
گردشگری است. شهردار سمنان با اشاره به باغ و باغ راه ها به عنوان 
یکی از ظرفیت های مهم گردشــگری شهری ســمنان بیان داشت 
: باغ ها با تاثیر بر ســطوح اجتماعی، فرهنگــی و تعاملی افراد، یکی 
از بهترین نمونه های فضای سبزشــهری هســتند که بر منظر شهر 

تاثیرگذارند. 

رضوی ادامــه داد : برای تجربه محیط طبیعی، کیفیت چشــم انداز 
مشاهده شــده، نقش اساســی ایفا می کند و ارزش این کیفیت، در 

تعامل میان انسان و محیط طبیعی نهفته است. 
یکی از بهترین الگوها برای نشــان دادن این تعامل، باغ های شهری 
هستند که در شهر ســمنان و بویژه محدوده مرکزی و جنوبی شهر 
بــاغ های پویایی وجود دارد که همجواری آنها و تشــکیل باغ راه ها 
،نوعی گردشگری شهری را به وجود می آورد که مدیریت گردشگری 
شهرداری سمنان تاکنون چهل برنامه باغ گشت برنامه ریزی نموده 

که میزان استقبال و حضور شــهروندان در این برنامه ها ، حاکی از 
اشــتیاق آنها به شــناخت و بازدید از ظرفیتهای پنهان گردشگری 

شهر است . 
شــهردار ســمنان ضمن تاکید بر نقش باغ گشــت ها بر توســعه 
گردشــگری تفریحی شــهری ، گفت : »دورگشــت« عنوان برنامه 
گردشــگری دیگری است که به گردشگری محیط های اطراف شهر 
از کویر تا کوهســتان می پردازد و می تواند منجر به توسعه و جذب 

توریست شود.

 شــهردار ســمنان ، تقویت باور پذیری و شناخت 
کافی و اعتماد به ظرفیتهای موجود را در توســعه 

صنعت گردشگری منطقه موثر دانست . 
ســید محمــد ناظم رضوی در ســمینار توســعه 
گردشگری در استان سمنان  که با حضور مدیران 
اقتصــادی و فعالان ســرمایه گذاری گردشــگری 

برگزار شــد گفت: این هم اندیشــی برای شناخت 
ظرفیت های گردشگری استان و شهرستان سمنان 
و شناخت راهکار ها برای رونق این صنعت و آسیب 

شناسی از گردشگری در استان انجام شده است.
وی بیان داشــت : باور پذیری و  شناخت کافی و 
اعتماد به ظرفیتهای موجود در راســتای  توسعه 
گردشگری  باید تقویت شود ، چرا که هنوز برخی 
از مردم هنوز بر ظرفیت ها و پتانســل های شــهر 
شــناخت کافی ندارنــد . در همین راســتا برنامه 
شهرداری سمنان در ایام  نوروز این بود که شهر را 
به مردم بیشتر بشناساند  و باغ گردی بعنوان یکی 
از برنامه های شــهرداری  بــا همین هدف و بهره 
گیری مردم از فضاهای  باغی و بوستانها و طبیعت 

شهر دنبال شد .
شهردار سمنان در ادامه گفت : تقسیمات سیاسی 
در حوزه گردشــگری مصداق ندارد و نباید استان 
را در این  بحث قرار داد چرا گردشــگری مقوله به 
هم پیوسته است و  این مورد در ادبیات اداری کار 
حوزه هایی که در حوزه گردشگری قدم برمیدارند 

سایه می اندازد

رویکرد شورای پنجم منطبق با نیازهای اقتصادی 
شــهر ، رونق گردشــگری و احیای بافت تاریخی 
شهر ســمنان است. ســید مسعود ســیادتی در 
ســمینار توسعه گردشــگری در اســتان سمنان 
که بــا حضور مدیران اقتصادی و فعالان ســرمایه 
گذاری گردشــگری برگزار شــد گفت:اصلی ترین 
برنامه شــورای اسلامی شهر در دوره پنجم نگرش 
به توسعه گردشــگری و احیای بافت تاریخی شهر 
ســمنان است که انتخاب سید محمد ناظم رضوی 
به عنوان شهردار ســمنان برای رسیدن به همین 
هدف صــورت گرفت . ســیادتی اظهار داشــت : 
انتخاب ناظم رضوی یک فرصت و اولین قدم برای 
توسعه گردشگری شهر سمنان بود. وی با اشاره به 
تخصیص اعتبارات مناســب در توسعه گردشگری 
شهری از سوی شــورا ، گفت : سرمایه گذاری در 
بخش های متفاوت از زیر ساخت های گردشگری 
شهری به همراه مشارکت های عمومی ، نوید بخش 
چشــم انداز خوب در  این حوزه برای شهر سمنان 
است . رییس شورای اسلامی شهر سمنان در ادامه 
اظهار داشــت : از اجرای پروژه های مشــارکتی از 
ســوی سرمایه گذاران در ســمنان حمایت کرده و 

همکاری های گسترده ای را با سرمایه گذاران بخش 
خصوصی در راســتای توســعه گردشگری شهری 
انجام خواهیم داد. ســیادتی خاطر نشــان کرد بی 
تردید در دنیای امروز توســعه گردشــگری بدون 
مشارکت مدیریت هماهنگ شهری میسر نیست و 
این هم افزایی حلقه اتصال بین مردم و گردشگری 

در راستای ارتقاء و توسعه شهر است

نخستین" سمینارتوسعه گردشگری استان سمنان " 

باحضورمدیران اقتصادی وفعالان سرمایه گذاری گردشگری کشور

باحضور مدیران اقتصادی و فعالان سرمایه گذاری گردشگری استانی و کشوری برگزار شد:

سمینار توسعه گردشگری در استان سمنان

شهردار سمنان :

فرش قرمز شهرداری سمنان برای سرمایه گذاران در حوزه گردشگری شهری  

بیش از چهل برنامه میدانی »باغ گشت« ، تجربه ای موفق در توسعه گردشگری تفریحی شهری

  شهردار سمنان : 

گردشگری شهری باید
 به یک باور عمومی تبدیل شود

  رییس شورای اسلامی شهر سمنان عنوان کرد؛

انتخاب ناظم رضوی به عنوان شهردار، یک فرصت 
و اولین قدم برای توسعه گردشگری شهر سمنان بود

برگزاری مجموعه برنامه های
 »سمنان، شهر دوستدار کودک« 

تسهیلات ویژه برای توسعه زیرساخت های 
گردشگری سمنان

بازسازی کوچه باغ ها 

ایجاد موزه آب 

چهارگوشه ایران



روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان کرمانشاه

آگهی مناقصه عمومی 
یک مرحله ای

 نوبت اول

شرکت توزیع نیروی برق
 استان کرمانشاه )سهامی خاص(

شرکت توزیع نیروی برق استان کرمانشاه در نظر دارد پروژه های مشروحه ذیل را از طریق مناقصه عمومی به پیمانکار واگذار نماید. لذا پیمانکاران واجد صلاحیت و دارای 
رتبه نیرو از معاونت برنامه ریزی و نظارت راهبردی ریاست جمهوری می توانند جهت دریافت اسناد مناقصه پس از درج نوبت دوم این آگهی مورخ 98/8/6 در این روزنامه به 
  www.tavanir.org.ir ، http://iets.mporg.ir مدت پنج روز کاری به امور تدارکات این شرکت واقع در کرمانشاه – خیابان شهید امجدیان )سیلو( و یا به سایت های

و www.kpedc.ir مراجعه نمایند.

توضیحات:
نوع تضمین شرکت در مناقصه )ضمانت نامه بانکی و یا واریز وجه نقد(

مهلت و مکان تسلیم پیشنهاد تا ساعت 13:30روز چهارشنبه مورخ 1398/8/22، دبیرخانه شرکت
زمان و مکان بازگشایی پاکات ساعت 14:30 روز چهارشنبه مورخ 1398/8/22، اتاق کنفرانس شرکت

به پیشنهادهای فاقد سپرده، سپرده مخدوش، سپرده های کمتر از میزان مقرر، چک شخصی و نظایر آن مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد.
به پیشنهادهای فاقد امضاء، مشروط، مخدوش و پیشنهاداتی که بعد از انقضاء مدت مقرر در اسناد مناقصه واصل می شود، مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد.

سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج است.
جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره های تلفن 38245990-38255575-083 تماس حاصل نمائید.

مبلغ تضمین شرکت در مناقصه )ریال(مبلغ برآورد اولیه )ریال(شرح مناقصهشماره مناقصه

98/71
اصلاح و بهینه شبکه فشار ضعیف هوایی شهرستان صحنه

 )از محل اعتبارات داخلی کاهش تلفات(
2,849,774,628285,000,000

98/73
اصلاح و بهینه شبکه فشار ضعیف و فشار متوسط شهر گودین واقع

 در شهرستان کنگاور )از محل اعتبارات داخلی کاهش تلفات(
3,279,986,128328,000,000

شــهردار اراک گفت: بزرگداشــت روز  
اراک کار بزرگی است که توسط شورای 
شهر پنجم انجام شده است. محمد کریم 
شفیعی در نشســت خبری به مناسبت 
روز اراک افزود:  همه کارها نباید حتماً 
کار اجرایی و زیرساختی باشد؛ دامنه وسیعی از توسعه پایدار، 
توسعه اجتماعی و فرهنگی است؛ یعنی اگر توسعه فرهنگی و 
اجتماعی ایجاد نشود، هیچ وقت توسعه زیر ساختی نیز محقق 
نخواهد شد.بنابراین آنچه که به موضوعات فرهنگی و اجتماعی 
بر می گردد مو ضوعاتی اســت که حس تعلق را ایجاد می کند. 
شفیعی تصریح کرد: اندیشه ما شهروندان اراکی است که این 
شهر را ساخته و در آینده نیز خواهد ساخت. اگر درحال حاضر 
در شهر کاستی وجود دارد،  تک تک شهروندان در شکل گیری 
آن نقش داشــته و دارند بنابراین اگر خواهان شهری پیشرو 
در سطح کشــور هســتیم باید همه تلاش کنیم و خاستگاه و 
پرسشگری ایجاد کنیم تا مسئولان این شهر و استان، اراک را 
به سمت توسعه سوق دهند. شهردار اراک ادامه داد:  شهرها 
موجودات زنده ای هستند؛ بنابراین باید تلاش کنیم تا این شهر 
زنده بماند و توسعه یابد. روز اراک به عنوان یک برش فرهنگی 
از این شهراست  و تمام مسائل فرهنگی و گذشته شهر در این 
روز خلاصه نمی شود وی ادامه داد: روز اراک بهانه ای است تا 
بتوانیم یک حس تعلق و آشتی در این شهر ایجاد کنیم و تلاش 
کنیم برای توسعه و شهر و آبادانی شهرمان. این روز به عنوان 
نقطه عطفی است تا بتوانیم برای پیشرفت شهر، به هم گرایی 
برسیم . شفیعی ابراز داشت: در حالی که ما می توانیم در حل 
مشکلات مردم، در کشور پیشرو باشیم برخی نمی خواهند اراک 
پیشــرو اول باشد و در حالی که می توانیم مشکلات 20 ساله 
ماده 100 را با ارائه پیشنهادی در سطح کشور حل کنیم عده ای 
نمی خواهند این شــهر پیشرفت و بک الگو و پیشتاز در کشور 
تبدیل شــود. انسان است که به شــهرها هویت می دهد نه  
پل ها، زیرساخت ها و ساختمان های یک شهر. وی افزود: علاوه 
بر روز اراک، امسال جشن یکسالگی شــهرداری اراک در روز 
13 اســفندماه نیز برگزار خواهیم کرد. شهردار اراک با اشاره 
به برنامه های فرهنگی مدنظر شــهرداری برای تدوین منشور 
فرهنگــی، گفت: در کنار اقدامات فرهنگــی، اتمام پروژه های 
نیمه تمام نیز در دســتور کار قرار دارد. در همین راستا اتمام 
پروژه تقاطع علم الهدی تا دهه فجر و تقاطع شــهید صیدی تا 
پایان سال با جدیت دنبال می شود. وی گفت: تملک املاک ضلع 
شمالی پروژه تقاطع غیرهمسطح ســنجان که در حیطه وظایف 
شــهرداری اراک بود به صورت کامل انجام شده است و باید 
متولی اجرای پروژه کار را ادامه دهد، همچنین پروژه پیاده راه 
سازی مرکز شــهر و پروژه میدان امام خمینی)ره( نیز در سال 
آتی پیگیری خواهد شد. شفیعی ادامه داد: طرح جامع حمل و 
نقل ترافیک اراک نیز تهیه شــده و به شورای ترافیک استان 
ارسال شــده است تا به تصویب نهایی برسد. وی در خصوص 
جذب ســرمایه گذار در شهر اراک بیان کرد: یکی از پروژه های 
مهم شــهر اراک که فراخوان جذب سرمایه گذار برای آن انجام 
شده است، پروژه نیمه تمام آفتاب است که 17 سال نیمه تمام 
مانده و طی 6 ماهــه اخیر در صدد تعیین تکلیف آن برآمدیم 
و با توجه به اینکه بــرای تکمیل این پروژه حدود 60 میلیارد 
تومان ســرمایه نیاز اســت، فراخوان جذب ســرمایه گذار آن 

منتشر شد. شهردار اراک به جمع آوری بخشی از سرعت کاه های 
سطح شهر اشاره کرد و گفت: سه سرعت کاه غیراستاندارد در 
کمربندی شمالی اراک وجود دارد، حتی برای جمع آوری برخی از 
ســرعت کاه های تقاطع سنجان نیز اقدام شد، اما اجازه ندادند 
چراکه برخی از دستگاه ها معتقدند باید سرعت کاه ها در معابر 
شهر باقی بمانند، مسئله اینجاست که برخی افراد فاقد دانش 
ترافیک هستند، اما اختیاراتی دارند که براساس آن اجازه لازم 

برای اقدام را به شهرداری نمی دهند.

سندتوسعهفرهنگیواجتماعیشهراراکتصویبمیشود
و  اجتماعی  رییس کمیســیون فرهنگی، 
ورزشی شورای اسلامی شــهر اراک نیز 
در این نشســت با بیان اینکه نامگذاری 
روز اراک به منظــور ارتقای حس هویت 
شهری و تعلق خاطر انجام گرفت، افزود: 
معضلی که زیاد به چشــم می خورد شهر منهای شهروند است 
و شــهروندان غالباً غائب صحنه هستند و در تصمیم گیری ها،  
سرنوشــت و زندگی خود حضور ندارند که شورای شهر پنجم 
بــا نامگذاری روزی به نام اراک بنا دارد تا با تاکید بر بازخوانی 
هویت شــهری، حس تعلق به این شهر را به شهروندان اراکی 
برگرداند. مرتضی ســورانه نواختن زنگ روز اراک در مدرسه 
صمصامیه به عنوان اولین مدرســه کشور، برگزاری جشنواره 
غذا و نمایشگاه در پارک ملت و طراحی تمبر اراک، اهدای کارت 
شهروند افتخاری به دانشجویان نمونه و برگزاری همایش روز 
اراک را از جمله برنامه های هفته اراک عنوان نمود و افزود:به 
منظــور ایجاد همگرایی در اراک و اســتان مرکزی به زودی دو 
خیابان شهر اراک به نام خیابان ساوه و خیابان دلیجان نامگذاری 

خواهد شد.

آمارواطلاعاتروزانهدراختیارمردمقرارگیرد
رییس کمیسیون برنامه و بودجه شورای 
اسلامی شــهر در نشســت خبری روز با 
اشاره به تدوین چشم انداز 20 ساله برای 
اراک که مدنظر شورای شهر است، گفت: 
سازمان فناوری و اطلاعات شهرداری اراک 
بایــد تمام آمار و اطلاعات را در معرض دید شــهروندان قرار 
دهد و لازم اســت که شهرداری نسبت به این امر طبق بودجه 
ســالانه و با برنامه عمل کند و آمــار را روزانه در اختیار مردم 
بگذارد. ایرج رضایی تاکید کــرد:اراک مزیت های جغرافیایی 
دارد که مواردی از این حوزه  مغفول مانده و لازم است برنامه 
ریزی مناسب با مزیت های جغرافیایی شهر انجام گیرد. وی خاطر 
نشان کرد: مسیر توسعه واقعی اراک با ساماندهی مرکز شهر و 

اجرای سیاست انسان محور قابل اجرا است.

نگاههابهاراکتکبعدیاست
رییس کمیسیون سلامت، محیط زیست و 
خدمات شهری شورای اسلامی شهر اراک 
نیز با بیــان اینکه تاکنــون اراک درگیر 
نگاه هــای تک بعدی بوده و شــاخص های 
صنعتی بودن اراک بیشتر برجسته شده، 
گفت: مزیت های تاریخی و جغرافیایی اراک همواره مغفول مانده 

اســت و کم توجهی و عدم برنامه ریزی متناســب با مزیت های 
اراک باعث شده که این شهر دچار کمبودهایی در مسیر توسعه 
باشد. فرزانه رحمتی تصریح کرد: مسیر توسعه واقعی اراک از 
ساماندهی مرکز شــهر اراک و اجرای سیاست های انسان محور 
می گذرد. بــا توجه به کاهش جمعیت و برای مهاجرت معکوس 
به اراک، بسترســازی و نظارت بــر عملکردها جهت حرکت در 
مدار مزیت های شــهر اراک لازم است و نامگذاری 2۸ مهرماه 
به عنوان روز اراک باید نقطه عطفی برای رســیدن به توسعه 

همه جانبه باشد.

شهرونداندرامورشهریدخالتدادهشوند
در این نشست رییس کمیسیون عمران 
شورای شــهر اراک نیز گفت: نامگذاری 
روز اراک بــه هویــت شــهری و هویت 
جمعــی در بین مردم شــهر می انجامد و 
فرصت خوبی است که ویژگی های تاریخی 
فرهنگی، اجتماعی و سیاســی اراک به دقت شناسایی و جایگاه 
اراک در سطح کشور ارزیابی و ارتقا یابد. طوفان محمدی اضافه 
کرد: شــهروندان باید در امور شهر دخالت داده شوند که این 

امر قطعا به رضایتمندی جامعه ختم می شود.

ازسازمانهایدولتیانتظاربیشتریداشتیم
رییس کمیسیون نظارت و پیگیری شورای 
اسلامی شهر اراک در پیامی ضمن تشکر 
از همه دســت اندر کاران گرامیداشت 
روز اراک گفــت: جــای گلایــه از بعضی 
سازمان های دولتی وجود دارد که انتظار 
همراهی بیشتری از آنها می رفت، در همین راستا از سال آینده 
دبیرخانه دایمی روز اراک برای جریان ســازی فرهنگی باید به 
صورت ویژه تشــکیل شــود تا از نظرات و پیشــنهادات همه 
صاحب نظران و شهروندان علاقمند استفاده، تا بزرگداشتی در 
خور نام اراک را شاهد باشــیم.  دکتر کاوه فلک افلاکی تاکید 
کرد: در اراک میراث فرهنگی و تاریخی بیشــماری وجود دارد 
که هنوز به درستی به مردم معرفی نشده،لذا باید از ظرفیت 
این روز برای معرفی و شناســاندن هرچه بیشتر قابلیت های 

فرهنگی و تاریخی شهر اراک استفاده نماییم.

روزاراکنمادتوسعههمهحانبهشهراست
رییــس کمیســیون اقتصــادی، املاک، 
ســرمایه گذاری و گردشــگری شــورای 
شــهر در پیامی روز اراک را  نماد توسعه 
همه جانبه شــهر دانســت و گفت: این 
روز  باید فرصتی برای همگرایی بیشــتر 
شهروندان اراکی باشد و اگر این موضوع را بپذیریم و بدانیم 
که شهروندان صاحبان اصلی هستند و یادمان باشد که توسعه 
و پیشرفت ما در سایه ملت و مردم است و آنها با مقاومت باعث 
سر بلندی شده اند، آن وقت باید خود را خادم مردم بدانیم. 

حامد آجرلو تاکید کرد: امید اســت دیگر شهرهای استان، هم 
راستا با اراک این روز را گرامی داشته و برای ایجاد همبستگی 
در اســتان کمک کنند تا این مهم به صورت همه همه گیر در 

استان اجرایی شود.

پیشرفت و آبادانی شهر در گروی همگرایی است
شهردار در نشست خبری به مناسبت روز ملی اراک:

آیین گرامیداشــت هفته بیمه ســلامت در اســتان مرکزی با 
حضــور مدیر کل دفتــر حقوقی و امور مجلس ســازمان بیمه 
سلامت کشور، سید مهدی مقدسی نماینده مردم اراک،کمیجان 
و خنداب در مجلس شــورای اســلامی، مدیر کلی بیمه سلامت 
اســتان مرکزی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی اراک و جمعی از 
مدیران اســتانی در سالن زیتون هلال احمر شهر اراک برگزار 

گردید.

گسترشکمیوکیفیخدماتبیمهایازتکالیفمهم
حاکمیتاست

مدیر کل دفتر حقوقی و امور مجلس ســازمان بیمه ســلامت 
کشــور در این آیین گفت: گسترش کمی و کیفی خدمات بیمه 

ای، از تکالیف مهم حاکمیت و حقوق مردم محسوب می شود 
عبدالرحیم ترابی با اشاره به اینکه صنعت بیمه در کنار بخش 
اقتصادی به عنوان یک صنعت پشتیبان در مواقع بحران کمک 
می کند، افزود: مجموعه دســتگاه های مرتبط با نظام ســلامت، 
باید با تعامل و همکاری با هم به ادا نمودن درست این تکلیف 
عمل کنند و پاسخگوی نیازهای بهداشتی و درمانی مردم باشند.

وی با تاکید بر اینکه یکســان ســازی رویه ها و کاهش سلایق 
در بخش ارایه خدمات بیمه ای، از اهداف مهم ســازمان بیمه 
سلامت در دولت تدبیر و امید بوده و هست، ادامه داد: انجام 
امور و ارائه خدمــات به صورت الکترونیک به منظور افزایش 
شــفافیت و ســطح کیفی خدمات از دیگر برنامه های سازمان 

است.
ترابی با اشاره به کمبود منابع مالی و محدودیت منابع بیان کرد: 
ارزیابی وضعیت مالی بیمه شدگان و شناسایی نیازمندان واقعی 
سبب ارایه خدمات هر چه بهتر به اقشار کم در آمد جامعه می 

شود و جلوگیری از هزینه های اضافی می شود.
مدیرکل دفتر حقوقی و امور مجلس سازمان بیمه سلامت کشور 
با تاکید بــر اینکه یارانه های دولتی باید بــرای افراد نیازمند 
هزینه شود، گفت: مشــخص کردن وسع مالی و وضعیت بیمه 
شدگان سبب ارایه خدمات بیمه ای متناسب آن افراد می شود.

وی اظهار کرد: بر همین اســاس حق بیمه افراد نیازمند توسط 
سازمان پرداخت می شود، افراد متوسط ۵0 درصد حق بیمه و 

افراد توانمند باید حق بیمه را خود پرداخت کنند.

ارائهخدماتبیمهسلامتبهبیشاز۵۰۰هزارنفر
دراستانمرکزی

مدیرکل بیمه ســلامت اســتان مرکزی در آیین گرامیداشت 
هفته بیمه ســلامت ضمن تبریک هفته بیمه سلامت به ارایه 
گزارشــی از فعالیــت های این ســازمان در اســتان مرکزی 

پرداخت و گفت: از ســوم تا نهم آبان ماه با عنوان هفته بیمه 
ســلامت نامگذاری شده اســت که این هفته فرصت مناسبی 

برای آشنایی همگان با بیمه سلامت است. 
دکتر محمدرضا جیریایی با اشــاره بــه اینکه پش از پیروزی 
انقلاب شــکوهمند ایران اســلامی در آبــان 1372 مجلس 
شــورای اســلامی قانون بیمه همگانی خدمــات درمانی را به 
تصویب رســاند، افزود: بر اســاس این قانون مترقی دولت 
مکلف شــد بیمه همگانی خدمات درمانی را عملی ساخته و از 
این طریــق تمهیدات لازم را برای ترویــج و رونق این حوزه 

فراهم کند.
وی همچنین ادامه داد: از اول مهر 74 ســازمان در راستای 
دستیابی به رشد پایدار در حوزه درمان و سلامت کشور و به 
منظور ارائه خدمات مناســب در دسترســی آسان و در جهت 
تحقق عدالت اجتماعی و با اتکا به نیروی انســانی توانمند و با 
صلاحیت و بستر مناسب سخت افزاری و نرم افزاری فعالیت 
های چشــمگیری و عملکرد خوبی در حوزه های مختلف داشته 
و همواره به عنوان دســتگاه برتر کشور در ارزیابی عملکرد و 
طرح ســنجش رضایت مراجعان معرفی شــده است.این مقام 
مسئول با اشاره به عملکرد و اقدامات انجام شده و برنامه ها 
و سیاست های سازمان بیمه سلامت بیان کرد: ۵63 هزار نفر 
از جمعیت اســتان مرکزی، تحت پوشش خدمات درمانی اداره 
کل بیمه ســلامت اســتان قرار دارند که این خدمات توسط 

730 موسسه طرف قرارداد، ارائه می شود.
مدیر کل بیمه ســلامت اســتان مرکزی با بیان اینکه در سال 
گذشــته بیش از 200 میلیارد تومان از منابع ســازمان برای 
ارائه خدمات به بیمه شدگان هزینه شده است، افزود: طرح 
نسخه نویسی الکترونیک با هدف مدیریت هزینه ها و مصرف 
بهینه دارو و... به صورت پایلوت در شهر خمین اجرا شده که 
امیدواریم تا پایان ســال در دیگر شــهرهای استان هم اجرا 

شود.
جیریایــی همچنین افــزود: فعالیت ســامانه 1666 از دیگر 
برنامــه های این اداره کل اســت که همه افــراد می توانند 
از طریق این ســازمانه با ســازمان در ارتباط و پیگیر کار خود 
باشند.این مقام مســئول همچنین به اجرای اجباری پوشش 
همگانی نیز اشــاره کرد و گفت: این طــرح نیز از طرح هایی 

است که در نیمه اول آبان ماه کلید می خورد. 

رونقطرحجامعسلامتورفعایراداتآنضروریاست
نماینــده مــردم اراک، خنــداب و کمیجــان در مجلــس 
شــورای اســلامی نیز در این آیین گفت: موضوع سلامت 
و جامعه ســالم از مســایل مهمی اســت که در دنیا به آن 

 پرداختــه می شــود و ما نیــز باید بیــش از پیش به آن 
بپردازیم. 

سید مهدی مقدسی با اشاره به اینکه جمهوری اسلامی بعد 
از انقلاب بر اساس مبانی دینی خودش در حوزه بهداشت 
و درمان فعالیت های زیادی انجام داده اســت، افزود: در 
ســال های اخیر با توجه به اوضاع اقتصادی و شــرایط به 

وجود آمده در کشور متفاوت با آنها برخورد شده است.
وی با بیان اینکه افزایش هزینه های درمانی برای خانواده 
هــا چالش جدی به وجود آورده ادامه داد: در این راســتا 
طرح جامع سلامت طرح خوبی اســت که باید بیشتر به ان 

دقت شده و ایرادات آن برطرف شود.
وی بیــان کرد: رویکرد اســتفاده بهینــه از منابع و انجام 
اصلاحاتــی بــرای افزایش ســطح کیفی و کمــی خدمات 
را در دوره مدیریــت جدیــد ســازمان بیمــه ســلامت 
 ایران، شــاهد بودن ایــم که جای تقدیر و تشــکر دارد.
نماینده مردم اراک، خنداب و کمیجان در مجلس شــورای 
اســلامی اضافه کرد: ترویج فرهنگ پیشــگیری و مطالبه 
نکردن خدمات غیر ضروری از سوی مردم و همچنین جامعه 
پزشــکی ضرورت دارد.مقدسی اظهار کرد: در مجلس نهم 
تلاش شد تا در برنامه ششم توسعه به حوزه بیمه سلامت 

و برخی چالش ها در این بخش ، بیشتر توجه شود. 

تعاملدانشگاهعلومپزشکیاراکوبیمهسلامت
استانمرکزیبسیارمطلوباست

رئیس دانشــگاه علوم پزشکی اســتان مرکزی در این مراسم 
ضمن تقدیر از فعالیت های بیمه ســلامت استان مرکزی گفت: 
نزدیک به 200 میلیارد تومان مطالبات دانشگاه علوم پزشکی 

از شرکت های بیمه گر است. 
دکتر محمد جمالیان با بیان اینکه در این راســتا کارهای خوبی 
انجام شده است، بیان کرد: با این حال هنوز در استان مرکزی 
و جامعه افرادی هســتند که از پوشش بیمه های درمانی بهره 
مند نیســتند و توان پرداخت هزینه هــای درمانی برای آن ها 

دشوار است.
وی تعامل دانشگاه علوم پزشکی اراک با بیمه سلامت مطلوب را 
مطلوب ارزیابی کرد و گفت: افزایش هرچه بیشتری این تعامل 

امری ضروری است و این تعامل جای تقدیر و تشکر دارد.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان مرکزی با بیان اینکه تعرفه 
های پزشکی در مراکز دولتی و خصوصی در سال جاری افزایش 
نداشــته است، گفت: در شــرایطی ارایه خدمات می کنیم که 
مراکــز پاراکلینیکی با بیش از 40 درصد ضرر به فعالیت خود 

ادامه می دهد.

ارائه خدمات بیمه سلامت توسط 730 موسسه
 طرف قرارداد در استان مرکزی

مدیرکل بیمه سلامت استان مرکزی خبر داد:

سیدعبدالرحیمترابیسیدمهدیمقدسیدکترسیدمحمدجمالیاندکترمحمدرضاجیریایی

مدیر کل بیمه سلامت
 استان مرکزی

رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی اراک

نماینده مردم اراک، کمیجان و 
خنداب در مجلس شورای اسلامی

مدیرکل دفتر حقوقی و نماینده 
مدیرعامل سازمان بیمه سلامت
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»منشور اخلاقی«
پایبنــدی بــه اصــول دینــی، توجــه بــه واقعیــت هــای عینــی، احتــرام 
بــه اســتقلال و حاکمیــت ملــی، پاسداشــت ارزشــهای انســانی، دفــاع از 
ــت و  ــار ؛دوری از ران ــور اخب ــدون سانس ــق وب ــم، انتشــار دقی آزادی قل
ــراء و  ــت و افت ــود داری از تهم ــهروندی،  خ ــوق ش ــت حق ــاد، رعای فس

فعالیــت هــای رســانه ای بصــورت حرفــه ای
 از اهداف این رسانه است 
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شهر زنجان یکی از شهرهای تاریخی ایران بوده که 
دارای دیدنی های بسیاری است. این شهر با اینکه 
در مسیر ترانزیت شرق به غرب کشور واقع شده، 
اما کمی ناشناخته تر از شهرهایی چون اصفهان، 
کاشــان و یزد بــوده، در حالیکه دارای پیشــینه 
تاریخی و اماکن دیدنی منحصر بفردی است. مکان 
هایی چون بقعه ملاحســن کاشی، معبد صخره 
ای داش کســن، بقعه پیر احمد زهر نوش، موزه 
رختشــویخانه، موزه مردان نمکی و دیدنی های 
بسیار دیگر برخی از اماکن تاریخی و باستانی شهر 
زنجان است. یکی از مکان های تاریخی فوق العاده 
که در پانصد متری جنوب شــرقی سلطانیه قرار 
دارد، مجموعه تاریخی چلبی اوغلی یا بقعه چلبی 
اوغلی اســت که در این مطلب به معرفی آن می 
پردازیم. اگر قصد دارید با چلبی اوغلی ســلطانیه 
آشنا شــوید، در ادامه با ما همراه باشید.مجموعه 

تاریخی چلبی اوغلی

ë شیخ براق کیست؟
شــیخ براق بابا یکی از عارفان مشهور زمانه خود 
بوده که به مســلک مولویه اشتهار داشته است. او 
که در دوره ایلخانان و در زمان حکومت ســلطان 
محمد خدابنده یکی از خاصان دربار بوده، در بین 
مردم نیز اجر و قرب فراوانی داشته است. عده ای 
مجموعه تاریخی چلبی اوغلی را منسوب به او می 
دانند و برخی از محققیــن این مجموعه کهن را 
به ســلطان چلبی ارتباط می دهند. در کنار بنای 
تاریخی شیخ براق )چلبی اوغلی( زنجان یک خانقاه 
نیز وجود دارد که میان باســتان شناسان در تاخر 
و تقدم ســاخت این خانقاه و بنای تاریخی شیخ 
براق )چلبی اوغلی( زنجان اختلاف نظر وجود دارد. 
چلبی اوغلی سلطانیه در فهرست آثار ملی کشور 

ایران به شماره ١67 ثبت شد.شیخ براق
ë  درباره مجموعه تاریخی شیخ براق )چلبی

اوغلی( زنجان

کلاه نمــدی )کچه بورک( نامی اســت که اهالی 
بومی زنجان بــه این بنای آرامگاهــی در پانصد 
متری جنوب سلطانیه داده اند. تاریخ احداث بقعه 
چلبــی اوغلی را 728 هجــری قمری حدس زده 
انــد که به دلیل تفاوت های فراوان در این زمینه، 
در انتهای مطلب به طــور مفصل به آن خواهیم 
پرداخت. خانقاه کنار کچه بورک که از نوع قبرهای 
برجی شــکل اســت را با امامزاده جعفر اصفهان 
مقایســه نموده اند. چلبی اوغلی سلطانیه دارای 
طاق نماهای هشتگانه ای است که با عملکردهای 
زیبایی شناسی و استاتیکی همه معماران را حیرت 
زده می کند. تفاوت طرح های آجر چینی سطوح 
و تزئینات مقرسی محراب مقبره شیخ براق )چلبی 
اوغلی( زنجان از دیگر هنرهای به کار رفته در این 
مجموعه تاریخی به شــمار مــی رود. بقعه چلبی 
اوغلی دارای نقشه ای هشــت گوش است که به 
نظر می رسد در فضایی بسته و محصور شده قرار 
دارد.درباره مجموعه تاریخی شــیخ براق )چلبی 

اوغلی( زنجان

ë  معماری و هنر به کار رفته در بنای شیخ
براق )چلبی اوغلی( زنجان

یکی از زیبایی های مجموعه تاریخی چلبی اوغلی، 
قوس های پنج کند و هفت کندی اســت که در 
نماسازی ضلع های خارجی مقبره به کار رفته اند. 
البته در ساخت بنا نیز معماران وقت از جان مایه 
گذاشته اند و برای شــروع سه ردیف سنگ سبز 
تراشیده اند و بعد از این کار، شروع به آجر چینی 
دیوارهایی کــرده اند که تا دو نیم متر بالا آمده و 
همگی با سبک لغت و آلت و کاربندی زیباتر شده 
اند. بعد از این ارتفاع، آجر چینی ساده شده باعث 
به وجود آمدن تفاوت در نمای بقعه چلبی اوغلی 
گردیده اســت. گنبدی آجری که دارای ساقه ای 
به نســبت بلند بوده، بر بالای طــاق ها قرار دارد 
که مقداری از دیوارهــای بیرونی عقب تر بوده و 

محل قرار گرفتن آن بر روی پایه شــانزده ضلعی 
بنای شیخ براق )چلبی اوغلی( زنجان است. دو در 
ورودی در حیاط چلبی اوغلی سلطانیه وجود دارد 
که در بخش شرقی و جنوبی قرار دارند و در دوره 
های تاریخی با سنگ و بدون ملاط مسدود شده 
بودند. زیرزمینی هم در کاوش های صورت گرفته 
کشــف شده که ظاهرا محل قبرها بوده است. این 
زیرزمین در بخش جنوب غربی حیاط شیخ براق 
)چلبی اوغلی( زنجان قرار دارد.معماری و هنر به 
کار رفته در بنای شیخ براق )چلبی اوغلی( زنجان

ë  الهام از مراتب صوفیه در پلان مقبره شیخ
براق )چلبی اوغلی( زنجان

به نظر می رســد به دلیل عملکردهای خاص هر 
فضا در ایــن بنای تاریخی، پــلان آن از عقاید و 
مراتب صوفیه گرته برداری شــده باشــد. قسمت 
ورود واحد نخست به مرتبه فقرا اختصاص داشته 
اســت. مرتبه بعدی که در زوایــای ورودی جای 
می گرفتند، طالبــان جنت بوده اند. مریدان اهل 
ریاضت بــا توجه به مرتبه در حجره های انفرادی 
با درهــای کوتاه اقامت داشــته اند که در صحن 
مرکزی قرار دارد. حلقه های ذکر و سماع مریدانی 
که گرداگرد ســلطان حلقه مــی زدند در صحن 
خانقاه انجام می شده و برای سماع و ذکر زمستانی 
به فضاهای اطراف ایوان جنوبی می رفتند. به نظر 
می رســد واحدهایی که در جنــوب خانقاه قرار 
دارند، محل برگزاری کلاس های آموزشــی بوده 
باشــند. متاسفانه، طبقه دوم بنا و در اطراف ایوان 
آن آسیب فراوانی دیده و جایی شبیه جان پناه در 
آن دیده می شــود. زوایای گنبدی شگل و سقف 
حجره ها در کنار قرینه ســازی رعایت شــده در 
کل مجموعه تاریخی چلبی اوغلی از دیگر زیبایی 
هایی بوده که مصالح اصلی ســاخت آن ساروج و 

لاشه سنگ هستند. 

رودخانه ای که خوراک عکاسانمجموعه تاریخی چلبی اوغلی 
 و گردشگران است

تورهای گردشگری و تماشــای این دریاچه هم بطور 
مداوم برای گردشــگران برگزار می شــود. شــرکت 
 Siberian Generating Company نیروگاهــی
که صاحب این نیروگاه اســت مــی گوید که آب این 
دریاچه در واقع ســمی نیست اما بشدت قلیایی است 
که ممکن است برای کسانی که پوست حساسی دارند، 

باعث ایجاد جوش های تحریک پذیر شود. این شرکت 
در شــبکه های اجتماعی خود همواره به گردشگران 
توصیه می کند که در هنگام ســلفی گرفتن بســیار 
مراقب باشــند تا در آب دریاچه نیفتند. دریاچه عمق 
زیادی ندارد و عمق آن بین یک تا دو متر اســت ولی 
کف این دریاچه گلی اســت. به گفته شرکت سازنده 
نیروگاه، درصورتی که کســی در این دریاچه بیافتد، 
بیرون آمــدن او از دریاچه بــدون کمک فرد دیگری 

تقریبا غیرممکن است. اکثر گردشگران اما بدون توجه 
به اخطار ها، هر ســال برای تفریح و عکس برداری به 
این دریاچه می آیند و بعضی ها حتی وارد آب نیز می 
شوند. خانمی که برای فیلم برداری فیلم تبلیغاتی، به 
درون آب این دریاچه رفته بود، برای مدتی به بیماری 
پوستی مبتلا شــد. این خانم می گوید پس از خروج 
از آب، دانه های فراوانی صورت او را پوشــاندند و برای 

مدتی دچار خشکی دهان و بینی شده بود.


